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Δοξάζεται 
κρυπτόμενος...

ΣΕΛ. 2

Η ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΗΣ ΝΕΑΣ ΕΠΟΧΗΣ ΕΡΧΕΤΑΙ ΚΑΘΕ ΜΕΡΑ ΣΤΟ EMAIL ΣΑΣ

#VIRAL

ΣΕΛ. 10με τη Μαρία Δεδούση

Ο Στέφανος 
και η κυρία 
Αχτσιόγλου

ΣΕΛ.  19-20

Γράφουν

ΚΩΝ/ΝΟΣ Σ. ΜΑΡΓΑΡIΤΗΣ
Οι υπεράκτιες ανανεώσιμες 
πηγές ενέργειας 
θα δώσουν λύσεις;

π. ΗΛIΑΣ ΜAΚΟΣ
Αγωνιώδης έκκληση του 
Αρχιεπισκόπου Αναστάσιου 
για την απογραφή στην Αλβανία 

SOS ΑΠΟ 
ΔΙΕΘΝΗ 
ΜΕΛΕΤΗ 

Γιατί η κλιματική κρίση χτυπά αλύπητα την Ελλάδα 
ΣΕΛ.  26-27

ΑΔΙΑΝΟΗΤΗ ΑΙΣΧΡΟΚΕΡΔΕΙΑ ΣΤΟ ΛΑΔΙ ΤΟ ΜΗΝΥΜΑ ΑΠΟ ΤΗ ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ

Στα 170 ευρώ
ο τενεκές Πώς «διάβασε» 

το Μαξίμου τη συνάντηση 
Μητσοτάκη - Ερντογάν

Πώς «διάβασε» 
το Μαξίμου τη συνάντηση 
Μητσοτάκη - Ερντογάν

• Σοκ στην Ισπανία 
• Κλέβουν ελαιόλαδο 
από τα σουπερμάρκετ
ΣΕΛ.  22-23

ΣΕΛ.  3.12-13
• Πώς είδαν τα τουρκικά ΜΜΕ τον Κυριάκο  
• Τι είπε ο πρωθυπουργός στον ΟΗΕ

ΠΑΓΙΔΕΥΜΕΝΟΣ 
Ο ΜΠΕΛΕΡΗΣ

ΒΓΗΚΕ ΑΠΟ ΤΑ ΡΟΥΧΑ 
ΤΟΥ Ο ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ

Τι θα γίνει
στις 27 

Σεπτεμβρίου
ΣΕΛ.  6

ΣΕΛ.  11

Άγρια κόντρα 
του υπουργού 

με το ΚΚΕ 
για το εργασιακό 

νομοσχέδιο

ΣΤΗ «ΔΑΓΚΑΝΑ» 
ΤΟΥ ΣΔΟΕ

Ξετρύπωσε 
φοροδιαφυγή
και απάτες πολλών 

εκατομμυρίων ευρώ
ΣΕΛ.  32

REALITY SHOW Ο ΣΥΡΙΖΑ

ΞΕΚΑΤIΝΙΑΣΜΑ
ΜEΧΡΙ 
ΤEΛΟΥΣ

• Σεξιστικά 
υπονοούμενα 
και σκοτεινές 
κατηγορίες

• Χωρίς 
αντιπολίτευση 

η χώρα
ΣΕΛ.  4-5
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ΝΟΜΙΚΟΣ ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ: Ανδρικόπουλος Νικόλαος Α. & Συνεργάτες

Τ
ην ώρα που στον ΣΥΡΙΖΑ ξεμαλλιάζονται
και ξεκατινιάζονται δημοσίως, ο απερχό-
μενος πρόεδρος Αλέξης ποιεί την νήσσαν.

Κάνει ότι δεν βλέπει και δεν ακούει τίποτα, παρά
το γεγονός ότι οι αλληλοκατηγορίες που εκτο-
ξεύουν όλα τα στρατόπεδα των υποψηφίων αφο-
ρούν τον Τσίπρα και κινούνται γύρω από αυτόν. Οι
μισοί λένε ότι ο Αλέξης υπονομεύτηκε από
Αχτσιόγλου, Τζανακόπουλο και Τσακαλώτο, οι άλ-
λοι λένε ότι ο Κασσελάκης είναι «δούρειος ίππος»
του Τσίπρα και διαφόρων επιχειρηματικών συμ-
φερόντων. Ακούγονται και γράφονται αδιανόητα
πράγματα, ότι ο Τσίπρας σε συνεννόηση με ξένες

πρεσβείες έφερε τον Κασσελάκη να αναλάβει το
τιμόνι του ΣΥΡΙΖΑ και ότι με αυτό τον τρόπο παίρ-
νει την εκδίκησή του έναντι των συντρόφων του
που τον υπονόμευαν τόσα χρόνια.

Στο παρασκήνιο λοιπόν διεξάγεται ένας πόλεμος
χαρακωμάτων και ξεκατινιάσματος, ακόμη και με
σεξιστικές διαρροές, και από τα δύο βασικά στρατό-
πεδα, με τον Τσίπρα να τηρεί στάση... πέρα βρέχει.
Είναι αδιανόητο το γεγονός ότι δεν νιώθει την ανάγ-
κη να εκδώσει έστω ένα δελτίο Τύπου και να δια-
ψεύσει όλα όσα ακούγονται για τον ίδιο. Θα μου πεί-
τε: Τι να διαψεύσει; Αφού οι περισσότερες εκ των
κατηγοριών που διοχετεύονται στα ΜΜΕ προέρχον-

ται από το περιβάλλον και στενούς συνεργάτες του.
Αν ήταν «αθώος», θα είχε σπεύσει από την πρώτη
στιγμή να πάρει αποστάσεις. Όμως, είναι γνωστό
στους παροικούντες την... Ιερουσαλήμ ότι ο πρό-
εδρος Αλέξης έτσι επιβίωνε τόσα χρόνια. Με ίντριγ-
κες και μεθόδους μηχανορραφιών. Για αυτό τον λό-
γο είχε μετατρέψει και την Κουμουνδούρου σε ένα
απέραντο... Βυζάντιο!

Να πούμε όμως και μια αλήθεια. Το αν υπονόμευ-
σαν ή όχι κάποιοι τον Τσίπρα δεν απασχολεί διόλου
την ελληνική κοινωνία. Απασχολεί μόνο ένα μικρό
μέρος της σοβιετίας του ΣΥΡΙΖΑ. 

Δοξάζεται κρυπτόμενος...

Η περίεργη σιωπή 
του Τσίπρα, που τελικά δεν είναι

και τόσο ανεξήγητη... 



Ο
τουρκικός σχεδιασμός για τη συ-
νάντηση των δύο ηγετών στη Νέα
Υόρκη ενδεχομένως να αποσκο-

πούσε στη δημιουργία μιας υπεροπλίας
στο επικοινωνιακό πεδίο. Ο Ταγίπ Ερντογάν
τυπικά ήταν ο οικοδεσπότης, αλλά δεν απέ-
φυγε τον ρητορικό «λεκέ» στη φιλοξενία
που θα παρείχε στον Κυριάκο Μητσοτάκη,
όταν παραμονές της υποδοχής της ελληνι-
κής αποστολής στο «Turkish House» ζη-
τούσε από το βήμα της Γενικής Συνέλευσης
των Ηνωμένων Εθνών την αναγνώριση του
ψευδοκράτους.

Η τουρκική πλευρά επιχειρούσε να βάλει
σε αυτό το φόντο την εξέλιξη στη διαδικα-
σία της ελληνοτουρκικής προσέγγισης και
με υποβολιμαίο τρόπο να αναδείξει ένα
ανύπαρκτο ρήγμα στο ενιαίο μέτωπο Αθή-
νας και Λευκωσίας. Αυτή ήταν μια παγίδα
που εξουδετέρωσε το πλάνο που είχε προ-
ετοιμάσει η ελληνική αποστολή.

Η προγραμματισμένη σύσκεψη Μητσο-
τάκη - Χριστοδουλίδη αμέσως μετά το ραν-
τεβού με τον Ταγίπ Ερντογάν έδινε σημει-
ολογικά το ελληνικό στίγμα, που μέσα από
μια καλοσχεδιασμένη κλιμάκωση κατέ-
στησε σαφές προς την Άγκυρα ότι η συγκε-
κριμένη απόπειρά της στηρίζεται στη λαν-
θασμένη παραδοχή ότι η Αθήνα θυσιάζει
τις πάγιες θέσεις της για το Κυπριακό στον
βωμό της εξομάλυνσης των σχέσεών της
με την Άγκυρα.

Το... ενισχυμένο μήνυμα
που εστάλη στην Τουρκία

Η αποδόμησή της έγινε σε δύο χρόνους.
Καταρχάς, με την παρέμβαση του πρωθυ-
πουργού πίσω από τις κλειστές πόρτες της
αίθουσας στο «Turkish House». Ο Κυριά-

κος Μητσοτάκης, απευθυνόμενος προς τον
Ταγίπ Ερντογάν, έστρεψε ξανά τους προβο-
λείς στο τρίπτυχο για την ανάγκη μιας νέας
τριμερούς αλλά και μιας νέας εντολής σε
ειδικό απεσταλμένο, όπως επίσης ότι για
την Ελλάδα δεν είναι αποδεκτή μια λύση
δύο κρατών στη Μεγαλόνησο.

Αυτό το μήνυμα ενισχύθηκε και με το
ντεμαράζ των δημόσιων τοποθετήσεων του
Κυριάκου Μητσοτάκη, ότι οποιαδήποτε άλ-
λη κατεύθυνση στην επίλυση του ζητήμα-
τος πέραν αυτών που προβλέπονται στο
πλαίσιο των αποφάσεων του Συμβουλίου
Ασφαλείας των Ηνωμένων Εθνών είναι
εκτός συζήτησης.

Δεν είναι τυχαία άλλωστε και η αναγνώ-
ριση από πλευράς του Πρόεδρου της Κύ-
πρου Νίκου Χριστοδουλίδη, ο οποίος μετά
τη συνάντηση με τον Κυριάκο Μητσοτάκη
σημείωσε χαρακτηριστικά: «Ο συντονι-
σμός συνεχίζεται και -επαναλαμβάνω- θέ-
λω να εκφράσω την ικανοποίησή μου για
όλα όσα έχω ακούσει».

Βήμα βήμα το χτίσιμο
της εμπιστοσύνης

Στον Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν έγινε επίσης
ευκρινές μέσα από τα θέματα που έβαλε ο
Κυριάκος Μητσοτάκης στο τραπέζι της συ-
ζήτησης, ότι η πρόοδος που καταγράφεται
στον οδικό χάρτη που συμφωνήθηκε στο
Βίλνιους έχει την ελληνική αναγνώριση.
Από την άλλη όμως δεν μπορεί να μετατρα-
πεί σε ένα απόθεμα διπλωματικού κεφα-
λαίου, το οποίο η τουρκική πλευρά θα αξιο-
ποιεί κατά περίπτωση και ανάλογα με τη
συγκυρία στο ανατολίτικο παζάρι που κά-
νει με τους ευρωατλαντικούς θεσμούς για
να εξυπηρετήσει τις περιστασιακές επι-
διώξεις της ή για να ικανοποιήσει τα πάγια
συμφέροντά της. Ότι δηλαδή η διαδικασία
της προσέγγισης έχει ως προθάλαμο το
χτίσιμο της εμπιστοσύνης βήμα προς βήμα.
Αυτή η εμπιστοσύνη μπορεί να εξαργυρώ-
νεται με την ελληνική στήριξη σε ζητήματα
που καίνε την Τουρκία, αλλά θα περνάει

μέσα από ένα φίλτρο διαρκούς αξιολόγη-
σης και ανανέωσης.

Τέτοια περίπτωση θεωρείται η τουρκική
συνεργασία στο Μεταναστευτικό τόσο με
την ανάγκη που παγίως επισημαίνεται από
την ελληνική πλευρά για περισσότερα απο-
τελέσματα των τουρκικών στο θέμα των
επιστροφών όσο και με την καλύτερη από-
δοση στην αντιμετώπιση των εγκληματι-
κών δικτύων των διακινητών. Μεταδίδον-
τας τα διαμειβόμενα στη συνάντηση της Τε-

τάρτης, κυβερνητική πηγή ανέφερε ότι
απευθύνθηκε η παραίνεση προς την τουρ-
κική ηγεσία για «λύσεις έξω από το κουτί».

Η μεγάλη εικόνα από αυτό το στάδιο
των ελληνοτουρκικών συζητήσεων είναι
ότι το δυτικό κοστούμι που προσπαθεί να
φορέσει ο Ταγίπ Ερντογάν για να καλύψει
την απόσταση που δημιούργησε με την
αλλοπρόσαλλη εξωτερική πολιτική των
προηγούμενων ετών είναι... ελληνικής
σχεδίασης. 
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ΟΜΙΛΙΑ ΤΟΥ ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΥ ΣΤΟΝ ΟΗΕ

Σε πρώτο πλάνο Κυπριακό, 
Ελληνοτουρκικά και κλιματική κρίση

Στην ομιλία του Έλληνα πρωθυπουργού Κυριάκου Μητσοτάκη από το βήμα της Γενικής Συνέ-
λευσης του ΟΗΕ, η οποία ξεκίνησε στις 00.45 (ώρα Ελλάδας), κυριάρχησε το Κυπριακό. Ο πρω-
θυπουργός επανέλαβε τη σταθερή θέση της Ελλάδας ότι «δεν συζητούμε λύση εκτός πλαισίου
του ΟΗΕ και πως η επιμονή της Τουρκίας σε άλλες επιλογές είναι αντιπαραγωγική. Η Αθήνα τάσ-
σεται καθαρά υπέρ της τριμερούς και του διορισμού ειδικού απεσταλμένου και καθιστά σαφές
ότι παραμένει προσηλωμένη στις υποχρεώσεις και ευθύνες έναντι της Κύπρου».

Επίσης, ξεκαθάρισε πως «δεν θα υπάρξει συζήτηση για λύση δύο κρατών, όπως δηλώνει η
Τουρκία, παρά μόνο για λύση στη βάση των αποφάσεων του Συμβουλίου Ασφαλείας».

Η αναφορά του πρωθυπουργού στα Ελληνοτουρκικά έγινε με βάση το νέο πλαίσιο που έχει
διαμορφωθεί τους τελευταίους μήνες στις ελληνοτουρκικές σχέσεις και μετά τη συνάντηση που
είχε με τον Ερντογάν στη Νέα Υόρκη. Τέλος, στην ομιλία του έκανε αναφορά και στην κλιματική
κρίση, η οποία είναι ένα από τα σημαντικά κομμάτια της Γενικής Συνέλευσης του ΟΗΕ. Ο πρωθυ-
πουργός, εκτός όλων των άλλων, αναφέρθηκε και στη χώρα μας, η οποία δοκιμάστηκε φέτος από
φωτιές και από πλημμύρες, φαινόμενα της κλιματικής κρίσης.

Σημειώνεται πως, σύμφωνα με τον κυβερνητικό εκπρόσωπο Παύλο Μαρινάκη, κατά την ενη-
μέρωση των πολιτικών συντακτών «ο πρωθυπουργός ξεκαθάρισε σε όλους τους τόνους ότι είμα-
στε ένα με την Κύπρο, υποστηρίζοντας τη λύση της δικοινοτικής-διζωνικής ομοσπονδίας, ενώ
παράλληλο μήνυμα ήταν ότι κόκκινες γραμμές δεν μπαίνουν στο τραπέζι».

Β.Κ.

ΤΟ ΜΗΝΥΜΑ ΤΗΣ ΣΥΝΑΝΤΗΣΗΣ ΣΤΗ ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ

Η Αθήνα επιδιώκει να αξιοποιήσει στο μέγιστο την προσπάθεια
της Άγκυρας να εξωραΐσει την εικόνα της στη διεθνή σκηνή -
Ποια παγίδα του «σουλτάνου» εξουδετέρωσε ο Μητσοτάκης

Γιώργος 
Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com

Ανταπόκριση από Νέα Υόρκη

Ελληνικής σχεδίασης
το δυτικό «κοστούμι»
που θέλει να φορέσει
ο Ταγίπ Ερντογάν 
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Συντροφικό «ξεκατίνιασμα»
Τ

ο «μαλλιοτράβηγμα» στον ΣΥΡΙΖΑ συνεχίζεται
με αμείωτη ένταση παρά τις φαινομενικά πυ-
ροσβεστικές παρεμβάσεις στελεχών, δείχνον-

τας πως η εκλογή του προέδρου την Κυριακή δεν θα
είναι η τελευταία πράξη του δράματος. Μπορεί οι δύο

υποψήφιοι πρόεδροι να εμφανίζονται
ήπιοι στις εκφράσεις τους ο ένας για
τον άλλον, όμως οι υποστηρικτές τους
δεν σταματούν να αντιπαρατίθενται με
τους χειρότερους δυνατούς όρους,
εκτοξεύοντας από φαρμακερά υπονο-
ούμενα έως και ευθείες επιθέσεις.

Η Έφη Αχτσιόγλου αποφάσισε να
περάσει στην αντεπίθεση για τον «πό-

λεμο» που δέχεται, ότι υπήρξε υπονομεύτρια του
Αλέξη Τσίπρα. Έστειλε εξώδικο σε εκείνους που συ-
νέγραψαν και δημοσίευσαν το ευφάνταστο πόνημα
για το SMS που δήθεν έστειλε η Έφη στον Αλέξη Τσί-
πρα μετά τη συντριπτική ήττα του στις τελευταίες
βουλευτικές εκλογές και κάλεσε τον Στέφανο Κασ-
σελάκη να καταδικάσει και εκείνος τις επιθέσεις που
δέχεται και τη... λάσπη που της ρίχνουν ως «υπονο-
μεύτριας» του απερχόμενου προέδρου, ενώ σε δια-
δοχικές της συνεντεύξεις μίλησε για τον άνθρωπο
που κρύβεται πίσω από τον Στέφανο Κασσελάκη, τον
Παύλο Πολάκη.

«Το ερώτημα της ενότητας πρέπει να απαντηθεί εμ-
πράκτως κυρίως από την άλλη πλευρά. Από την άλλη
πλευρά έχουμε βασικό στέλεχος που εξαπολύει συ-
στηματικά υβριστικές επιθέσεις απέναντι σε σειρά
στελεχών του ΣΥΡΙΖΑ, όχι μόνο σε εμένα. Το ερώτημα
της ενότητας δεν βαραίνει την από εδώ πλευρά, δεν
μπορούμε να κάνουμε ότι δεν βλέπουμε. Δεν μπορεί ο

συνυποψήφιος, που υποστηρίζεται από τον Παύλο Πο-
λάκη, να μη βλέπει. Δεν μπορεί τη μια μέρα να λες εί-
μαι υπέρ της ενότητας και την επόμενη μέρα ο βασικός
σου άνθρωπος να καθυβρίζει όποιον μιλά ελληνικά
μέσα στο κόμμα. Χρειάζεται ένα όριο για να μπορέσου-
με να προχωρήσουμε».

Από την πλευρά του, ο Στέφανος Κασσελάκης τόνι-
σε: «Η Έφη Αχτσιόγλου μίλησε για ένα ψεύτικο SMS
που κυκλοφορεί στο διαδίκτυο και για αήθεις δια-
στρεβλώσεις. Έστειλε εξώδικο. Την πιστεύω απόλυ-
τα. Θέλω να ξεκαθαρίσω και πάλι: στον ΣΥΡΙΖΑ έχω
συναγωνιστές, όχι αντιπάλους».

Τα μισόλογα και τα υπονοούμενα από Παππά και Γιώργο Τσίπρα
Όσο συναινετικό μοιάζει το κλίμα μεταξύ των υποψη-

φίων, τόσο συγκρουσιακό είναι μεταξύ των υποστηρι-
κτών τους. Ο Νίκος Παππάς φαίνεται πως είναι ιδιαίτερα
ενεργός στον συγκεκριμένο τομέα, φροντίζοντας να
συντηρεί τη φημολογία κατά της Έφης Αχτσιόγλου με
μισόλογα και υπονοούμενα.

«Αν επικρατούσε η άποψη στελεχών που
στηρίζουν την Αχτσιόγλου, τώρα δεν θα ψή-
φιζε ο κόσμος για πρόεδρο», ανέφερε σε μια
από τις συνεντεύξεις του. «Να απαντήσει η
Αχτσιόγλου αν η διεύρυνση ήταν ένας ασπόν-
δυλος πολυσυλλεκτισμός, όπως λένε υποστη-
ρικτές της», αναφέρει σε μια άλλη, αξιοποιώντας
ουσιαστικά τις διαφωνίες της «Ομπρέλας» -και όχι της
Έφης Αχτσιόγλου- με τον Αλέξη Τσίπρα.

Μάλιστα, επέλεξε να συντηρήσει τη φημολογία της
«υπονόμευσης», στην οποία εν πολλοίς οφείλει τη νίκη
του ο Στέφανος Κασσελάκης, λέγοντας για την παραίτη-
ση του Αλέξη Τσίπρα: «Ενώ την Κυριακή το βράδυ έκανε
δήλωση ότι θα ξαναθέσει τον εαυτό του στην κρίση του
κομματικού σώματος, την Πέμπτη ανακοίνωσε την πα-

ραίτησή του. Κάτι μεσολάβησε».
Δεν είναι ο πρώτος του στρατοπέδου Κασσελάκη που

αφήνει μια τέτοια αιχμή. Αντίστοιχη άφησε και ο Γιώργος
Τσίπρας, ο οποίος τόνισε ότι «στελέχη υπονόμευσαν ξε-

κάθαρα τον Αλέξη Τσίπρα», ενώ σχετικά με όσα ανέ-
φερε η Έφη Αχτσιόγλου για τον Παύλο

Πολάκη, σημείωσε: «Είναι χοντρό
αυτό που λέγεται και δεν θέλω να
δώσω συνέχεια. Δεν κάνει καλό
σε κανέναν αυτή η ιστορία και ελ-

πίζω να κρατηθεί ένα επίπεδο. Εί-
ναι προκλητικές δηλώσεις, σε έναν

βαθμό».

«Δεν καταδίκασε τις συκοφαντίες»
Η απάντηση του Στέφανου Κασσελάκη δεν ικανοποί-

ησε σε καμία περίπτωση την πλευρά των υποστηρικτών
της Έφης Αχτσιόγλου. Ο Νάσος Ηλιόπουλος σημείωσε
σχετικά ότι «ο Στέφανος Κασσελάκης δεν καταδίκασε
και εξακολουθεί να μην καταδικάζει τις συκοφαντικές
επιθέσεις εναντίον της (σ.σ.: Έφης Αχτσιόγλου) περί

υπονόμευσης, που αναπαράγονται από βασικούς υπο-
στηρικτές του».

Ο Νίκος Φίλης από την πλευρά του σημείωσε πως
«όσοι υποστηρίζουν με φανατισμό τον κ. Κασσελάκη

υιοθετούν υποκοσμιακές εκφράσεις», ενώ σημείωσε
ότι ο ΣΥΡΙΖΑ εξωθείται από τον «αρχηγισμό»

στον «μεσσιανισμό», αφήνοντας αιχμές κατά
του υποψήφιου προέδρου του κόμματος, λέ-
γοντας πως «όταν ο ΣΥΡΙΖΑ έδινε τη μάχη
για τους ανασφάλιστους, εκείνος ήταν στη

Νέα Δημοκρατία».
Ο καθηγητής Νίκος Μαραντζίδης, ο οποίος

τέθηκε επικεφαλής της προεκλογικής καμπάνιας
του ΣΥΡΙΖΑ από τον Αλέξη Τσίπρα και έχει συνταχθεί με
την Έφη Αχτσιόγλου, ήταν επίσης αιχμηρός κατά του
Στέφανου Κασσελάκη: «Στα μεγάλα σοβαρά κόμματα οι
αλλαγές δεν μπορούν να γίνονται όπως όταν πάμε να πά-
ρουμε ένα λαχείο στον δρόμο παρακαλώντας να μας τύ-
χει να κερδίσουμε. Στα μεγάλα σοβαρά κόμματα δεν συ-
στήνονται οι υποψήφιοι εκ του μηδενός, δεν είναι άν-
θρωποι χωρίς καμία εμπειρία».

Απίστευτη  «κλοτσοπατινάδα»
με χτυπήματα κάτω από τη μέση 
μεταξύ των δύο αντίπαλων 
«στρατοπέδων» ενόψει 
του δεύτερου γύρου 
των εσωκομματικών εκλογών

ΥΠΟ 
ΔΙΑΛΥΣΗ 
Ο ΣΥΡΙΖΑ

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com



ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 22 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2023

ΡOLITICAL ΠΟΛΙΤΙΚΗ5

Ο
παντελώς άγνωστος στον ΣΥΡΙΖΑ
μέχρι τον Μάιο, ο 35χρονος επι-
χειρηματίας εξ Αμερικής Στέφα-

νος Κασσελάκης, έχει καταφέρει να κερ-
δίσει την υποστήριξη σειράς στελεχών -
κοινοβουλευτικών και μη-, με τους πε-
ρισσότερους όμως βουλευτές να έχουν
ταχθεί στο πλευρό του. 

Από τους 47 βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ που
μπήκαν στη Βουλή στις εκλογές του Ιου-
νίου, μόλις 11 είναι με την Έφη Αχτσιό-
γλου, ενώ 13 είναι στο «στρατόπεδο» του
αμερικανοτραφούς Στέφανου. Οι υπόλοι-
ποι δεν έχουν εκδηλώσει, τουλάχιστον
δημοσίως, ποιον υποψήφιο αρχηγό στη-
ρίζουν, αλλά, όπως όλα δείχνουν, θα ταχ-
θούν στο πλευρό του εκλεγμένου προ-
έδρου, είτε είναι η Αχτσιόγλου είτε ο
Κασσελάκης.

Στο πλευρό του βρίσκονται άνθρωποι
που «μπήκαν» στον ΣΥΡΙΖΑ κατά την ή
μετά την κυβερνητική του θητεία, ενώ
ελάχιστα είναι τα παλαιά στελέχη «του
3%» που παίρνουν το μέρος του. 

Μεταξύ των κοινοβουλευτικών στελε-
χών που έχουν ταχθεί με το «στρατόπε-
δο» του υποψήφιου προέδρου του ΣΥΡΙ-
ΖΑ είναι ο βουλευτής Χανίων Παύλος Πο-
λάκης, η βουλευτής Πέλλας Θεοδώρα
Τζάκρη, ο βουλευτής Κιλκίς Πέτρος Παπ-
πάς, η βουλευτής Νότιου Τομέα Αττικής
Ραλλία Χρηστίδου, ο βουλευτής Αχαΐας
Ανδρέας Παναγιωτόπουλος, ο βουλευτής
Μαγνησίας Αλέξανδρος Μεϊκόπουλος, η
βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης Ράνια Θρα-
σκιά, ο βουλευτής Νότιου Τομέα Νίκος
Παππάς και ο βουλευτής Λάρισας Βασί-
λης Κόκκαλης.

Τρεις ακόμη βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, αν
και αρχικά στήριξαν διαφορετικούς υπο-
ψηφίους, κατέληξαν στο «στρατόπεδο»
του Στέφανου Κασσελάκη. Πρόκειται για
τους βουλευτές Επικρατείας Ευάγγελο
Αποστολάκη και Έλενα Ακρίτα και τον
βουλευτή Ανατολικής Αττικής Γιώργο
Καραμέρο, ενώ και ο βουλευτής Ηρα-
κλείου Χάρης Μαμουλάκης, ο οποίος
στον πρώτο γύρο βρέθηκε στο πλευρό
του Ευκλείδη Τσακαλώτου, δεν θα ακο-
λουθήσει τη «γραμμή» του πρώην
υπουργού για στήριξη στην Αχτσιόγλου
και αντ’ αυτής θα στηρίξει τον Στέφανο
Κασσελάκη.

Παράλληλα, δεν είναι λίγοι και οι
πρώην βουλευτές που στηρίζουν τον
35χρονο: Γιώργος Τσίπρας, Άγγελος Τόλ-
κας, Δώρα Αυγέρη, Μάριος Κάτσης, Δη-
μήτρης Βέττας, Τάνια Ελευθεριάδου, Πα-
ναγιώτης Κουρουμπλής, Άννα Βαγενά,

Χαρά Καφαντάρη, Ελένη Αυλωνίτου, Πέ-
τρος Κωνσταντινέας και τελευταίος ο...
Ευάγγελος Αντώναρος.

Τέλος, τα μέλη της Κεντρικής Επιτρο-
πής του κόμματος που υπέγραψαν για την
κατάθεση της υποψηφιότητας Κασσελά-
κη ήταν οι Θεοδώρα Τζάκρη, Παύλος Πο-
λάκης, Γιώργος Τσίπρας, Δημήτρης Χαρί-
του, Μπέτυ Σκουφά, Ελένη Αυλωνίτου,
Γιώργος Ντζιμάνης, Θανάσης Οικονόμου,
Γιάννης Βουλγαράκης, Γιώργος Αδαμί-
δης, Γιάννης Βάθης, Ελένη Γιακουμάκη,
Χρύσα Καραγιάννη, Χρυσάνθη Κισκίρα,
Σοφία Λάγιου, Αγγελική Λεβέντη, Κατε-
ρίνα Λουκάκη, Κορνηλία Μακρή, Κατερί-
να Μαλάκου, Ρίτσα Μέμτσα, Λάμπρος
Μοσκαχλαΐδης-Λαμπρόπουλος, Λεωνί-
δας Μπεχράκης, Άννα Κωνσταντινίδου,
Αγγελική Σμυρνάκη, Μαύρα Σαραντο-
πούλου, Αγγελική Ταυλαρίου, Ψιμόπου-
λος Δημήτρης και Κώστας Ταφλανίδης.

Νέο πεδίο σύγκρουσης
Πάντως, το θέμα της συμμετοχής και

των παλαιών μελών που θα πάνε να ψη-
φίσουν την ερχόμενη Κυριακή για την
εκλογή νέου προέδρου στον ΣΥΡΙΖΑ δεν
αποκλείεται να αποτελέσει νέο πεδίο
σύγκρουσης μεταξύ των δύο αντιμαχό-
μενων στρατοπέδων. Τα επιπλέον 2 ευρώ,
που δεν είχαν ανακοινωθεί αρχικά αλλά
θα πρέπει να πληρώσουν όσοι θα πάνε
στις κάλπες για τις επαναληπτικές εκλο-
γές, είναι «κόκκινη γραμμή» για την
πλευρά Πολάκη. 

Μέχρι χθες 7.000 μέλη είχαν εγγραφεί

στη λίστα ως παλιά μέλη προκειμένου να
ψηφίσουν στον επόμενο γύρο και από τα
60 τάμπλετ που ζητήθηκαν, τελικά εστά-
λησαν περίπου 30 επιπλέον στα εκλογικά

τμήματα, στα οποία να υπενθυμίσουμε
ότι είχαν σχηματιστεί ουρές Συριζαίων
που περίμεναν μέχρι και δύο ώρες για να
ψηφίσουν στον πρώτο γύρο.

Ποιοι στηρίζουν τον Κασσελάκη

Πλήθος στελεχών και 13 βουλευτές
στο «στρατόπεδο» του υποψήφιου προέδρου

Παύλος Πολάκης Θεοδώρα Τζάκρη Πέτρος Παππάς Ραλλία Χρηστίδου

Έλενα Ακρίτα

Αλέξανδρος 
Μεϊκόπουλος

Ευάγγελος 
Αποστολάκης

Γιώργος 
Καραμέρος

Χάρης 
Μαμουλάκης

Ράνια Θρασκιά Νίκος Παππάς Βασίλης Κόκκαλης

Ανδρέας
Παναγιωτόπουλος
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Μ
όλις πριν από λίγες μέρες απορ-
ρίφθηκε και η τελευταία αίτηση
για αποφυλάκιση από τον εκλεγ-

μένο δήμαρχο Χιμάρας Φρέντι Μπελέρη,
με αποτέλεσμα να εξακολουθεί να παρα-
μένει στη φυλακή για περισσότερους από
τέσσερις μήνες.

Το αστείο σκεπτικό της αλβανικής δι-
καιοσύνης για την απόρριψη του αιτήμα-
τος Μπελέρη ήταν ότι υπήρχε κίνδυνος να
διαφύγει από τη χώρα.

Στο δικαστήριο των Τιράνων είχε πα-
ρευρεθεί αντιπροσωπεία της Ολομέλειας
των προέδρων των Δικηγορικών Συλλό-
γων Ελλάδος, με επικεφαλής τον πρό-
εδρό της Δημήτρη Βερβεσό και τον πρό-
εδρο του Δικηγορικού Συλλόγου της ΙΠ
Μεσολογγίου Χρήστο Παΐσιο. Παρόντες
στο δικαστήριο ήταν και ο Πάτρικ Χένρι,
πρόεδρος των Ευρωπαίων Δικηγόρων
Χωρίς Σύνορα, ο πρόεδρος της Επιτροπής
Ανθρωπίνων Δικαιωμάτων του Συμβουλί-
ου των Δικηγόρων Ευρώπης (CCBE) και
πρώην πρόεδρος του ΔΣ Λιέγης και ο δι-
κηγόρος Αθηνών Άρης Κατσαλίδας.

Υπενθυμίζεται ότι ο Φρέντι Μπελέρης
συνελήφθη στις 12 Μαΐου, δύο μέρες πριν
από τις δημοτικές εκλογές στη Χιμάρα, με
την κατηγορία της εξαγοράς ψήφων και
έκτοτε παραμένει φυλακισμένος.

Το πρόβλημα που υπάρχει πλέον είναι
τι στάση θα τηρήσει η αλβανική κυβέρ-
νηση μετά τις 27 Σεπτεμβρίου, καθώς τη
συγκεκριμένη ημερομηνία συμπληρώ-
νονται τρεις μήνες από τη σύγκληση του
δημοτικού συμβουλίου της Χιμάρας, στο
οποίο απαγορεύτηκε από την αλβανική

δικαιοσύνη να παρευρεθεί για να ορκι-
στεί ο εκλεγμένος δήμαρχος Φρέντι
Μπελέρης.

Ο κίνδυνος να χαθεί η εντολή
Σύμφωνα με τον καταστατικό χάρτη της

Αλβανίας, αν ο εκλεγμένος δήμαρχος δεν
ορκιστεί εντός τριών μηνών από τη συγ-
κρότηση του δημοτικού συμβουλίου, τότε
χάνει την εντολή του. Έτσι, σύμφωνα με
το Σύνταγμα της Αλβανίας, η κυβέρνηση
είναι υποχρεωμένη να τον απολύσει και
να προκηρύξει νέες εκλογές για τον δήμο
που παραμένει… ακέφαλος.

Βέβαια, αυτή την κατάσταση την προ-
κάλεσε -και όχι χωρίς λόγο- η κυβέρνη-
ση του Έντι Ράμα. 

Όπως όλα δείχνουν, τόσο οι φυλακές
όσο και τα αρμόδια δικαστήρια της Αλ-
βανίας απέρριψαν τα απανωτά αιτήμα-
τα αποφυλάκισης του εκλεγμένου δη-
μάρχου Χιμάρας, ακριβώς για να τρε-
νάρουν χρονικά τη διαδικασία μέχρι τη
συγκεκριμένη συνταγματική προθε-
σμία, με σκοπό βεβαίως την επανάλη-
ψη των εκλογών, χωρίς τη συμμετοχή
του Μπελέρη, όπως επιθυμεί διακαώς

ο Ράμα.  Ο Αλβανός πρωθυπουργός θέλει
διακαώς να τον αντικαταστήσει με πρό-
σωπο της απολύτου εμπιστοσύνης του και
πλήρως ελεγχόμενο από τον ίδιο για να
έχει το κεφάλι του ήσυχο, καθώς τα χρή-
ματα από τις μπίζνες που ετοιμάζουν οι
κολλητοί του στη Χιμάρα είναι πάρα πολ-
λά και δεν θα ήθελε με τίποτα στα... πόδια
του τον Μπελέρη, ο οποίος θα ήταν εμπό-
διο στα σχέδιά του.

Βεβαίως, η ελληνική κυβέρνηση, αντι-
λαμβανόμενη το παιχνίδι που παίζεται,
προετοιμάζεται να αντιδράσει σκληρά.
Ήδη όλο το προηγούμενο διάστημα η
Αθήνα έχει στείλει τα μηνύματά της προς
τα Τίρανα και έχει ενημερώσει τόσο την
ΕΕ όσο και την Ουάσιγκτον. 

Έτσι, όλοι γνωρίζουν ότι η Ελλάδα δεν
πρόκειται να αποδεχτεί μια εξέλιξη που
έρχεται σε πλήρη σύγκρουση με βασικές
θέσεις του ευρωπαϊκού κεκτημένου,
όπως η παραβίαση του κράτους δικαίου
και των ανθρωπίνων δικαιωμάτων της ελ-
ληνικής μειονότητας στην Αλβανία. 

Ημερομηνία-δόκανο για τον Μπελέρη

Τι θα συμβεί αν ο εκλεγμένος
δήμαρχος Χιμάρας δεν ορκιστεί

μέχρι τις 27 Σεπτεμβρίου
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Πήρε θέση και ο Γιάννης Ραγκού-
σης, ο οποίος ήταν λίγο πιο διαλλα-
κτικός με τον Στέφανο Κασσελάκη,
σημειώνοντας ωστόσο ότι δεν έχει
βγει να μιλήσει σε κάποιο κανάλι για
τις πολιτικές θέσεις, ενώ έχει απο-
φύγει και την τηλεοπτική συζήτηση
με την Έφη Αχτσιόγλου. Αυτό όμως
που τόνισε -και κρατήστε το- είναι ότι

υπονομευτής του Τσίπρα δεν υπήρξε
η Αχτσιόγλου αλλά ο Παύλος Πολά-
κης, ο Γιώργος Κατρούγκαλος και ο
Νίκος Φίλης με τις δηλώσεις τους
κατά την περίοδο των εκλογών. Έχει
μια κάποια αλήθεια και αυτό βέ-
βαια… Πάντως, προς τιμήν του στη-
ρίζει ακόμη την Έφη Αχτσιόγλου, πα-
ρόλο που δεν είναι φαβορί… 

Ραγκούσης υπέρ Έφης και κατά Πολάκη

Μόνο αναπάντητα δεν άφησε ο
Λευτέρης Κρέτσος όσα είπε χθες ο
Πέτρος Παππάς για τις τηλεοπτικές
άδειες σε τηλεοπτική του εμφάνιση
στο Kontra. Ο βουλευτής Κιλκίς του
ΣΥΡΙΖΑ χαρακτήρισε «στρατηγικό
λάθος» το ζήτημα, τονίζοντας πως
το κόμμα του δεν το διαχειρίστηκε
σωστά. Η απάντηση από τον Λευτέ-
ρη Κρέτσο ήρθε λίγες ώρες αργό-
τερα. «Τι σχόλιο να κάνεις εδώ για
τον “σύντροφο”; Ασχετοσύνη; Αμε-
τροέπεια; Κουτοπονηριά και κλεί-
σιμο ματιού στους ολιγάρχες; Δεν
τα εννοούσε; Όλα μαζί; Να σοβα-
ρευτούμε γιατί θα βρεθούν πολλά
άκυρα με το όνομα “Τσίπρας” στην
κάλπη», έγραψε στο προφίλ του στο
Twitter το στέλεχος του ΣΥΡΙΖΑ, το
οποίο είχε «τρέξει» τότε μαζί με τον
Νίκο Παππά το θέμα των τηλεοπτι-
κών αδειών.

Εύχαρις
Εθεάθη και πάλι εύχαρις ο Γρηγό-

ρης Δημητριάδης προχθές στο Κο-
λωνάκι, στη «Βιβλιοθή-

κη». Ο πρώην διευ-
θυντής του πρωθυ-
πουργικού γρα-
φείου πέρασε από
το γνωστό στέκι

και μίλησε με μεγά-
λο οικονομικό παρά-

γοντα που έπινε τον καφέ του μαζί με
έναν άλλον γνωστό δημοσιογράφο.
Τα πολύ θετικά σχόλια που δέχεται
για τα χρόνια που ήταν στο Μαξίμου,
σε αντίθεση με το τώρα, τον έχουν
ανεβάσει πολύ τον Γρηγόρη... Η αλή-
θεια να λέγεται…

Και ξαφνικά κόντρα
Κρέτσου - Παππά

Τηλέφωνα για 
να ενισχυθεί 
η συμμετοχή

Μαθαίνω ότι ο Δημήτρης Τζανακό-
πουλος έπαιρνε τηλέφωνα προχθές σε
τοπικές του ΣΥΡΙΖΑ ανά την επικρά-
τεια. Τους ζητούσε να εντείνουν τη
συμμετοχή των μελών. Είναι κρίσιμο να
πάει να ψηφίσει αυτή η δεξαμενή των
40.000-50.000 μελών που δεν ψήφισε
την πρώτη Κυριακή. Επίσης, αυτό που
μαθαίνω είναι ότι η συμμετοχή δεν
μπορεί να πέσει πολύ κάτω από τις
147.000 που ήταν την πρώτη Κυριακή.
Κάποιοι ήδη έχουν δώσει το δίευρο της
συμμετοχής και τώρα απλώς έχουν την
υποχρέωση να ξαναπάνε για δεύτερη
φορά. Οπότε δεν θα τους στοιχίσει… 

Πιο εύκολα
ξεβιδώνεις
σκουριασμένο
μπουλόνι…

Δεν είχαμε καμία αμφιβολία ότι οι
Ακρίτα και Ηλιόπουλος δεν θα άφηναν
τη θέση τους. Για να είμαι δίκαιος, ούτε
η Πόπη Τσαπανίδου πιστεύω ότι θα
άφηνε τη θέση του Επικρατείας. Είναι
πιο εύκολο να ξεβιδώσεις στραπατσα-
ρισμένο μπουλόνι από τη βουλευτική
θέση του αριστερού. Εκείνο βέβαια που
κάνει μεγάλη εντύπωση είναι οι γελοίες
δικαιολογίες που εκστομίζουν. Ότι τάχα
είχε συμφωνία με τον Αλ. Τσίπρα και
της είχε τάξει το υπουργείο Ανθρωπί-
νων Δικαιωμάτων, αν ο ΣΥΡΙΖΑ έφτια-
χνε κυβέρνηση. Ε, τι να κάνουμε, έχασε
αυτή την ευκαιρία για... 23 μονάδες δια-
φορά που τους έριξε η ΝΔ. 

Το φάουλ του φοβικού Νίκου
Μεγάλο φάουλ μού λένε ότι έγινε στη συνέντευξη Τύπου του

Νίκου Ανδρουλάκη, στην οποία ούτως ή άλλως δεν έδωσε κανέ-
νας μεγάλη σημασία. Ο λόγος είναι ότι ξαφνικά αποφάσισε ο
πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ -με συνοπτικές διαδικασίες, που λένε και
στο χωριό μου- να κόψει ερώτηση από την εφημερίδα «Μπαμ»,
διότι ο συντάκτης που θα τη έκανε δούλευε παλιά στο γραφείο
Τύπου του ΠΑΣΟΚ και εκδιώχθηκε επειδή ήταν πολύ κοντά στον
Ανδρέα Λοβέρδο. Όπως καταλαβαίνετε, ο φοβικός Νίκος Αν-
δρουλάκης, ο οποίο; δεν δέχεται ούτε ερώτηση από πρώην συ-
νεργάτη πρώην εσωκομματικού του αντιπάλου, είναι δύσκολο

να δεχτεί στους κόλπους του ΠΑΣΟΚ ανθρώπους που δεν είναι απολύτως δικοί του… Για
αυτό και το κόμμα του γίνεται μικρό και παρεΐστικο.

Και αρχές Οκτώβρη 
ίσως τα... ξαναπούν
Μητσοτάκης και Ερντογάν

Μ
πορεί να μην αργήσουμε πολύ να δούμε ξανά Ερντογάν και Μητσοτάκη μα-
ζί, που κανονικά είναι να τα πουν τον Δεκέμβριο στο Ανώτατο Συμβούλιο
Συνεργασίας των δύο χωρών. Καλά ενημερωμένοι κύκλοι λένε ότι δεν απο-

κλείεται Μητσοτάκης και Ερντογάν να βρεθούν ξανά επ’ αφορμή της Συνόδου της Ευ-
ρωπαϊκής Πολιτικής Κοινότητας στις 5 Οκτωβρίου στην Ισπανία. Η Ευρωπαϊκή Πολι-
τική Κοινότητα είναι ένα σχήμα που έχει δημιουργηθεί το 2022 ως φόρουμ πολιτικών
και στρατηγικών συζητήσεων σχετικά με το μέλλον της Ευρώπης και στο οποίο συμ-
μετέχουν οι 27 της ΕΕ και οι υπόλοιπες χώρες της ηπείρου, εκτός Ρωσίας.



Ο
πλέον πιστός οπαδός του Στέφανου Κασ-
σελάκη ήταν ο στιχουργός Νίκος Μωραΐ-
της, που έχει μετατρέψει το προφίλ του στο

Facebook και τη στήλη του στο «Documento»
σε… εκλογικό κέντρο του 35χρονου επιχειρημα-
τία εξ Αμερικής, ενώ είναι και θιασώτης της θεω-
ρίας των «υπονομευτών του Αλέξη Τσίπρα». Η
απάντηση που πήρε από τους αντιπάλους του φαί-
νεται πως δεν του άρεσε ιδιαίτερα και ξέσπασε με
ανάρτησή του, λέγοντας χαρακτηριστικά: «Πού
μπλέχτηκα, Παναγιά μου; Πώς άφησα να μου
συμβεί αυτό το κακό; Ένα κόμμα βαθιά άρρωστο.
Και τα κομματικά ΜΜΕ. Και τα στελέχη. Λίγες οι
εξαιρέσεις, ασφυκτιούν. Πότε άλλοτε είδατε σε
εσωκομματικές εκλογές άλλου κόμματος τέτοιο
αλληλοσπαραγμό; Νιώθω βρόμικος, λερωμένος.
Την Κυριακή δεν θα είμαι στην κάλπη. Χρειάζομαι
ένα τεράστιο, πολύωρο μπάνιο. Να τρίβω το κορμί
μου μέχρι να φύγει από πάνω μου όλη αυτή η βρο-
μιά, η μισανθρωπιά και η κακοήθεια».
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Μαλλιά κουβάρια 
οι «κόκκινοι» 
δημοσιογράφοι
Τα μαχαιρώματα μέσα στον ΣΥΡΙΖΑ έχουν λάβει
εκρηκτικές διαστάσεις. Πλέον σφάζονται μεταξύ

τους όχι μόνο οι βουλευτές και τα στελέχη
του κόμματος αλλά και οι δημοσιο-

γράφοι του ΣΥΡΙΖΑ. Χαρακτηρι-
στικό είναι το επεισόδιο που
υπήρξε κατά τη δίωρη εκπομπή
των Νίκου Σβέρκου και Βούλας

Κεχαγιά στον ρ/σ «Στο Κόκκινο
105.5», καθώς ο πρώτος επέμενε να

μιλά ειρωνικά για συμφωνίες με
ανταλλάγματα (Παππάς-Κασσε-
λάκης) και η Κεχαγιά επιχει-
ρούσε να μαζέψει το πράγμα και

να μετατοπίσει τη συζήτηση. Όλο
αυτό δημιούργησε αρνητικό κλίμα

στον ραδιοφωνικό αέρα και στο στούντιο,
με την Κεχαγιά να αναφέρεται στο τέλος της εκ-
πομπής στην επαγγελματική της πορεία, ξεκαθα-
ρίζοντας «θέσεις και στάσεις ζωής». «Όσοι έχου-
με δημόσιο λόγο, είτε γραπτό είτε είμαστε μπροστά
από τα μικρόφωνα, καθημερινά κρινόμαστε. Άλλοι
λιγότερο, άλλοι περισσότερο», είπε. Χθες μάλιστα
δεν παρουσιάστηκε στην εκπομπή, με αποτέλεσμα
να φουντώσουν οι φήμες ότι αποχώρησε από τον
σταθμό! Δεν τα αντέχω αυτά τα μελοδράματα… 

Δεν πάει να ψηφίσει 
ο Μωραΐτης

Χ
ρο

νι
κό
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ο

υ
Χ

ρό
νο

υ
Ποια υποψήφια δημοτική σύμβουλο στον Δήμο
Βάρης - Βούλας - Βουλιαγμένης ξεχώρισε για
την ποιότητα, το ήθος αλλά και το κοινωνικό της
προφίλ και τη στηρίζει ο Άδωνις Γεωργιάδης; Ο
λόγος για την Παρασκευή Πετρίδου, υποψήφια
με τον Γρηγόρη Κωνσταντέλλο. Μητέρα, σύζυγος,
founder, mentor και έτοιμη να προσφέρει στον
δήμο της. Το πολιτικό αισθητήριο του Άδωνι δεν
πέφτει έξω ποτέ! Μεταξύ άλλων, είπε ο υπουργός
Εργασίας, τέτοια άτομα σπανίζουν και τα χρει-
αζόμαστε στη δημόσια διοίκηση. Και της ευχήθη-
κε «καλή επιτυχία, Εύη!».

Ρεπορτάζ 
από Νέα Υόρκη 
«Πρέπει να σταματήσουμε να έχουμε βάρκες
στα νερά του Αιγαίου», προέτρεψε, όπως μα-
θαίνω, ο πρωθυπουργός Κ. Μητσοτάκης τον
Τούρκο πρόεδρο, κατά την προχθεσινή συνάν-
τησή τους στη Νέα Υόρκη. Σύμφωνα με την
πηγή μου, ο κ. Μητσοτάκης ήταν αυστηρός
στις αναφορές του και υπονόησε σαφώς ότι θα
πρέπει να τερματιστεί η συνεχής εργαλει-
οποίηση του Μεταναστευτικού από την Άγκυ-
ρα. Και όχι τυχαία, αφού, όπως μου επιβεβαι-
ώνει και το περιβάλλον του αρμόδιου υπουρ-
γού Μεταναστευτικής Πολιτικής, το τελευταίο
διάστημα οι ροές έχουν αυξηθεί σημαντικά.
Μάλιστα, ο κ. Καιρίδης επεξεργάζεται ήδη μια
νέα δέσμη μέτρων, την οποία, μετά από εντολή
του πρωθυπουργού, θα παρουσιάσει στο
υπουργικό συμβούλιο που θα συνέλθει την
επόμενη εβδομάδα.

Νίκος Φίλης: «Θα 
μας κρεμάσουν 
στο Σύνταγμα»
Ο πρώην υπουργός του ΣΥΡΙΖΑ φοβάται για
«κρεμάλες» αν πάρει το κόμμα ο Κασσελά-
κης. «Εγώ διαβάζω το διαδίκτυο και βλέπω
ότι όσοι υποστηρίζουν με φανατισμό τον κ.
Κασσελάκη έχουν ξεκινήσει επιθέσεις και
απειλές, όπως ότι θα μας κρεμάσουν στο
Σύνταγμα, με βρισιές και επιθέσεις σε δη-
μοσιογράφους. Διάβασα ότι πρέπει να υπάρ-
ξει αποπαρασίτωση του ΣΥΡΙΖΑ. Αυτή είναι
φράση του Γκέμπελς», είπε ο Φίλης… Μιλά-
με για πολύ ωραία ατμόσφαιρα. Όμορφα και
ναζιστικά που λέμε… 

Ο ναύαρχος πάει 
για… υψηλή θέση

Εμείς σας το γράψαμε με
απόλυτη σιγουριά από τη
στήλη ότι ο άνθρωπος που
θα παραιτηθεί πρώτος
από το Επικρατείας για να
κινήσει τις διαδικασίες
των υπόλοιπων παραιτή-
σεων των επιλαχόντων,
προκειμένου να γίνει
βουλευτής ο Στέφ. Κασ-
σελάκης, δεν είναι άλλος
από τον ναύαρχο Ευάγγ.

Αποστολάκη. Άλλωστε, όπως είδατε, έπεσε «μπλόκο»
από Ηλιόπουλο και Ακρίτα οι οποίοι δεν το κουνάνε από
τις θεσούλες τους… Άρα ο κλήρος πέφτει στον Ευάγ-
γελο, ο οποίος βεβαίως θα λάβει μεγάλη θέση στο κόμ-
μα την επόμενη μέρα ως επιβράβευση… 

Στήριξη Άδωνι στην 
Παρασκευή Πετρίδου
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πα Μετά τον Κωστή Χατζηδάκη για τους φορο-
φυγάδες και τον Άδωνι Γεωργιάδη για τους ει-
σφοροφυγάδες, ήρθε η ώρα να γυαλίσει το…
μάτι και του Κώστα Σκρέκα για τους αισχρούς
κερδοσκόπους! Οι δηλώσεις και η γλώσσα του
σώματος των υπουργών Εθνικής Οικονομίας-
Οικονομικών, Εργασίας-Κοινωνικών Υποθέ-
σεων και Ανάπτυξης απηχεί πλήρως τον τρόπο
με τον οποίο λειτουργεί ο Κυριάκος Μητσοτά-

κης. Άλλωστε, ο πρωθυπουργός δεν δίστασε
να πει στην ομιλία του στη Διεθνή Έκθεση
Θεσσαλονίκης ότι η κυβέρνηση είναι αποφα-
σισμένη να… τσακίσει τις χρόνιες παθογένει-
ες που επιδρούν αρνητικά στα δημόσια οικο-
νομικά, στο ασφαλιστικό και στη λειτουργία
της αγοράς. Πιστεύουμε ότι τα… μηνύματα
του Κυριάκου και των κυβερνητικών στελε-
χών έχουν φτάσει στους παραλήπτες τους! 

Γυαλίζει το… μάτι τους!

Ποιος φοβάται
περισσότερο 
τον Κασσελάκη; 

Εντάξει, ο Στέφανος έχει γίνει talk of the
town και είναι πολλοί αυτοί που φοβούνται
στην Κουμουνδούρου ότι με την έλευσή
του θα πάνε σπίτια τους. Ο μεγαλύτερος
φόβος όμως όπως μαθαίνω υπάρχει στο
γραφείο του προέδρου Νίκου, στη Χαριλά-
ου Τρικούπη. Ο Ανδρουλάκης δεν θέλει να
ακούει για τον ΣτέΚα, διότι ήδη οι σύμβου-
λοι του τελευταίου διακινούν την απορρό-
φηση του ΠΑΣΟΚ από τον νέο ΣΥΡΙΖΑ… 

Το αυτονόητο
έγινε… είδηση 

Η μείωση της ανεργίας κάτω από το
10% αποτελεί το ορόσημο για τις τριετίες,
ασχέτως εάν η κυβέρνηση επισπεύδει
το «ξεπάγωμά» τους, καθώς ο δείκτης
βρίσκεται λίγο πάνω από αυτό το όριο.
Ωστόσο, το γεγονός ότι κάποιοι έβγα-
λαν… είδηση ή βρήκαν την ευκαιρία να
κάνουν αντιπολίτευση, με βάση την αυ-
τονόητη αναφορά περί νέου «παγώμα-
τος» αν ο δείκτης ξεπεράσει στο μέλλον
το 10%, φανερώνει άγνοια, αμάθεια και
λαϊκισμό. Δεν τολμούμε να διανοηθούμε
την ανεργία στο 20%, όπως ήταν το 2012,
και να συζητάμε για αυξήσεις στους μι-
σθούς όσων δουλεύουν, σαν να μη συμ-
βαίνει τίποτα! Αυτά στην οικονομική επι-
στήμη θεωρούνται αυτονόητα και όσοι
δεν το καταλαβαίνουν ή το καταλαβαί-
νουν και το διαστρεβλώνουν είναι επιει-
κώς… ανόητοι!

Ζητείται σοβαρότητα… 

Σοβαρός αρχηγός κόμματος. Πρώτα πάει
στη Βουλή, ρίχνει λάσπη εναντίον του Άδω-
νι Γεωργιάδη και μετά δηλώνει ότι θα ψάξει
να δει αν ισχύουν τα όσα υποστήριξε. Ο λό-
γος για τον πρόεδρο της Νίκης Δημήτρη
Νατσιό. Εδώ ταιριάζει το ρηθέν «τι ψηφίσα-
τε όλοι εσείς οι αντισυστημικοί ψεκασμέ-
νοι;». Θα μου πείτε, είναι γνωστό ότι η λά-
σπη πουλάει ενώ η συγγνώμη περνάει στα
ψιλά γράμματα.

Τι άλλο θα ζήσουμε;  
Προ ημερών, ένας 36χρονος Ρουμάνος

που επισκέφθηκε την Ακρόπολη πήρε
φεύγοντας για «σουβενίρ» δύο κομμάτια
μαρμάρου από τον Ιερό Βράχο. Βεβαίως
τον πήραν χαμπάρι οι φύλακες και τον συ-
νέλαβε η Ασφάλεια Αττικής. Τι είπε ο αθε-
όφοβος; «Δεν ήξερα ότι είναι παράνομο!».

Λ
αβές για επίθεση απευθείας στον Στέφανο Κασσελάκη ψάχνει από
ό,τι φαίνεται η Έφη Αχτσιόγλου, η οποία επιτίθεται μεν, σχεδόν απο-
κλειστικά στους υποστηρικτές του 35χρονου επιχειρηματία όμως,

καθώς ο τελευταίος έχει επιλέξει να εμφανίζεται ευγενικός και πράος την
ώρα που οι σύμμαχοί του κάνουν τη «βρόμικη δουλειά». Τι βρήκε λοιπόν η
κ. Αχτσιόγλου για να τον ψέξει; Ότι την ανέφερε μόνο με το μικρό της όνομα
στην αρνητική απάντηση που της έδωσε για το ντιμπέιτ. «Μου απευθύνθηκε
με το υποτιμητικό αυτό “στιλάκι” ακριβώς επειδή είμαι γυναίκα, όμως εγώ
είμαι από εκείνες τις γυναίκες που είναι αποφασισμένες να μην υποταχ-
θούν στη “φυσική” τάση των πραγμάτων, καταλήγοντας διακοσμητικές σε
ένα ανδροκρατούμενο σύμπαν».

Μου λένε ότι ο Κυριάκος Μητσοτάκης
έχει δώσει σαφείς εντολές προς όλα τα

στελέχη της ΝΔ να είναι μετρημένΑ στις
δημόσιες εμφανίσεις τους και να κό-

ψουν τα πολλά πολλά lifestyle στα social
media. «Στρωθείτε στη δουλειά», είναι

το μήνυμα που έχει σταλεί αρμοδίως από
τους επικεφαλής του Μεγάρου Μαξίμου. 

Οι εντολές Μητσοτάκη στους «γαλάζιους»

Ψάχνει 
«λαβές» 
για επίθεση 
η  Έφη Αχτσιόγλου



ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 22 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2023

ΡOLITICAL #VIRAL10

Χ
τες είχαμε άλλα εκεί στου ΣΥΡΙΖΑ. Η Έφη
Αχτσιόγλου μίλησε για σεξισμό και εμμέσως κα-
τηγόρησε τον Στέφανο Κασσελάκη ότι δεν τη σε-

βάστηκε επειδή την αποκάλεσε με το μικρό της όνομα.
«Υπάρχει ένας εμπεδωμένος σεξισμός
και πολύ βαθιά ανδροκρατικά στερεό-
τυπα στην ελληνική κοινωνία», είπε σε
συνέντευξή της στη «Lifo». Θα μπορού-
σε να διδάσκεται στα πανεπιστήμια αυτή
η δήλωση, με τίτλο «Πώς να λες το σω-
στό πράγμα στην εντελώς λάθος στιγμή
και σε πολύ λάθος πλαίσιο». 

Φυσικά και έχει δίκιο η Αχτσιόγλου
(μην την πω κι εγώ Έφη κι έχουμε άλλα).
Και φυσικά είναι άκομψο να πεις

«από δω ο κύριος Ευκλείδης Τσακαλώτος κι από
κει η Έφη». Και είναι μια έλλειψη κομψότητας
που στην περίπτωση του Κασσελάκη δεν
προκύπτει από τα στερεότυπα της ελληνι-
κής κοινωνίας, αυτός είναι αμερικανο-
τραφής, αλλά από τα γενικότερα στερε-
ότυπα που λίγο πολύ παντού πιάνουν.
Στην Αμερική τούς κυβέρνησε ο

Τραμπ, μην ξεχνάμε, που τρέχει στα δικαστήρια κάθε
τρεις και λίγο για κάποιο βιασμό ή κάποια παρενόχληση. 

Η Αχτσιόγλου έχει δίκιο, αλλά κακώς τα έβαλε με τον
Κασσελάκη· δεν ήταν καθόλου καλή στιγμή να βγει να
μας πει ότι «εγώ η καημένη η γυναίκα που δέχομαι σεξι-
σμό ακόμη και από τον ανθυποψήφιό μου». Τα ξέρουμε
αυτά, δεν ανακαλύπτουμε την Αμερική τώρα, μόνο τον
Αμερικάνο. 

@Ποιος χάνει, ποιος κερδίζει
Σε αυτόν τον ιδιότυπο «διαγωνισμό» κακόβουλης,

σεξιστικής, όπως θέλετε πείτε τη, αντιμετώπισης, στον
οποίο ενεπλάκησαν ο Κασσελάκης και η Αχτσιόγλου,
σαφώς κερδίζει (ή χάνει, όπως το πάρει κανείς) η δεύ-
τερη. Τα ομοφοβικά σχόλια και οι αντίστοιχες επιθέσεις
κατά του Κασσελάκη προφανώς και υπήρξαν, αλλά πε-
ριορίστηκαν σε ένα πολύ συγκεκριμένο κοινό, το οποίο
ξέρουμε ότι έτσι ζει ούτως ή άλλως: πηγαίνοντας κάτω
από δημοσιεύματα και αναρτήσεις και ξερνώντας εκεί
χολή για καθετί το διαφορετικό. Είναι συγκεκριμένοι
άνθρωποι και εκπροσωπούν συγκεκριμένο ποσοστό
της κοινωνίας. Τους ξέρουμε. Επί της ουσίας, όμως, ο
Κασσελάκης έγινε ευρέως όχι απλώς αποδεκτός, αλλά

και συμπαθής λόγω του γεγονότος ότι είναι ανοιχτά
ομοφυλόφιλος. Και είναι πράγματι θαρραλέο. Όχι όσο
ήταν κάποτε, αλλά παραμένει. 

Προσωπικά, μου έκανε εντύπωση ο βαθμός στον
οποίο η ελληνική κοινωνία στην πλειονότητά της δείχνει
τόσο έτοιμη να έχει ως αρχηγό της αξιωματικής αντιπο-
λίτευσης έναν ομοφυλόφιλο άντρα αλλά όχι μια γυναίκα.
Πόσο τα κακόβουλα σχόλια κατά του Κασσελάκη περιο-
ρίστηκαν σε εκείνους τους λίγους, ενώ η Αχτσιόγλου όλο
και κάπου διαβάζεις κάθε μέρα ότι «την προώθησε ο τά-
δε», «ήταν γυναίκα του δείνα», «είναι και όμορφη», κ.λπ.
Και πάντα με κάποιο υπονοούμενο -ξεκάθαρο ή κεκα-
λυμμένο- ότι ο τάδε και ο δείνα στο κόμμα δεν την εκτί-
μησαν μόνο για τα πολιτικά της προσόντα. 

#Ένα πρόβλημα 
όλων των γυναικών

Δεν είναι πρόβλημα μόνο της Αχτσιόγλου αυτό. Είναι
γενικότερο πρόβλημα όλων των γυναικών που κάνουν
καριέρα στον έναν ή τον άλλο στίβο. Ή που θα είσαι σαν
την Άνγκελα Μέρκελ, ή που κάποιος θα σε έχει ρίξει στο
κρεβάτι, δεν υπάρχει άλλη εναλλακτική, όπως για παρά-
δειγμα ότι μπορεί να είσαι ωραία γυναίκα και ταυτόχρο-

να ικανή σε αυτό που κάνεις. Δεν φαντάζομαι να υπάρχει
κάποιος που έχει αντίρρηση ότι συμβαίνει αυτό. Πάντα
συνέβαινε και πάντα συμβαίνει και πάντα υπάρχει κά-
ποιος που θα σε πει «Μαράκι» στη σύσκεψη. Απλώς σή-
μερα έχουν αυξηθεί εκείνοι που θα σε πουν κυρία Δε-
δούση. Είτε επειδή το νιώθουν, είτε επειδή εμπέδωσαν
ότι έτσι πρέπει. Ή και επειδή τους το επιβάλαμε. 

@Και πώς λύνεται αυτό;
Το θέμα είναι ότι δεν πολεμάς τον σεξισμό με παράπο-

να. Ειδικά εάν είσαι πολιτικός, που σημαίνει έχεις τη δυ-
νατότητα να νομοθετείς για

την καταπολέμησή του. Εί-
ναι σαν να δηλώνεις ανήμ-
πορη. Δεν είναι θέμα παρα-

πόνου αυτό, είναι θέμα δρά-
σης. Και φυσικά ούτε τη

δράση τη θυμάσαι τρεις μέ-
ρες πριν τις εσωκομματικές
σου εκλογές, στις οποίες
μάλλον θα χάσεις. Όλα αυτά
αρχικά τα ξέρεις και τα έχεις
αποφασισμένα και κατά
δεύτερον τα έχεις μόνιμα
στην πολιτική ατζέντα σου. 

Θα έλεγα κιόλας ότι αν
δεν το αντέχεις, δεν μπαί-
νεις καν στον στίβο. Δεν

ξέρω αν πρέπει να το πω, είναι βα-
ρύ και επειδή το έχω αντιμετωπίσει κι εγώ και όλες μας
λίγο πολύ, ας το αφήσω ως υποσημείωση. Είναι μια
πραγματικότητα, παρ’ όλα αυτά, την οποία δεν μπορείς
και δεν πρέπει να εργαλειοποιείς κατά το δοκούν. 

Πρέπει να δουλεύεις για να αλλάξει. 

Σε κάθε περίπτωση, τα σέβη μου, κυρία Αχτσιόγλου,
ό,τι κι αν συμβεί την Κυριακή, για μένα να ξέρετε ότι δεν
θα είστε ποτέ «η Έφη». 

Ο Στέφανος και η κυρία Αχτσιόγλου

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com



Α
ξιοθρήνητες χαρακτήρισε τις κινη-
τοποιήσεις για το εργασιακό ο
Άδωνις Γεωργιάδης στη Βουλή, κα-

θώς παρά τις πομπώδεις εξαγγελίες των
συνδικαλιστών, η χθεσινή συμμετοχή στην
απεργία ήταν μηδαμινή. Είναι χαρακτηρι-
στικό ότι σε σύνολο 9.000 εκπαιδευτικών

ιδιωτικών σχολείων απείχαν
από την εργασία τους μόλις
30, ενώ ο υπουργός σχολίασε
το γεγονός ότι ενώ το νομο-
σχέδιο αφορά τον ιδιωτικό
τομέα απήργησε η ΑΔΕΔΥ!

Ο κ. Γεωργιάδης χαρακτή-
ρισε το νομοσχέδιο εξαιρετι-
κά φιλεργατικό, καθώς για
την έξτρα δουλειά τις Κυρια-

κές προβλέπει συν 40% στο 75% που ήδη
ισχύει. Απευθυνόμενος δε προς το ΚΚΕ, το
κάλεσε να του δείξει έστω και έναν υπάλ-
ληλο της Coca-Cola που δεν δούλεψε. «Οι
ίδιοι οι εργαζόμενοι δεν απήργησαν γιατί
θέλουν το νομοσχέδιο, γιατί θα πληρώνον-
ται καλύτερα», είπε ο Άδ. Γεωργιάδης.

«Το πενθήμερο δεν καταργείται, το 8ωρο
δεν καταργείται. Και ο λόγος που δεν έχει
κόσμο έξω είναι ότι οι εργαζόμενοι διάβα-
σαν το νομοσχέδιο», ανέφερε, για να προ-
σθέσει απευθυνόμενος στα έδρανα του
ΚΚΕ και του ΣΥΡΙΖΑ: «Οι ίδιοι οι εργαζόμε-
νοι διάβασαν το νομοσχέδιο, κάτι που δεν
έκαναν οι πολιτικοί μου αντίπαλοι και οι
συνδικαλιστές της συμφοράς».

Τον αποκάλεσε «νούμερο»
Ο Άδωνις Γεωργιάδης είχε άγρια κόντρα

με τους βουλευτές του ΚΚΕ Χρήστο Κα-
τσώτη και Γιώργο Μαρίνο, με τον τελευταίο
μάλιστα να τον αποκαλεί «υπουργό-νούμε-
ρο», καθώς ο υπουργός Εργασίας σχολία-
σε ότι «η κινητοποίηση που έκανε το ΠΑΜΕ
ήταν υποπολλαπλάσια από τις αντίστοιχες
που γίνονται για τις ταυτότητες. Θα πρέπει
να σας απασχολεί γιατί οι ταυτότητες είχαν
περισσότερο κόσμο από εσάς. Τόσο ρεζίλι
έχετε γίνει».

Τα λεγόμενά του πυροδότησαν αντιδρά-
σεις και σφοδρή σύγκρουση με τον Χρήστο
Κατσώτη από το ΚΚΕ. «Τι τον κόφτει τον
Κατσώτη τι κάνει ένας εργαζόμενος σε
εταιρεία αναψυκτικών; Τι σε κόφτει εσένα,
κύριε; Είδατε κανέναν εργαζόμενο σε με-
γάλη επιχείρηση που δεν δούλεψε; Δούλε-
ψαν όλοι γιατί οι ίδιοι οι εργάτες δεν απήρ-
γησαν, γιατί θέλουν το νομοσχέδιο επειδή
θα πληρώνονται καλύτερα… Όσο φωνάζε-
τε, εμείς αυξάνουμε εισοδήματα εργαζο-
μένων», είπε.

«Υπάρχει αλληλεγγύη, για αυτό έγινε η
απεργία από την ΑΔΕΔΥ», σχολίασε ο Νά-
σος Ηλιόπουλος από τον ΣΥΡΙΖΑ, ενώ ο
κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος του ΠΑ-
ΣΟΚ Δημήτρης Μάντζος κάλεσε τον κ. Γε-

ωργιάδη και την κυβέρνηση να μη λοιδορεί
το συνδικαλιστικό κίνημα.

«Εσείς που ζείτε στα… σαλόνια»
Εμπάθεια στο συνδικαλιστικό κίνημα

καταλόγισε στον Άδωνι Γεωργιάδη ο κοι-
νοβουλευτικός εκπρόσωπος του ΚΚΕ Θα-
νάσης Παφίλης: «Εσείς που ζείτε στα σα-
λόνια δεν ξέρετε τι τραβά ο εργαζόμενος.

Ξεβρακώνεστε εδώ μέσα. Υποκριτές. Όσο
για τα περί προλεταριάτου, που είπε ο
υπουργός, ένα θα σας πω: καλομελέτα και
έρχεται».

Για μεσαίωνα στην αγορά εργασίας κα-
τηγόρησε την κυβέρνηση ο πρόεδρος της
ΚΟ του ΣΥΡΙΖΑ Σωκράτης Φάμελλος, μι-
λώντας για το εργασιακό νομοσχέδιο στη
Βουλή. «Εμείς θα κάνουμε ό,τι είναι δυνα-

τόν να εξασφαλίσουμε ότι οι εργαζόμενοι
θα δουλεύουν για 8 ώρες και θα ζουν αξιο-
πρεπώς και όχι να τρέχουν από το πρωί μέ-
χρι το βράδυ», είπε ο κ. Φάμελλος, ενώ χα-
ρακτήρισε πυροτέχνημα τη ρύθμιση για τις
τριετίες διότι, όπως είπε, «το ξεπάγωμα
των τριετιών είναι γεμάτο προϋποθέσεις».

Το εργασιακό νομοσχέδιο, που έχει συγ-
κεντρώσει μεγάλο κοινοβουλευτικό ενδιαφέ-
ρον, καθώς έχουν γραφτεί να μιλήσουν περί
τους 100 βουλευτές, θα ψηφιστεί σήμερα το
απόγευμα, με τον ΣΥΡΙΖΑ και το ΚΚΕ να έχουν
καταθέσει αίτημα ονομαστικής ψηφοφορίας. 
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ΠΥΡ ΚΑΙ ΜΑΝΙΑ Ο ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ

Γράφει 
η Στέλλα 

Παπαμιχαήλ

spapamixail@yahoo.gr

Άγρια κόντρα του υπουργού Εργασίας με βουλευτές 
του ΚΚΕ κατά τη χθεσινή συζήτηση για το εργασιακό νομοσχέδιο

Άναψαν τα αίματα
στη Βουλή
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Π
υρετωδώς εργάζεται η κυβέρνηση
για τα επόμενα βήματα του οδικού
χάρτη για τις επαφές Αθήνας - Άγ-

κυρας, οι οποίες θα κορυφωθούν με το
Ανώτατο Συμβούλιο Συνεργασίας που θα
πραγματοποιηθεί το πρώτο δεκαήμερο του

Δεκεμβρίου στη Θεσσαλο-
νίκη, παρόντων του πρω-
θυπουργού Κυριάκου Μη-
τσοτάκη και του Τούρκου
προέδρου Ρετζέπ Ταγίπ
Ερντογάν.

Στην κυβέρνηση επικρα-
τεί συγκρατημένη ικανο-
ποίηση για την εκπεφρα-

σμένη διάθεση της Τουρκίας να παραμείνει
συνεπής στην αποκλιμάκωση της έντασης
στο πεδίο και στην υλοποίηση του προκα-
θορισμένου με σαφήνεια οδικού χάρτη των
επαφών των δύο χωρών μετά την προχθε-
σινή συνάντηση Μητσοτάκη - Ερντογάν,
παρόντων των υπουργών Εξωτερικών των
δύο χωρών και των διπλωματικών τους
συμβούλων, στο «Σπίτι της Τουρκίας» στη
Νέα Υόρκη.

Παρότι εύλογα το Μέγαρο Μαξίμου και
το ΥΠΕΞ παραμένουν επιφυλακτικά, εκτι-
μούν ότι η επαναβεβαίωση του καλού κλί-
ματος -το οποίο και αποτελεί προϋπόθεση
για τα επόμενα βήματα- διασφαλίζει «ήρε-
μα νερά» και χρόνο προκειμένου να υλο-
ποιηθούν όσα έχουν συμφωνηθεί μεταξύ
των δύο πλευρών.

«Στη Νέα Υόρκη έγινε ένα βήμα παρακά-
τω απ’ ό,τι στο Βίλνιους», σημειώνουν αρ-
μόδια κυβερνητικά στελέχη, προσθέτοντας
ότι το πλαίσιο των επόμενων βημάτων είναι
σαφώς καθορισμένο από τη συνεδρίαση
του Ανώτατου Συμβουλίου Συνεργασίας
Ελλάδας - Τουρκίας τον Δεκέμβριο.

Τι συζητήθηκε για
το «αγκάθι» του Κυπριακού

Σύμφωνα με κυβερνητικές πηγές, στο
τραπέζι έπεσε και το Κυπριακό, με φόντο

και την πρόκληση Ερντογάν από το βήμα
της Γενικής Συνέλευσης του ΟΗΕ να ζητή-
σει την αναγνώριση του ψευδοκράτους.

Ο Έλληνας πρωθυπουργός ξεκαθάρισε
στον Ταγίπ Ερντογάν ότι η βάση για τη λύ-
ση είναι μόνο το πλαίσιο των αποφάσεων
του Συμβουλίου Ασφαλείας των Ηνωμέ-
νων Εθνών. «Σε ό,τι αφορά την Ελλάδα,
οποιαδήποτε λύση εκτός αυτών των παρα-
μέτρων, οποιαδήποτε ιδέα ή οποιαδήποτε
συζήτηση για λύση δύο κρατών είναι
απλώς μη αποδεκτή», ήταν το μήνυμα που
έστειλε ο κ. Μητσοτάκης στην Άγκυρα και
κατά το γεύμα που είχε αργότερα με Έλ-
ληνες ομογενείς.

Το επιτελείο του πρωθυπουργού θεωρεί
σημαντικό βήμα για την επίτευξη μιας
στοιχειώδους, έστω, κανονικότητας στις
σχέσεις των δύο χωρών την επικείμενη
συνεδρίαση του Ανώτατου Συμβουλίου
Ελλάδας - Τουρκίας και εκτιμά ότι μέχρι
την πραγματοποίησή του τον τελευταίο μή-
να του χρόνου στη Θεσσαλονίκη θα έχει
φανεί πόσο ειλικρινής είναι στις προθέ-
σεις της η Άγκυρα.

Πάντα κατά τις ίδιες πηγές, η Αθήνα δεν
επιδιώκει ασφυκτικά χρονοδιαγράμματα,
καθώς θέλει να ολοκληρώνεται το κάθε
στάδιο από τα προβλεπόμενα πριν από το
επόμενο. Άλλωστε, παρά το θετικό κλίμα
και την αποκλιμάκωση της επιθετικής ρη-
τορικής εκ μέρους του Ερντογάν, οι διαφο-
ρές που χωρίζουν την Ελλάδα και την Τουρ-
κία είναι πολυεπίπεδες και δυσεπίλυτες.
Για αυτό και όπως σημειώνουν κυβερνητι-
κά στελέχη, δεν υπήρξε αποτέλεσμα, παρό-
τι έχουν πραγματοποιηθεί έως σήμερα συ-

νολικά 64 γύροι διερευνητικών επαφών.
Δεν είναι τυχαίο ότι κατά την πρόσφατη

συνέντευξη Τύπου στη ΔΕΘ ο πρωθυπουρ-
γός Κυριάκος Μητσοτάκης έσπευσε να βά-
λει «φρένο» στα σενάρια περί προσφυγής
στη Χάγη, προβλέποντας ότι «είναι ακόμη
μακριά».

Συνεργασία για
το Μεταναστευτικό

Από την άλλη πλευρά, η Αθήνα θέλει να
αξιοποιήσει στο μέγιστο το μομέντουμ και
την προφανή προσπάθεια της Άγκυρας να
εξωραΐσει την εικόνα της στη διεθνή σκη-
νή προκειμένου να αντιμετωπίσει τα
υπερμεγέθη οικονομικά της προβλήματα
και να πετύχει τους γεωπολιτικούς της
στόχους.

Από το κυβερνητικό επιτελείο αναδει-
κνύεται και το γεγονός ότι, όπως αναφέρε-
ται και στην ανακοίνωση που εξέδωσε
αμέσως μετά τη συνάντηση το γραφείο του
πρωθυπουργού, «οι δύο ηγέτες συμφώνη-
σαν να συνεργαστούν για την αντιμετώπιση
του μεταναστευτικού ζητήματος, αναγνω-
ρίζοντας ότι αποτελεί κοινή πρόκληση».

Όπως σημειώνουν, πρόκειται για μια θέ-
ση που ουδέποτε στο παρελθόν έχει διατυ-
πωθεί με τόση σαφήνεια και ως εκ τούτου
υποδεικνύει διάθεση για συνεργασία και
εκ μέρους της Άγκυρας. Γεγονός που έχει
ιδιαίτερη αξία αν λάβει κανείς υπόψη ότι η
συμφωνία ΕΕ - Τουρκίας για το Μετανα-
στευτικό χρήζει επικαιροποίησης και ότι
τουλάχιστον στους κόλπους της ΕΕ δια-
μορφώνονται σταδιακά οι προϋποθέσεις
για μια νέα συμφωνία.

Τα τρία στάδια
του οδικού χάρτη
� Ο πολιτικός διάλογος, ο οποίος θα
εκκινήσει με ευθύνη, από ελληνικής
πλευράς, της υφυπουργού Αλεξάν-
δρας Παπαδοπούλου στις 16 Οκτω-
βρίου.
� Οι συνομιλίες στις 17 Οκτωβρίου
για την προώθηση της θετικής ατζέν-
τας συνεργασίας σε τομείς όπως, με-
ταξύ άλλων, οι επενδύσεις, η γεωρ-
γία, ο τουρισμός, το εμπόριο, η ναυτι-
λία, η κλιματική κρίση κ.ά., οι οποίες
θα επανεκκινήσουν υπό τον αρμόδιο
υφυπουργό Κώστα Φραγκογιάννη.
� Η διεξαγωγή έπειτα από επτά χρό-
νια του Ανωτάτου Συμβουλίου Συ-
νεργασίας στη Θεσσαλονίκη στις 7
Δεκεμβρίου.

Η στρατηγική με την οποία προ-
σέρχεται η Αθήνα είναι να επιλύονται
τα θέματα αιχμής που ανακύπτουν
μεταξύ των δύο χωρών και να απο-
συμπιέζονται οι εντάσεις με σκοπό
την πρόληψη δυνάμει επικίνδυνων
καταστάσεων. Στόχος της Αθήνας εί-
ναι να προετοιμάζει τις συζητήσεις
που γίνονται μεταξύ των δύο πλευ-
ρών σε όλα τα επίπεδα, δηλαδή τον
πολιτικό διάλογο, τη θετική ατζέντα
και τα μέτρα οικοδόμησης εμπιστο-
σύνης, ώστε να υπάρχουν διαρκής
παρακολούθηση, ενιαία προσέγγιση
και απτά αποτελέσματα.

«Διαφωνούμε μεν διαμετρικά, αλ-
λά δεν υπάρχει κανένας λόγος να εί-
μαστε σε μια διαρκή αντιπαράθεση»,
σημειώνουν κυβερνητικές πηγές,
επιβεβαιώνοντας τις μικρές προσδο-
κίες για μεγάλα επιτεύγματα αλλά
και το διακύβευμα της συγκυρίας,
που δεν είναι άλλο από την παράτα-
ση, όσο περισσότερο είναι εφικτό,
του διαλόγου με παράλληλη αποκλι-
μάκωση της έντασης στο πεδίο.

Υπ’ αυτή την οπτική, στο κυβερνητι-
κό επιτελείο επικρατεί συγκρατημένη
αισιοδοξία ότι στο επικείμενο Συμ-
βούλιο Ανώτατης Συνεργασίας, που
συμφωνήθηκε προ διημέρου να συ-
νεδριάσει στη Θεσσαλονίκη στις 7 Δε-
κεμβρίου, θα είναι εφικτό να υπογρα-
φούν και ορισμένα πρωτόκολλα συ-
νεργασίας, τα οποία αφορούν μεν πα-
ράπλευρα θέματα, όπως το εμπόριο,
η πολιτική προστασία, ο τουρισμός
και οι ακτοπλοϊκές συνδέσεις, αλλά
διασφαλίζουν μια πιο εποικοδομητι-
κή πορεία το επόμενο διάστημα.

Επιφυλάξεις στο Μέγαρο Μαξίμου, αν και υπήρξε 
επαναβεβαίωση του καλού κλίματος - Μένει να φανεί πόσο 

ειλικρινής είναι στις προθέσεις της η Άγκυρα

ΠΩΣ ΕΙΔΕ Η ΕΛΛΑΔΑ ΤΟ ΤΕΤ Α ΤΕΤ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗ - ΕΡΝΤΟΓΑΝ

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου

ellitriant@yahoo.com

«Μικρό
καλάθι»
κρατά
η κυβέρνηση



H
συνάντηση του Κυριάκου Μητσο-
τάκη με τον Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν
στη Νέα Υόρκη, στο περιθώριο της

Γενικής Συνέλευσης του ΟΗΕ, ήταν το
πρώτο θέμα της χθεσινής ειδησεογραφίας

στα μέσα ενημέρωσης της
Τουρκίας, όπως άλλωστε
έχουν γίνει και όλες του οι
συναντήσεις στο παρελθόν. 

«Ο Μητσοτάκης ήταν χα-
λαρός, χαμογελαστός, ήρ-

θε με τα χέρια στις τσέπες»,
ανέφεραν οι δημοσιογρά-
φοι για τη συνάντηση των

δύο ηγετών, επισημαίνοντας ότι «ήταν χα-
λαροί και θα έχουν πιο στενές επαφές». 

Με ζωντανές συνδέσεις και αρκετούς
απεσταλμένους Τούρκους δημοσιογρά-
φους μετέδωσαν ότι το καλό κλίμα αποτυ-
πώθηκε τόσο από τη διάρκεια της συνάντη-
σης -κράτησε μία ώρα αντί για 40-45 λεπτά
που ήταν αρχικώς προγραμματισμένο- όσο
και από τις ανακοινώσεις των δύο πλευρών
μετά τη συνάντηση που ήταν ίδιες. 

Σε συνέχεια των ρεπορτάζ των ελληνι-
κών μέσων ενημέρωσης, μετέδωσαν και
εκείνοι ότι ο οδικός χάρτης για τις ελληνο-
τουρκικές σχέσεις περιλαμβάνει τις συ-
ναντήσεις στα μέσα Οκτωβρίου των αρμό-
διων για τον πολιτικό διάλογο και τη θετική
ατζέντα υφυπουργών Εξωτερικών, τις συ-
ναντήσεις εντός του Νοεμβρίου για τα Μέ-

τρα Οικοδόμησης Εμπιστοσύνης και τη συ-
νεδρίαση του Ανωτάτου Συμβουλίου Συ-
νεργασίας Ελλάδας-Τουρκίας στις 7 Δε-
κεμβρίου στη Θεσσαλονίκη. 

«Ήρθε άνετος στο “Σπίτι της Τουρκίας”»
Ο τηλεοπτικός σταθμός Α Ηaber ανέφε-

ρε ότι ο Έλληνας πρωθυπουργός πήγε άνε-
τος στο «Σπίτι της Τουρκίας». «Η γλώσσα
του σώματός του ήταν χαλαρή, εισήλθε και

εξήλθε με τα χέρια στις τσέπες, ήταν χαμο-
γελαστός», τόνισε ο Τούρκος δημοσιογρά-
φος του καναλιού. 

«Κι εμείς αναρωτιόμασταν αν στις φωτο-
γραφίες της συνάντησης οι δύο ηγέτες θα
ήταν χαμογελαστοί. Και συνέβη αυτό. Χα-

μογελούσε και ο πρόεδρος Ρετζέπ Ταγίπ
Ερντογάν όπως και ο Μητσοτάκης. Αν θυ-
μηθούμε το πρόσφατο παρελθόν, πριν τη
συνάντησή τους στο Βίλνιους, όπως στις
αρχές του έτους, οι δύο ηγέτες είχαν κάνει
σκληρές δηλώσεις ο ένας εναντίον του άλ-
λου. Άρα το να χαμογελούν είναι καλό, άλ-
λωστε η ανακοίνωση δείχνει πως θα έχουν
πιο στενές επαφές», επισημαίνεται στο ρε-
πορτάζ. 

Το CNN Turk σημείωσε με νόημα: «Ας
μάθουμε τις λεπτομέρειες αυτής της συ-
νάντησης. Αυτή η συνάντηση ίσως ήταν η
πιο πολυαναμενόμενη μέσα σε όλο τον μα-
ραθώνιο των συναντήσεων που είχε ο πρό-
εδρος. Η συνάντηση με τον πρωθυπουργό
της Ελλάδας ξεκίνησε στις 10.59 και ολο-
κληρώθηκε στις 12.02, άρα η διάρκειά της
ξεπέρασε τη μία ώρα. Σύμφωνα με την
ανακοίνωση της προεδρίας, οι δύο ηγέτες
επιβεβαίωσαν τη βούλησή τους για τη δια-
τήρηση του σημερινού θετικού κλίματος
μεταξύ της Ελλάδας και της Τουρκίας». 

Η εφημερίδα «Hurriyet» έγραψε ότι «θα
συνεχιστεί η άνοιξη στις ελληνοτουρκικές
σχέσεις», ενώ η «Milliyet» έκανε λόγο για
«συμφωνία Ελλάδας - Τουρκίας για συνερ-
γασία στο Μεταναστευτικό». 
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Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Π Α Ρ Α Λ Η Ρ Η Μ Α  Τ ΟΥ Ρ Κ ΟΥ  Δ Η Μ ΟΣ ΙΟ Γ Ρ Α Φ ΟΥ

«Η Ελλάδα δεν πρέπει να θεωρείται 
κράτος, να επιτεθούμε στα νησιά»

Ωστόσο, υπήρξαν και αρθρογράφοι που δεν αλλάζουν τακτική και φροντίζουν με κάθε
ευκαιρία να υπενθυμίζουν την πάγια τουρκική εξωτερική πολιτική και να βάζουν…
μπουρλότο στις σχέσεις μεταξύ των δύο χωρών. 

Ο αρθρογράφος της «Hurriyet» Νεντίμ Σενέρ με προκλητικές δηλώσεις του υποστήρι-
ξε ότι κανονικά η Ελλάδα δεν πρέπει να θεωρείται κράτος. «Επανα-

στάτησε πριν από λίγα χρόνια, την ίδρυσαν τρεις χώρες, διόρισαν
ηγέτη έναν Γερμανό πρίγκιπα. Αυτό το ανύπαρκτο κράτος μάς
επιτίθεται και μας προκαλεί με έναν φθηνό τρόπο. Μια χώρα
που η Τουρκία με ένα σπρώξιμο θα μπορούσε να την αποτελει-
ώσει, τώρα πήρε μαζί της την Αμερική και κάνει νταηλίκια στην
Τουρκία. Απέναντί μας βλέπουμε το μπλοκ που υπάρχει». Επα-

νέφερε μάλιστα το θέμα της αποστρατιωτικοποίησης. «Αυτό που
λέω ξεκάθαρα είναι πως η Τουρκία στο ζήτημα των νησιών, που

σύμφωνα με τη Συνθήκη της Λωζάννης έχει δίκιο, φτάνει στο σημείο
να χάνει το δίκιο της, ενώ τους λέμε ότι στο Αιγαίο υπάρχουν νησιά, νησίδες και βραχονη-
σίδες και πως θα πρέπει να καθοριστεί η κυριαρχία τους. Επίσης αφού λέμε πως στέλ-
νουν στρατιωτικές δυνάμεις, τα στρατιωτικοποιούν. Τότε ας πάμε να τα χτυπήσουμε να τε-
λειώνουμε. Δεν υπάρχει άλλος τρόπος», συνέχισε στο υπερεθνικιστικό παραλήρημά του. 

ΤΑ ΤΟΥΡΚΙΚΑ ΜΜΕ ΓΙΑ ΤΗ ΣΥΝΑΝΤΗΣΗ ΣΤΗ ΝΕΑ ΥΟΡΚΗ

«Οι δύο ηγέτες ήταν χαμογελαστοί»

Θετικά αντιμετώπισαν το τετ α τετ του Μητσοτάκη 
με τον Ερντογάν - Αναφορές στον χαλαρό Έλληνα πρωθυπουργό

Τα πρωτοσέλιδα των εφημερίδων «Hurriyet» και «Milliyet»
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Σ
ε τροχιά μετωπικής σύγκρουσης με
την κυβέρνηση βρίσκεται το ΠΑΣΟΚ
ασκώντας μια πολυεπίπεδη κριτική.

Δεν έχει περάσει απαρατήρητο ότι το τελευ-
ταίο διάστημα έχουν ανεβάσει τους τόνους
της πολιτικής αντιπαράθεσης σε μια προ-
σπάθεια να εκμεταλλευτούν το «μούδιασμα»
του ΣΥΡΙΖΑ και να υπογραμμίζουν την αντι-
πολιτευτική τους παρουσία. Πολλώ δε μάλ-
λον μετά τη μεγάλη δημοσιότητα που έχει

λάβει η προεκλογική κούρ-
σα του ΣΥΡΙΖΑ και κυρίως το
φαβορί για την ηγεσία, ο Στέ-
φανος Κασσελάκης. 

Στη Χαριλάου Τρικούπη,
όπως λένε, επισήμως δεν
ασχολούνται με τις εσωτερι-
κές διαδικασίες ενός άλλου
κόμματος και δίνουν ραντε-

βού από Δευτέρα. Ουσιαστικά όμως αρχί-
ζουν να στήνουν αναχώματα απέναντι στην
επικοινωνιακή «καταιγίδα Κασσελάκη» που
έχει φέρει και πάλι τον ΣΥΡΙΖΑ σε πρώτο
πλάνο στρέφοντας την πολιτική συζήτηση
στα πραγματικά προβλήματα που απασχο-
λούν τον κόσμο.  Χθες, με φόντο τη συζήτηση
στη Βουλή για το νομοσχέδιο του υπουργεί-
ου Εργασίας, η οποία αναμένεται να κορυ-
φωθεί σήμερα με την ομιλία του Νίκου Αν-
δρουλάκη, προβεβλημένα κοινοβουλευτικά
στελέχη έδωσαν το στίγμα των προθέσεών
τους εξαπολύοντας δριμεία κριτική στην
ηγεσία του υπουργείου Εργασίας καταψηφί-
ζοντας επί της αρχής το νομοσχέδιο. 

Στο ΠΑΣΟΚ θεωρούν, όπως λένε, «απο-
λύτως αναγκαία την επαναφορά του συστή-
ματος προσδιορισμού του κατώτατου μι-
σθού από τους κοινωνικούς εταίρους και
την Εθνική Συλλογική Σύμβαση Εργασίας
και τον συνυπολογισμό τριετιών». Στο πλαί-
σιο αυτό κατέθεσαν τροπολογία με την
οποία προτείνουν: 
� Η διαδικασία καθορισμού του βασικού μι-
σθού και ημερομισθίου επανέρχεται στους
κοινωνικούς εταίρους που μέσω των δια-
πραγματεύσεων υπογράφουν Εθνική Συλλο-
γική Σύμβαση Εργασίας όπως καθορίζεται
από το άρθρο 8 του ν.1876/1990. 
� Η παρ. 2 της υποπαραγράφου ΙΑ6 του
ν.4254/2014 καταργείται, ώστε να προβλέ-
πονται προσαυξήσεις προϋπηρεσίας στον
τελικό προσδιορισμό του μισθού και ημερο-
μισθίου με βάση τις τριετίες. 
� Η διάταξη του ν.4093/2012 που προβλέ-
πει ότι το πεδίο εφαρμογής της ΕΓΣΣΕ πε-
ριορίζεται σε μη μισθολογικούς όρους κα-
ταργείται. 

Σφυροκόπημα από Μάντζο
«Είναι πολύ προβληματικό για τη δημο-

κρατία μας ο υπουργός Εργασίας να λοιδορεί
συστηματικά το συνδικαλιστικό κίνημα, τις

συνδικαλιστικές οργανώσεις. Αλήθεια, με-
τράτε και κεφάλια; Μετράτε τους συμμετέ-
χοντες στις απεργιακές κινητοποιήσεις των
ομοσπονδιών, των σωματείων; Έχουμε φτά-
σει σε αυτό το σημείο, έχουμε τέτοια πια
ακρίβεια στην τήρηση των αριθμών; Και αν
τελικά είστε τόσο δυσαρεστημένοι από τη
συμμετοχή σε αυτή την πανεργατική κινητο-
ποίηση, δεν έχετε παρά να πάρετε πίσω όλα
τα προηγούμενα σχέδια νόμου τα οποία ψη-
φίσατε και στα οποία υπήρχε πολύ περισσό-
τερος κόσμος εδώ απέξω, αν υποτεθεί ότι
δεν υπήρχε κόσμος σήμερα εδώ στην Αθή-
να», υποστήριξε ο Δημήτρης Μάντζος, απαν-

τώντας σε υψηλούς τόνους στη Βουλή στα
σχόλια του υπουργού Εργασίας αναφορικά
με τις απεργιακές κινητοποιήσεις. 

«Άρα, να μη λοιδορεί η Νέα Δημοκρατία
και ιδίως ο υπουργός Εργασίας τον συνδικα-
λισμό. Είναι αυτή που υπέγραψε την απα-
ξίωση του συνδικαλιστικού κινήματος και με
την άρνησή της να επαναφέρει τις συλλογι-
κές διαπραγματεύσεις και τις συλλογικές
συμβάσεις με υποχρεωτικότητα και με τη
συστηματική προσπάθεια αποδυνάμωσης
του δικαιώματος της απεργίας και με την
απορρύθμιση με ένα αποδυναμωμένο Σώμα
Επιθεώρησης Εργασίας», συμπλήρωσε ο κ.

Μάντζος και αναρωτήθηκε: «Πώς έρχεστε
μέσα στη Βουλή και λέτε ότι διασφαλίζετε
τις έντεκα ώρες ανάπαυσης για τους εργα-
ζόμενους; Πώς είστε βέβαιοι και εγγυάστε -
και το λέτε αυτό στον ελληνικό λαό- την ποι-
ότητα ζωής, την ισορροπία ανάμεσα στον
επαγγελματικό και τον οικογενειακό βίο του
εργαζόμενου και την ασφάλειά του, όταν δυ-
στυχώς συνεχώς αυξάνονται τα εργατικά
ατυχήματα;».

«Δεν δεχόμαστε μαθήματα 
συνέπειας και υπευθυνότητας»

Στο μεταξύ, οι αναφορές του Άδωνι Γεωρ-
γιάδη στη στάση του ΠΑΣΟΚ δεν έμειναν
αναπάντητες από τον κ. Μάντζο που σε υψη-
λούς τόνους είπε απευθυνόμενος προς τον
υπουργό Εργασίας: «Εμείς μαθήματα υπευ-
θυνότητας, συνέπειας και αξιοπιστίας από το
κόμμα της Νέας Δημοκρατίας δεν δεχόμα-
στε. Μαθήματα ευρωπαϊκής προοπτικής και
συνέπειας σε αυτήν την προοπτική το ΠΑ-
ΣΟΚ, η δημοκρατική παράταξη, δεν δέχεται
από τη Νέα Δημοκρατία. Δεν μπορεί η Νέα
Δημοκρατία που έσκιζε τα μνημόνια, στα
οποία ορκιζόταν ο κ. Γεωργιάδης εδώ πιο πέ-
ρα στο Ζάππειο, μετά τον Εθνικό Κήπο -σας
θυμίζω-, να έρχεται σήμερα στη Βουλή και
να ψέγει το ΠΑΣΟΚ που κάνει αντιπολίτευση
αυστηρή, δίκαιη και τεκμηριωμένη στις δια-
τάξεις τις οποίες, όχι, δεν ενσωματώνετε,
παραποιείτε». 

Παράλληλα προσπαθούν να υπογραμμίσουν την αντιπολιτευτική
τους παρουσία χτυπώντας την κυβέρνηση 

Στήνουν αναχώματα

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου

aantonopoulos10@gmail.com 

«ΣΤΑ ΚΑΓΚΕΛΑ»
ΤΟ ΠΑΣΟΚ

στην «καταιγίδα Κασσελάκη»

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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Τ
η σκυτάλη πήρε η γραμματέας της
Κοινοβουλευτικής Ομάδας Ευαγγε-
λία Λιακούλη, κάνοντας λόγο για

«ξήλωμα δικαιωμάτων, νομιμοποίηση της
εργασιακής ζούγκλας, ενίσχυση της εργο-
δοτικής αυθαιρεσίας, καταστρατήγηση στοι-
χειωδών κεκτημένων του εργατικού κινή-
ματος, υποβάθμιση της ποιότητας και αξιο-
πρέπειας ζωής». 

Επιπλέον, εστίασε την παρέμβασή της
«στη σημασία των Συλλογικών Συμβάσεων
Εργασίας, στην πλήρη κατοχύρωση και τον
έλεγχο εφαρμογής στην πράξη των μισθο-
λογικών, εργασιακών, ασφαλιστικών δι-
καιωμάτων των εργαζόμενων, στη θέσπιση
δίκαιων κανόνων για τις σύγχρονες μορφές
εργασίας στο πλαίσιο των νέων τεχνολο-
γιών, στον σεβασμό του ευρωπαϊκού εργα-
σιακού δικαίου και όχι στην εξόφθαλμη κα-
ταστρατήγησή του, καθώς και στην ειδική
μέριμνα που χρειάζεται προς άρση της ερ-
γασιακής επισφάλειας ευάλωτων κοινωνι-
κών ομάδων». 

Κατρίνης: «Να επιβληθούν 
κυρώσεις στην Τουρκία»

Μπορεί στα θέματα της καθημερινότητας
η αντιπαράθεση να χτυπάει κόκκινο, στα
εθνικά θέματα όμως επικρατεί συναινετική
διάθεση. 

Ο κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος του
ΠΑΣΟΚ Μιχάλης Κατρίνης μιλώντας στον
Real FM για τη συνάντηση Κυριάκου Μητσο-
τάκη - Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν στη Νέα Υόρ-
κη τόνισε: «H Ελλάδα ορθά επιδιώκει να
υπάρχει διάλογος με την Τουρκία, αλλά αυτό
πρέπει να γίνει ξεκάθαρα με βάση τις πάγιες
εθνικές μας θέσεις, όπως έχουν διατυπωθεί
διαχρονικά και αφορούν την οριοθέτηση της
υφαλοκρηπίδας και της ΑΟΖ. Για εμάς, είναι
πάντα αδιαπραγμάτευτο το θέμα της επίλυ-
σης του κυπριακού ζητήματος. Και το ανα-
φέρω γιατί μόλις μία ημέρα πριν από τη συ-
νάντηση υπήρξαν προκλητικές δηλώσεις
του κ. Ερντογάν σε σχέση με την αναγνώρι-
ση της κατεχόμενης Κύπρου, χωρίς να
υπάρχει η ανάλογη απάντηση από την ελλη-
νική πλευρά».

Στη συνέχεια ο κ. Κατρίνης πρόσθεσε: «Η
Ελλάδα σέβεται το διεθνές δίκαιο, επιδιώκει
τον διάλογο και τη διπλωματική οδό για την
επίλυση των ζητημάτων, αλλά θα πρέπει και
η γειτονική χώρα να αποδείξει το ίδιο στην
πράξη. Επιπλέον, τόσο οι εταίροι μας στην
Ευρωπαϊκή Ένωση όσο και οι σύμμαχοί μας
στο ΝΑΤΟ θα πρέπει να αξιολογήσουν σω-
στά τη στάση της χώρας μας, επιβάλλοντας
κυρώσεις στην Τουρκία όταν συνεχίζει να
καταστρατηγεί το διεθνές δίκαιο και να αμ-
φισβητεί την εθνική μας κυριαρχία».

Βολές για
τα εργασιακά,
συναίνεση για

τα εθνικά θέματα
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Τ
ιμή και δόξα! Αυτά πρέπουν στους πε-
σόντες εν ώρα καθήκοντος, αυτά πρέ-
πουν σε αυτούς που θυσιάστηκαν για

τον ανθρωπισμό, την αλληλεγγύη, τη στήρι-
ξη στον συνάνθρωπο που έχει ανάγκη.

Οι Ένοπλες Δυνάμεις βρέθηκαν και πάλι
να θρηνούν τον χαμό άξιων στελεχών. Παι-
διών που είχαν αφοσιωθεί στο καθήκον, με
πίστη και αυταπάρνηση για το λειτούργημα
που επιτελούν. Ο Γιώργος, η Εύη, η Γλυκερία
ήταν από τα στελέχη που λάτρευαν τη δου-
λειά τους, με ήθος, αξίες και αρχές σπάνιες
στη σημερινή ελληνική κοινωνία.

Δεν ήταν η πρώτη φορά που πήγαιναν σε
ανθρωπιστική αποστολή. Ουκρανία, Αρμε-
νία, Αφρική και από εκεί σε κάθε γωνιά της
Ελλάδας, δίπλα σε κάθε συμπολίτη μας που
έχει ανάγκη. Η μοίρα τούς επιφύλασσε τρα-
γικό παιχνίδι στη Λιβύη, εκεί που χιλιάδες
γείτονές μας έχασαν τη ζωή τους στη λάσπη.

Το πρωί της Πέμπτης ράγισαν καρδιές στο
ελληνικό Πεντάγωνο. Σε ειδική τελετή, κατά
την έπαρση της σημαίας, πολιτική και στρα-
τιωτική ηγεσία τίμησαν τους τρεις αδικοχα-
μένους αξιωματικούς και τους δύο διερμη-
νείς που σκοτώθηκαν στο φρικτό τροχαίο
μεταξύ Βεγγάζης και Ντέρνα.

Ακίνητοι και σιωπηλοί, στην είσοδο του
υπουργείου και στα μπαλκόνια, με το βλέμ-
μα στη σημαία, που μετά το τριήμερο πένθος
ανέβηκε και πάλι στο υψηλότερο σημείο του
ιστού, ο υπουργός Άμυνας Νίκος Δένδιας

και σύσσωμη η πολιτική ηγεσία, ο αρχηγός
ΓΕΕΘΑ, στρατηγός Κωνσταντίνος Φλώρος
με τους υπόλοιπους αρχηγούς και τα στελέ-
χη όλων των κλάδων, τίμησαν σε μια συγκι-
νητική τελετή την υποναύαρχο Γλυκερία
Μεμεκίδου, την υποπτέραρχο Ευαγγελία
Ανδρεαδάκη και τον συνταγματάρχη Γεώρ-
γιο Βούλγαρη.

Ο πόνος δεν επουλώνεται από τη μια στιγ-
μή στην άλλη, όμως αυτή είναι η μοίρα των
Ενόπλων Δυνάμεων. Πρέπει μετά την τιμή
στους νεκρούς να σηκωθούν ξανά, να αντι-
μετωπίσουν τις προκλήσεις και να βρεθούν
δίπλα στους πολίτες που έχουν ανάγκη. Από
τον Έβρο και τη Θεσσαλία, μέχρι το Καστε-
λόριζο και τους Οθωνούς.

Σπαραγμός στις κηδείες
Σε κλίμα βαθιάς οδύνης είπαν το τελευ-

ταίο αντίο στην Κομοτηνή συγγενείς και φί-
λοι στη 46χρονη Γλυκερία Μεμεκίδου, την
υποναύαρχο του Πολεμικού Ναυτικού, που
έχασε τη ζωή της στο τραγικό δυστύχημα
της ελληνικής ανθρωπιστικής αποστολής
στη Λιβύη με τους συνολικά πέντε νεκρούς
Έλληνες.

Το φέρετρο με τη σορό της έφθασε τυλιγ-
μένο με τη γαλανόλευκη ενώ το κλίμα ήταν
βαρύ, με όλους να καταφθάνουν στην εκ-
κλησία με ένα λευκό τριαντάφυλλο για το τε-
λευταίο αντίο. Παρόντες στην Κομοτηνή, ο
αρχηγός ΓΕΣ, αντιστράτηγος Άγγελος Χου-
δελούδης και ο αρχηγός ΓΕΝ, αντιναύαρχος
Ιωάννης Δρυμούσης.

Με δακρυσμένα μάτια και ένα λουλούδι
στο χέρι αποχαιρέτησαν και την Ευαγγελία
Ανδρεαδάκη στου Παπάγου, παρουσία του
υπουργού Άμυνας Νίκου Δένδια, του αρχη-
γού ΓΕΕΘΑ, στρατηγού Κωνσταντίνου Φλώ-
ρου και του υφυπουργού Άμυνας Ιωάννη
Κεφαλογιάννη.

Μία ημέρα πριν, στο Μουζάκι Καρδίτσας,
οικογένεια και φίλοι είχαν αποχαιρετήσει
τον κομάντο των Ειδικών Δυνάμεων, Γεώρ-
γιο Βούλγαρη.

Ακίνητοι και σιωπηλοί 
στην είσοδο του υπουργείου

και στα μπαλκόνια
αποχαιρέτησαν τους πεσόντες

εν ώρα καθήκοντος 

ΡΑΓΙΣΑΝ ΚΑΡΔΙΕΣ ΣΤΟ ΠΕΝΤΑΓΩΝΟ

Τιμή και δόξα 
στους 5 νεκρούς
της τραγωδίας

στη Λιβύη

Γράφει o
Bασίλης Σκουλαράκος 

skoularb@gmail.com
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Π
ριν από δύο χρόνια ο Κυριάκος Μητσοτάκης κατά την ομι-
λία του στη ΔΕΘ ανακοίνωσε ένα από τα μεγαλύτερα εξο-
πλιστικά προγράμματα για τη χώρα μας, την απόκτηση των

καλύτερων φρεγατών παγκοσμίως, των FDI Belh@rra.
Πολλοί ενδεχομένως περίμεναν ότι ο πρωθυ-

πουργός θα είχε και φέτος μια σημαντική ανα-
κοίνωση για τα εξοπλιστικά, όπως για παράδειγ-
μα το πρόγραμμα των κορβετών, για το οποίο πε-
ριμένουμε εξελίξεις εδώ και καιρό, μιας και οι
«μνηστήρες» έχουν καταθέσει άκρως δελεαστι-
κές προτάσεις για το Πολεμικό μας Ναυτικό.

Μπορεί ο Κυριάκος Μητσοτάκης να μην προ-
χώρησε σε ανακοινώσεις, όμως είναι δεδομένο
ότι το ζήτημα της απόκτησης κορβετών ή της

αναβάθμισης των φρεγατών ΜΕΚΟ κλάσης ΥΔΡΑ δεν μπαίνουν σε
κανένα συρτάρι. Είναι σε στάση αναμονής και περιμένουν το «πρά-
σινο φως» από Ηρώδου Αττικού και Νίκης για να προχωρήσουν.

Με δεδομένο ωστόσο ότι θα απαιτηθούν αρκετά δισεκατομμύ-
ρια για την αποκατάσταση των υποδομών, τις αποζημιώσεις στους
πλημμυροπαθείς και την ενίσχυση της Πολιτικής Προστασίας,
στην ελληνική κυβέρνηση βάζουν ένα μικρό «φρένο» ώστε να
βρεθεί ο δημοσιονομικός χώρος για ένα γενναίο εξοπλιστικό πρό-
γραμμα, ειδικά για το Πολεμικό Ναυτικό που έχει άμεση ανάγκη
τις νέες πλώρες. 

«Το Πολεμικό Ναυτικό έχει κάνει την εισήγησή του και αναμένει
τις πολιτικές αποφάσεις. Αυτές δεν είμαστε σε θέση να γνωρίζου-
με πότε θα γίνουν», επισημαίνει πηγή του ελληνικού Πενταγώνου,
επιβεβαιώνοντας ότι Γάλλοι και Ιταλοί είναι στην κορυφή της

κούρσας με ανανεωμένες προτάσεις, συμφέρουσες και δελεαστι-
κές για την Αθήνα.

Οι προτάσεις Γάλλων και Ιταλών
Θυμίζουμε ότι η γαλλική Naval Group διεμήνυσε προς την Ελ-

λάδα πως είναι διατεθειμένη να επιμηκύνει τον χρόνο αποπληρω-
μής των κορβετών Gowind, ξεπερνώντας ακόμη και τα 10 χρόνια,
ενώ οι δόσεις θα κατανέμονται ισομερώς.

Όσον αφορά τη ναυπήγηση πλοίων στην Ελλάδα, η Naval Group

προτείνει στη χώρα μας σχέδιο για ολοκληρωμένη κατασκευή
πλοίων στα ελληνικά ναυπηγεία, συγκεκριμένα στα ναυπηγεία
Σκαραμαγκά, με την απαραίτητη μεταφορά τεχνογνωσίας, η οποία
θα επιτρέψει και την κατασκευή ακόμη μεγαλύτερων πλοίων στα
ελληνικά ναυπηγεία, με ό,τι αυτό συνεπάγεται για την ανάπτυξη και
τις θέσεις εργασίας. Σαφώς δελεαστική και η ανανεωμένη πρόταση
των Ιταλών της εταιρείας Fincantieri, οι οποίοι επενδύουν στα ναυ-
πηγεία Ελευσίνας. 

Στη νέα πρόταση μάλιστα οι Ιταλοί βάζουν στο... παιχνίδι μεγαλύ-
τερο αριθμό εκτοξευτών για τους αντιαεροπορικούς πυραύλους με
τους οποίους θα εξοπλίσουν τις κορβέτες κλάσης Doha, ενισχύον-
τας την ισχύ του πλοίου.

Με τα οικονομικά της χώρας ωστόσο να πιέζονται, το πρόγραμμα
που φαίνεται να μπαίνει άμεσα στα σκαριά είναι εκείνο του εκσυγ-
χρονισμού των φρεγατών ΜΕΚΟ κλάσης ΥΔΡΑ. Το πρόγραμμα θα
αναλάβει η ίδια η κατασκευάστρια εταιρεία τους, η γερμανική κοι-
νοπραξία Thyssen Krupp Marine Systems - Τhales Nederland, με
το κόστος να κυμαίνεται στα 500-600 εκατ. ευρώ.

Επίσης, μέχρι το τέλος του 2023 εκτιμάται ότι θα έχουν φτάσει
στη χώρα μας τα πανίσχυρα ελικόπτερα MH-60R, τα περίφημα Ro-
meo, τα οποία αποτελούν τα καλύτερα ελικόπτερα ανθυποβρυχια-
κού πολέμου παγκοσμίως.

Στο μεταξύ, οι Γάλλοι της Naval Group ενημέρωσαν την Αθήνα
ότι η καθέλκυση της πρώτης ελληνικής φρεγάτας FDI «ΚΙΜΩΝ» θα
πραγματοποιηθεί την Τετάρτη 4 Οκτωβρίου στα ναυπηγεία της Λο-
ριάν. Το «παρών» αναμένεται να δώσει η πολιτική και στρατιωτική
ηγεσία του υπουργείου Εθνικής Άμυνας, ενώ δεν αποκλείεται και
η παρουσία των Κυριάκου Μητσοτάκη και Εμανουέλ Μακρόν.

Μίνι... φρένο για τις κορβέτες

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com

Γιατί μπαίνει στην αναμονή 
το εξοπλιστικό πρόγραμμα για 

το Πολεμικό Ναυτικό - Εφικτός στόχος 
η αναβάθμιση των φρεγατών ΜΕΚΟ



Ο
Νικόλας Κελαϊδίτης γεννήθηκε στην Αθήνα
το 1969. Σπούδασε Marketing Management
στο Ηνωμένο Βασίλειο, ενώ είναι κάτοχος

MBA in Strategic Promotion and Tourism Commu-
nication Plans. Εργάζεται αδιάλειπτα στον τομέα
του τουρισμού από το 1987. 

Είναι ιδρυτής και διευθύνων σύμβουλος του του-
ριστικού γραφείου World of Passepartout. Είναι
σύμβουλος και διαχειριστής στις εταιρείες Blue Le-
mur Investments, Frida Travel Experience και Da-
naos Travel, πρόεδρος του ΗΑΤΤΑ (Σύνδεσμος των
εν Ελλάδι Τουριστικών και Ταξιδιωτικών Γραφείων),
γενικός γραμματέας της FedHATTA (Ομοσπονδία
Ελληνικών Συνδέσμων Γραφείων Ταξιδίων και Του-
ρισμού), πρόεδρος της Επιτροπής Τουρισμού της
ECTAA («The European Travel Agents’ and Tour
Operators’ Associations») και αντιπρόεδρος του ΙΝ-
ΣΕΤΕ (Ινστιτούτο Συνδέσμου Ελληνικών Τουριστι-
κών Επιχειρήσεων). Πρόσφατα επιλέχθηκε ως μέ-
λος της ομάδας ειδικών «Together for EU Tourism -
T4T» της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, στο πλαίσιο της
οποίας θα συμμετέχει στις εργασίες της υπο-ομά-
δας ψηφιακής μετάβασης. Μιλάει άπταιστα την αγ-
γλική και γαλλική γλώσσα. Πρόκειται για έναν νέο
άνθρωπο, δραστήριο, με ένα βιογραφικό που μαρ-
τυρά τη συνεχή ενασχόλησή του με τον τομέα του
τουρισμού και με όραμα για την πόλη όπου ζει και
εργάζεται. Με αφορμή την κάθοδό του στις επερχό-
μενες δημοτικές εκλογές με τον συνδυασμό του
Κώστα Μπακογιάννη «Αθήνα Ψηλά», παραχώρησε
συνέντευξη στην «P».

Πώς εκτιμάτε την πορεία της φετινής τουριστικής
σεζόν;
Έχουμε μπροστά μας δύο πλήρεις μήνες τουριστι-

κής δραστηριότητας και είναι πρώιμο να κάνουμε
αποτίμηση από τώρα. Τα στοιχεία δείχνουν ότι, πέ-
ραν του βέβαιου, θα είναι καλύτερη χρονιά σε αφί-
ξεις και έσοδα από το 2022. Εκτιμώ πως η φετινή
σεζόν θα πλησιάσει και τη χρονιά-ορόσημο για τον
ελληνικό τουρισμό, αυτή του 2019, που ήταν ομολο-
γουμένως μια χρονιά-έκπληξη για το εγχώριο του-
ριστικό προϊόν. Αλλά είμαστε και ιδιαίτερα ευτυχείς
που βλέπουμε να έχει ξεκινήσει η επέκταση της
τουριστικής περιόδου αρκετά πριν και μετά την
«κλασική» περίοδο των μηνών Μαΐου-Οκτωβρίου.

Πώς ένας άνθρωπος του τουρισμού αποφάσισε να
ασχοληθεί με τα κοινά;
Πολλά χρόνια τώρα ασχολούμαι με τα κοινά

του τουρισμού, τουλάχιστον 23 χρόνια. Επίσης,
πολλά χρόνια πραγματοποιούμε κοινές δράσεις
με τον Δήμο της Αθήνας, για την ανάπτυξη και
εδραίωση της βιώσιμης και ανθεκτικής επισκε-
ψιμότητας της μητροπολιτικής μας πρωτεύου-
σας. Έτσι και έπειτα από σοβαρή σκέψη, πέραν
ότι κατοικώ και δραστηριοποιούμαι επαγγελμα-

τικά στην Αθήνα, αποφάσισα να πραγματοποι-
ήσω κάτι για την πόλη μου. Να βάλω και εγώ ένα
λιθαράκι στη μεταμόρφωση της Αθήνας μας, σε
μια πιο σύγχρονη πόλη που σέβεται και αγαπά
τους κατοίκους και τους επισκέπτες της.

Ποιο είναι το όραμά σας για την Αθήνα τού αύριο;
Μεγάλη λέξη το «όραμα», αλλά κάθε άνθρωπος

έχει το δικαίωμα για τον εαυτό του να τη διεκδικεί
και να την επιδιώκει. Όμως και κάθε πολίτης αυτής
της όμορφης πόλης οφείλει να διεκδικεί το καλύτε-
ρο για την πόλη του. Το δικό μου όραμα λοιπόν είναι
να δω την Αθήνα στις πρώτες πόλεις παγκοσμίως
για την ποιότητα ζωής με όλες τις προεκτάσεις για
την προσβασιμότητα, τους χώρους πρασίνου, τη δια-
χείριση των απορριμμάτων, τον σεβασμό στους κα-
τοίκους της, που εστιάζουν στην ευκολία για τη δια-
βίωσή τους και τη μετακίνησή τους, στον σεβασμό
στη ζωή για τους μετανάστες κατοίκους της αλλά και
στον σεβασμό για τα ζώα. Επίσης, η Αθήνα μας να
μπορέσει να αποτελέσει κέντρο προσέλκυσης ψη-
φιακών νομάδων για εργασία. Αν γίνουν αυτά, πέρα
από τη βελτίωση της καθημερινότητας και της επι-

χειρηματικότητας των κατοίκων της πόλης μας, θα
εκπληρωθεί η μεγάλη μου επιθυμία. Σε αυτούς τους
στόχους εστιάζει το όραμά μου.

Γιατί ένας δημότης της Αθήνας να ψηφίσει τον συν-
δυασμό «Αθήνα Ψηλά» του κ. Μπακογιάννη;
Η απάντηση είναι εξαιρετικά απλή στη διατύπωσή

της. Πρώτα, επικεφαλής είναι ο Κώστας Μπακο-
γιάννης. Ένας νέος άνθρωπος με μεγάλη πείρα στην
αυτοδιοίκηση, ο οποίος κυρίως ακούει. Ακούει τους
πολίτες της Αθήνας, ακούει τους συνεργάτες του,
αφουγκράζεται τις ανάγκες και δρα άμεσα. Μεγάλο
προσόν για έναν πολιτικό.

Έπειτα, οι συνεργάτες του, οι οποίοι είναι στελέχη
με μόρφωση, με αποφασιστικότητα, με δυναμισμό
και με αφοσίωση στο έργο τους. Είναι αυτοί που μοι-
ράζονται τις ίδιες αρετές και το ίδιο όραμα με τον
Κώστα Μπακογιάννη.

Τέλος, είναι οι συνυποψήφιοί μου, κάτοικοι από
όλες τις γειτονιές της Αθήνας, με όρεξη για συνει-
σφορά στα κοινά της πόλης μας. Ελπίζω να έχω και
εγώ την ευκαιρία να συνεργαστώ μαζί τους για να
ομορφύνουμε ακόμη περισσότερο κάθε γειτονιά,
εργαζόμενοι κάθε μέρα για αυτό τον σκοπό.Ν
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«Το όραμά μου για 
την Αθήνα τού αύριο»



Ο
Αρχιεπίσκοπος Αναστάσιος κάλεσε αγωνιωδώς
από τον καθεδρικό ναό «Ανάσταση» των Τιρά-
νων, την Κυριακή 17 Σεπτεμβρίου, όλους τους

Ορθόδοξους της Αλβανίας να δηλώσουν στην απογραφή
πληθυσμού (ξεκίνησε στις 18 Σεπτεμβρίου και ολοκλη-
ρώνεται τέλη Οκτωβρίου) το θρήσκευμά τους και δήλω-
σε ότι η Ορθόδοξη Κοινότητα έχει αδικηθεί απογραφικά
παλαιότερα.

ΕΕιδικότερα σημείωσε: «Αυτή την εβδομάδα αρχίζει
κάτι σημαντικό στη χώρα μας. Η απογραφή πληθυσμού.
Όλες οι χώρες, αλλά ιδιαίτερα η δική μας, έχουν ανάγκη
από αλήθεια. Πολλές φορές οι απογραφές αυτές δεν δί-
νουν ακριβώς την εικόνα της πραγματικότητας. Εμείς

έχουμε μια πείρα από την προηγού-
μενη απογραφή, η οποία παρουσία-
σε μια εικόνα για τους Ορθοδόξους,
που ήταν εντελώς άδικη. Την προ-
ηγούμενη φορά μάς είχαν παρου-
σιάσει κάτω από 10%».

Και επέστησε την προσοχή στους
Ορθοδόξους της Αλβανίας σε δύο,
μεταξύ άλλων, σημεία: «Στην ερώ-

τηση “σε ποια θρησκευτική κοινότητα ανήκετε;” η απάν-
τηση είναι προαιρετική. Αυτό είναι ένα περίεργο εμπό-
διο. Επίσης, στη φράση “πόσο πρακτικά” είστε Ορθόδο-
ξοι κρύβεται μια παγίδα. Δεν υπάρχει θερμόμετρο που
να μετράει την πίστη. Επίσης, η συμμετοχή του πιστού
σε όλες τις θρησκευτικές υποχρεώσεις του δεν μπορεί
να μετρηθεί. Κάποιοι, αν δεν εκκλησιάζονται τακτικά,
απαντούν στο ερωτηματολόγιο της απογραφής ότι δεν
είναι Ορθόδοξοι, ενώ είναι Ορθόδοξοι. Ή είμαστε ή δεν
είμαστε Ορθόδοξοι. Αν δεν θέλουμε, καλώς. Αν θέλου-
με όμως, δεν χρειάζεται να μετρήσουν πόσο καλοί εί-
μαστε. Δεν είμαστε πάντοτε όσο καλοί θα έπρεπε. Αλλά
είμαστε Ορθόδοξοι. Και πρέπει να το δηλώσουμε. Είναι
πολύ σημαντική η απογραφή και με πολλή σοβαρότητα
θα πρέπει να την αντιμετωπίσουμε».

Ακόμη ανέφερε ότι «οι παλιές ιταλικές απογραφές
έδιναν με πολλή σαφήνεια τους αριθμούς. Οι Ορθόδοξοι
ήταν περίπου 20% και κάτι περισσότερο, οι Ρωμαιοκαθο-
λικοί 10%, οι Μουσουλμάνοι Μπεκτασήδες περίπου 14%
και 56% οι Μουσουλμάνοι Σουνίτες. Όταν ο Χότζα είχε
επισκεφθεί τη Ρωσία, ο Στάλιν τον ρώτησε πόσοι είναι οι
Ορθόδοξοι στην Αλβανία. Εκείνος είχε απαντήσει 30%,
αυτά αναφέρουν τα απομνημονεύματα. Και πάλι αυτός ο
αριθμός δεν είναι ακριβής».

Η απογραφή είναι καθοριστικής σημασίας για την Ορ-
θόδοξη Κοινότητα στην Αλβανία, η οποία δεν περιορίζε-
ται φυσικά στην ελληνική μειονότητα, αλλά περιλαμβά-
νει και Αλβανούς, Σέρβους κ.ά. Για τη συμμετοχή των
Ορθοδόξων στην απογραφή γίνεται καμπάνια τόσο
στους ναούς όσο και από τον ραδιοφωνικό σταθμό
«Ανάσταση» της Εκκλησίας της Αλβανίας, καθώς και
από τα ορθόδοξα μέσα κοινωνικής δικτύωσης. Αλλά και
οι Έλληνες της Αλβανίας διαμαρτύρονται για την επι-
δίωξη, μέσω του ερωτηματολογίου, να παρουσιαστεί
πληθυσμιακά μειωμένη η ελληνική μειονότητα. Τονί-
ζουν ειδικότερα ότι «το ερωτηματολόγιο που θα χρησι-
μοποιηθεί σε ό,τι αφορά τα στοιχεία της εθνικής κατα-
γωγής, της μητρικής γλώσσας, του θρησκεύματος κ.ά.

των πολιτών είναι ασαφές και δεν στοχεύει την προσέγ-
γιση της πραγματικής αλήθειας».

H πρώτη απογραφή πληθυσμού στην Αλβανία πραγ-
ματοποιήθηκε το 1923, δηλαδή δέκα χρόνια μετά τη σύ-
σταση του κράτους. Ο συνολικός πληθυσμός ήταν τότε
814.400, από αυτούς οι 37.000 ήταν ελληνόφωνοι (4,5%).
Σχετικά με το θρήσκευμα, 558.000 (68,5%) Μουσουλμά-
νοι, 171.000 (20,5%) Ορθόδοξοι, 85.000 (10,5%) Καθολι-
κοί. Στην απογραφή του 1927 οι Ορθόδοξοι καταγράφον-

ται περίπου στο 23%. Μετά την πτώση του κομμουνιστι-
κού καθεστώτος, στην απογραφή του 2001 οι μειονότη-
τες δεν συμμετείχαν, με αποτέλεσμα αυτή η διαδικασία
να μην καταγραφεί επίσημα.

Στην απογραφή του 2011 καταγγέλθηκαν πολλές αλ-
λοιώσεις μέσα από τη διαδικασία του αυτοπροσδιορι-
σμού της εθνικής καταγωγής και του θρησκεύματος.
Έτσι, οι Έλληνες προσδιορίστηκαν στις 24.243 και οι Ορ-
θόδοξοι στο 6,75%!
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Η
ΕΕ κινείται σταθερά για την ενεργειακή ανεξαρτη-
σία της. Τα κράτη-μέλη καλούνται να αντεπεξέλ-
θουν με αποτελεσματικότητα στα νέα δεδομένα. 

Τα αποτελέσματα της ανάπτυξης των υυπεράκτιων ανα-
νεώσιμων πηγών ενέργειας στην Ευρώπη είναι αμφίση-
μα, προειδοποιεί το Ευρωπαϊκό Ελεγκτικό Συνέδριο
(ΕΕΣ) σε έκθεση που δημοσιεύθηκε. Με τη δράση και τη
χρηματοδότησή της, η ΕΕ έχει συμβάλει στην ανάπτυξη
της λεγόμενης «γαλάζιας ενέργειας», στο πλαίσιο της
επιδίωξης των στόχων της για το κλίμα και την
ενέργεια. Ωστόσο, σύμφωνα με το ΕΕΣ, τα απο-
τελέσματα μάλλον υπολείπονται των φιλοδο-
ξιών της, ενώ πολύ περισσότερα είναι αυτά που
πρέπει να γίνουν ώστε η ενέργεια από υπερά-
κτιες ανανεώσιμες πηγές να καταστεί βιώσιμη
από κοινωνικοοικονομική και περιβαλλοντική
άποψη.

Η «γαλάζια ενέργεια» αναμένεται να συμβά-
λει σημαντικά στην επίτευξη των «πράσινων»
στόχων της Ένωσης. Το 2020, η Επιτροπή ενέ-
κρινε τη στρατηγική της για τη στήριξη της βιώ-
σιμης ανάπτυξης των υπεράκτιων ανανεώσιμων πηγών
ενέργειας (ΥΑΠΕ) και την αξιοποίηση του δυναμικού τους.
Από το 2007, για τις τεχνολογίες ΥΑΠΕ έχουν διατεθεί 2,3
δισεκατομμύρια ευρώ από τον προϋπολογισμό της ΕΕ.
Επιπλέον, η Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων έχει χορη-
γήσει δάνεια και έχει προβεί σε επενδύσεις μετοχικού
κεφαλαίου συνολικής αξίας 14,4 δισεκατομμυρίων ευρώ.

Η μεγάλη ανάπτυξη των ΥΑΠΕ συνοδεύεται από ένα ιδι-
αίτερο «πράσινο δίλημμα»: αν και κομβικής σημασίας για
την «πράσινη» μετάβαση της ΕΕ, η ανάπτυξή τους μπορεί
να βλάψει το θαλάσσιο περιβάλλον. Μολονότι η στρατηγι-
κή της ΕΕ επιδιώκει να συμβιβάσει την ανάπτυξη των ΥΑ-
ΠΕ με την προστασία της βιοποικιλότητας, η Ευρωπαϊκή
Επιτροπή δεν έχει αναλύσει τις πιθανές επιπτώσεις της

στο περιβάλλον. Αυτές, ενδεικτικά, μπορεί να είναι ο
εκτοπισμός ειδών, μεταβολές στη δομή των πληθυσμών
και αλλαγές στη διαθεσιμότητα τροφίμων ή στα μετανα-
στευτικά μοτίβα. Συνολικά, το ΕΕΣ εκφράζει φόβους ότι η
επέκταση των ΥΑΠΕ στην Ευρώπη θα μπορούσε να αποβεί
σε βάρος του θαλάσσιου περιβάλλοντος, τόσο κάτω όσο
και πάνω από την επιφάνεια της θάλασσας.

«Η ρωσική εισβολή στην Ουκρανία ανέδειξε τη σημασία
της ενεργειακής ανεξαρτησίας της ΕΕ. Οι θάλασσές μας

μπορούν να αποτελέσουν μέρος της λύσης», δή-
λωσε ο κ. Νικόλαος Μηλιώνης, μέλος του ΕΕΣ
και αρμόδιος για τον έλεγχο. «Ωστόσο, η “γαλά-
ζια” επανάσταση της ΕΕ δεν είναι σκοπός που
αγιάζει τα μέσα: δεν πρέπει να επιτρέψουμε η
ανάπτυξη των υπεράκτιων ανανεώσιμων πηγών
ενέργειας να προκαλέσει σημαντική κοινωνική ή
περιβαλλοντική ζημιά».

Οι υπεράκτιες ανανεώσιμες πηγές ενέργειας
σπανίως συνυπάρχουν με άλλους τομείς δρα-
στηριότητας. Ειδικότερα, οι συγκρούσεις με τον
αλιευτικό κλάδο παραμένουν σε μεγάλο βαθμό

ανεπίλυτες και η εναντίωση στις ΥΑΠΕ συχνά αναζωπυ-
ρώνεται κατά την αξιολόγηση επιμέρους έργων. Ακόμη, οι
χώρες της ΕΕ που μοιράζονται τα ίδια ύδατα μόνο κατ’
εξαίρεση σχεδιάζουν κοινά έργα. Αυτό έχει ως αποτέλε-
σμα την απώλεια ευκαιριών για αποδοτικότερη χρήση του
πεπερασμένου θαλάσσιου χώρου. Επιπλέον, οι κοινωνι-
κοοικονομικές επιπτώσεις της ανάπτυξης των ΥΑΠΕ δεν
έχουν μελετηθεί ενδελεχώς.

Η έκθεση του ΕΕΣ αναφέρει επίσης ότι ο κίνδυνος δια-
ταραχής του εφοδιασμού με κρίσιμες πρώτες ύλες μπο-
ρεί να επιβραδύνει την ανάπτυξη υπεράκτιων έργων ανα-
νεώσιμων πηγών ενέργειας στην Ευρώπη. Σήμερα, αυτές
οι πρώτες ύλες προέρχονται σχεδόν εξ ολοκλήρου από
την Κίνα, η οποία διαδραματίζει επίσης καίριο ρόλο στην

κατασκευή των μόνιμων μαγνητών για τις ανεμογεννή-
τριες. Καθώς αυτή η εξάρτηση της ΕΕ μπορεί να δημιουρ-
γήσει φαινόμενα συμφόρησης, στην έκθεση εκφράζονται
ανησυχίες σχετικά με την ασφάλεια του εφοδιασμού, δε-
δομένων των τρεχουσών γεωπολιτικών εντάσεων. Άλλο
εμπόδιο είναι οι χρονοβόρες εθνικές διαδικασίες αδει-
οδότησης. Για παράδειγμα, στη Γαλλία μπορεί να απαιτη-
θούν έως και 11 χρόνια για τη χορήγηση άδειας για εγκα-
τάσταση παραγωγής αιολικής ενέργειας, διάστημα που
συγκαταλέγεται μεταξύ των μεγαλύτερων στην Ευρώπη.

Ωστόσο, η ΕΕ όρισε φιλόδοξες τιμές-στόχο στον τομέα
αυτό: επιδίωξή της είναι να αυξήσει την εγκατεστημένη
ισχύ από μόλις 16 GW σε 61 GW έως το 2030 και σε 340
GW έως το 2050. Για να τις επιτύχει, τα κράτη-μέλη της θα
χρειαστεί να αναπτύξουν με ταχύ ρυθμό και σε μεγάλη
κλίμακα εγκαταστάσεις ΥΑΠΕ. Για τον σκοπό αυτό, θα
απαιτηθούν μεγάλες θαλάσσιες εκτάσεις και περί τα 800
δισεκατομμύρια ευρώ, που θα προέλθουν κυρίως από
ιδιωτικές επενδύσεις. Σύμφωνα με το ΕΕΣ, η επίτευξη αυ-
τών των τιμών μπορεί να αποδειχθεί δύσκολη υπόθεση.

Ενέργεια από υπεράκτιες ανανεώσιμες πηγές μπορεί
να παραχθεί με τεχνολογίες που εκμεταλλεύονται την αι-
ολική (μονάδες σταθερής έδρασης και πλωτές μονάδες),
την ωκεάνια (παλιρροϊκή και κυματική) και την ηλιακή
(πλωτή ηλιακή τεχνολογία) ενέργεια. Μέχρι σήμερα, το
σύνολο σχεδόν της ενέργειας από ΥΑΠΕ στην ΕΕ παράγε-
ται με την αξιοποίηση της τεχνολογίας αιολικής ενέργει-
ας. Η χώρα της ΕΕ με τη μεγαλύτερη υπεράκτια δυναμικό-
τητα είναι η Γερμανία (8,1 GW στο τέλος του 2022, κυρίως
στη Βόρεια Θάλασσα), ακολουθούμενη από τις Κάτω Χώ-
ρες (3,2 GW), τη Δανία και το Βέλγιο (αμφότερες με περί-
που 2,3 GW).

Η Ελλάδα δεν μπορεί να αντεπεξέλθει σε τέτοιες πρα-
κτικές και θα απαιτηθούν πολλά χρόνια για να προσαρμό-
σουμε τη νομοθεσία και τη φιλοσοφία μας.
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Δημοσιογράφος

Οι υπεράκτιες ανανεώσιμες πηγές
ενέργειας θα δώσουν λύσεις;



Τ
ην εγκληματική επιθετικότητα της
Ρωσίας στην Ουκρανία καταδίκα-
σε ο Βολοντίμιρ Ζελένσκι από το

βήμα της Γενικής Συνέλευσης του ΟΗΕ
στη Νέα Υόρκη. Ο πρόεδρος της Ουκρα-
νίας τόνισε ότι δεν θα παρευρισκόταν εάν
δεν είχε να προτείνει ένα σχέδιο για το
τέλος του πολέμου που πλέον μαίνεται
εδώ και 19 μήνες. 

Φυσικά, όρος του Κιέβου παραμένει
σταθερά η αποκατάσταση της εδαφικής
ακεραιότητας της Ουκρανίας. 

Όπως ήταν επόμενο, η προσοχή της διε-
θνούς κοινότητας ήταν στραμμένη όχι μό-
νο στην ομιλία του, αλλά και στο αν θα συ-
ναντούσε στην αίθουσα τον υπουργό
Εξωτερικών της Ρωσίας Σεργκέι Λαβρόφ. 

Ο επικεφαλής της ρωσικής διπλωμα-
τίας, σε έναν πολιτικό ελιγμό, παραχώρη-
σε τη θέση του στον Ρώσο πρέσβη στον
ΟΗΕ, Βασίλι Νεμπένζια, για όση ώρα ο
Βολοντίμιρ Ζελένσκι θα είχε τον λόγο.
Έδωσε το «παρών» μονάχα όταν ο πρό-
εδρος της Ουκρανίας είχε βγει πλέον από
την αίθουσα. 

Ο Ρώσος υπουργός Εξωτερικών έφτα-
σε όταν τον λόγο είχε πλέον ο Αμερικανός
ομόλογός του Άντονι Μπλίνκεν. Κατά τη
δική του παρέμβαση, ο κ. Λαβρόφ έστρε-
ψε τα βέλη του εναντίον της Δύσης, υπο-
γραμμίζοντας ότι επιλέγει να επικαλείται
τις αρχές του ΟΗΕ κατά περίπτωση και
σύμφωνα με τις εκάστοτε γεωπολιτικές
της ανάγκες.

Όση ώρα μιλούσε ο υπουργός Εξωτε-
ρικών της Ρωσίας, στην αίθουσα βρισκό-
ταν ο Ουκρανός πρέσβης στον ΟΗΕ Σέρχι
Κισλίτσια, ο οποίος επίσης κοιτούσε το κι-
νητό του τηλέφωνο ενώ ο Άντονι Μπλίν-
κεν λάμβανε χειρόγραφα σημειώματα.

Τα διεθνή μέσα ενημέρωσης χαρακτή-
ρισαν την ατμόσφαιρα ηλεκτρισμένη και
υπενθύμιζαν ότι δεν επαναλήφθηκε το

ίδιο λάθος με πέρσι, όταν οι αντιπροσω-
πείες Ουκρανίας και Ρωσίας δεν τοποθε-
τήθηκαν να καθίσουν δίπλα δίπλα, αλλά
βρίσκονταν μακριά η μία από την άλλη. 

Το μόνο που έμεινε ίδιο με το περασμέ-
νο έτος ήταν ο εκνευρισμός και το γεγο-
νός ότι Μόσχα και Κίεβο δεν ήθελαν να
αναπνέουν τον ίδιο… αέρα. 

Επί του πεδίου, η Υπηρεσία Ασφαλείας
της Ουκρανίας και οι ναυτικές δυνάμεις
των ουκρανικών ενόπλων δυνάμεων εξα-

πέλυσαν μεγάλη επίθεση με πυρά στο
ρωσικό στρατιωτικό αεροδρόμιο «Σάκι»
στην κατεχόμενη Κριμαία. 

Τα χτυπήματα έπληξαν τον στόχο και
προκάλεσαν σοβαρές ζημιές σε ρωσικό
εξοπλισμό. Επίσης, σύμφωνα με τις Αρ-
χές, πόλεις της Ουκρανίας επλήγησαν
από ρωσικούς πυραύλους, με αποτέλε-
σμα δύο άνθρωποι να σκοτωθούν στη
Χερσώνα και επτά να τραυματιστούν στο
Κίεβο από πτώση συντριμμιών. 
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Η Σαουδική Αραβία και το Ισραήλ εξήραν τη διπλωματική
τους προσέγγιση υπό την αιγίδα του Αμερικανού προέδρου
Τζο Μπάιντεν, ενώ στο περιθώριο της Γενικής Συνέλευσης
του ΟΗΕ στη Νέα Υόρκη ο Μπάιντεν είχε συνομιλίες σε ξε-
νοδοχείο με τον Ισραηλινό πρωθυπουργό Μπενιαμίν Νετα-
νιάχου, την ώρα που ο πρίγκιπας διάδοχος της Σαουδικής
Αραβίας Μοχάμεντ μπιν Σαλμάν έδινε συνέντευξη στο αμε-
ρικανικό τηλεοπτικό δίκτυο Fox News. «Πιστεύω ότι υπό
την αιγίδα σας, κύριε πρόεδρε, μπορούμε να σφυρηλατή-

σουμε μια ιστορική ειρήνη μεταξύ του Ισραήλ και της Σαου-
δικής Αραβίας», είπε ο Νετανιάχου, σημειώνοντας ότι μια
τέτοια συμφωνία θα σηματοδοτούσε «τη συμφιλίωση του
ισλαμικού κόσμου με το εβραϊκό κράτος».

Όμως το Ιράν, ο ιστορικός κοινός εχθρός τους, προειδο-
ποίησε ότι μια εξομάλυνση των σχέσεών τους θα αποτελού-
σε προδοσία του παλαιστινιακού σκοπού. Ο Ιρανός πρό-
εδρος επανέλαβε ότι η Τεχεράνη τάσσεται υπέρ «του διαλό-
γου» για την αναβίωση της συμφωνίας του 2015, με την

προϋπόθεση ότι θα γίνουν «ενέργειες» για την άρση των οι-
κονομικών κυρώσεων εναντίον της. Ο Σαουδάραβας πρίγ-
κιπας προειδοποίησε από την πλευρά του ότι, αν το Ιράν
αποκτήσει πυρηνικά όπλα, η χώρα του θα πράξει το ίδιο. Η
συμφωνία αυτή, που υπεγράφη το 2015, κατέρρευσε μετά
τη μονομερή αποχώρηση των ΗΠΑ το 2018. Έκτοτε το Ιράν
διαψεύδει ότι προσπαθεί να αποκτήσει πυρηνικά όπλα,
όμως τα αποθέματά του σε εμπλουτισμένο ουράνιο ξεπερ-
νούν τα όρια που προβλέπονται από τη συμφωνία αυτή.

Απειλεί η Σαουδική Αραβία: «Αν το Ιράν αποκτήσει πυρηνικά, θα πράξουμε το ίδιο»
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Ο Μέρντοχ θέλει
να… πεθάνει 
ο Τραμπ 
Ο Ρούπερτ Μέρντοχ απεχθάνεται
τόσο τον Ντόναλντ Τραμπ, ώστε δεν
τον απορρίπτει μόνο ως υποψήφιο
πρόεδρο, αλλά εύχεται συχνά πυ-
κνά τον θάνατό του, υποστηρίζει στο
πολυαναμενόμενο νέο βιβλίο του ο
δημοσιογράφος Μάικλ Γουλφ. Σύμ-
φωνα με τον Γουλφ, ο 92χρονος με-
γιστάνας έχει γίνει λυσσαλέος εχ-
θρός του 77χρονου τέως προέδρου,
συχνά διατυπώνοντας ανοιχτά σκέ-
ψεις όπως «όλα θα λύνονταν αν…»
και «πώς μπορεί να είναι ακόμα
ζωντανός;». Η απέχθεια του Μέρν-
τοχ για τον Τραμπ κρατάει από παλιά
και φέρεται να συνέβαλε, ώστε τη
νύχτα των εκλογών του 2020 να ανά-
ψει το πράσινο φως στο Fox News
για να ανακοινώσει τη νίκη του Τζο
Μπάιντεν στην Αριζόνα. «Από όλους
τους λάβρους εχθρούς του Τραμπ, ο
Μέρντοχ έγινε ο πιο λυσσαλέος. Η
σχετικά ήπια στάση του στην πρώτη
προεδρία του Τραμπ, όπου με έναν
αναστεναγμό αρκείτο να τον χαρα-
κτηρίσει απλώς ηλίθιο, έχει μετα-
τραπεί σε έναν συνδυασμό οργής
και μνησικακίας», γράφει ο Γουλφ
στο βιβλίο του, το οποίο αναμένεται
να γίνει ανάρπαστο.

Δεν βρισκόταν στην αίθουσα ο υπουργός Εξωτερικών της Ρωσίας 
την ώρα της ομιλίας του Ουκρανού προέδρου, με τον τελευταίο να αποχωρεί

αμέσως μετά, ώστε να μη συναντηθούν τα βλέμματα ή οι… απόψεις τους 

Έπαιξαν κρυφτούλι και 
στον ΟΗΕ Ζελένσκι - Λαβρόφ 
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Σ τα ύψη έχουν εκτοξευτεί οι τιμές στο λάδι, κάτι που ανησυχεί
τα νοικοκυριά, αλλά και τους επιχειρηματίες της εστίασης. Οι
κλιματικές συνθήκες που δεν βοηθούν στην ομαλή καρποφο-

ρία των δένδρων είναι ένας από τους βασικούς λόγους, αλλά
αυτό που έχει ουσιαστικά εκτοξεύσει τις τιμές είναι η μεγάλη

ζήτηση για εξαγωγές στην Ισπανία και την Ιταλία που αντι-
μετώπισαν σημαντικό πρόβλημα και οι μεγαλοπαραγω-
γοί προχωρούν σε συμφωνίες πώλησης σε αυτές τις χώ-
ρες, έτσι μειώνεται το απόθεμα. Αυτό πιέζει ακόμη πε-
ρισσότερο τις τιμές. με αποτέλεσμα η τιμή του λίτρου
από τα 8 ευρώ λιανική που ήταν στις καταγραφές του
προηγούμενου μήνα να έχει φτάσει πλέον στα 14 ευρώ
και να συνεχίζει να ανεβαίνει στα ράφια των σούπερ μάρκετ αγ-
γίζοντας το 80% αύξηση.

Είναι χαρακτηριστικό το παράδειγμα σε ένα ελαιοτριβείο
στην περιοχή της Νεάπολης, το οποίο ανακοίνωσε ως τιμή εκκί-
νησης παραγωγού τα 9 ευρώ ανά κιλό για τα φρέσκα λάδια της
περιόδου 2023/2024 ενώ στη Λακωνία και την Κρήτη κινούνται
προς το παρόν στη βάση των 8,5 ευρώ. Πώς μεταφράζεται αυτό
πρακτικά στη λιανική τιμή; Ας ρίξουμε μια ματιά στα νούμερα. Ο
μέσος όρος της τιμής του λίτρου στα μεγάλα καταστήματα της
Ελλάδας έφτασε τα 10,2 ευρώ (ανά λίτρο και όχι ανά κιλό), την
ώρα που μια νέα άνοδος είναι εξαιρετικά πιθανή αν κρίνουμε
από τα λεγόμενα παραγωγών και εμπόρων.

Τι γίνεται με τον τενεκέ που συνιστά την παραδοσιακή μονάδα
μέτρησης στην Ελλάδα; Εκεί έχουμε ήδη φτάσει στα 170-180 ευ-
ρώ. Ο «πράσινος χρυσός» επομένως μοιράζει αποδόσεις άνω
του 100% μέσα στην τελευταία διετία στους παραγωγούς αλλά και
«πονοκεφάλους» στους καταναλωτές και στις επιχειρήσεις

εστίασης που βλέπουν την τιμή του βασικότερου προϊόντος της μεσο-
γειακής διατροφής να εκτινάσσεται.

Αν αναλογιστεί κανείς ποιοι είναι οι λόγοι που οδηγηθήκαμε σε αυ-
τή την έκρηξη τιμών, μπορεί κάλλιστα να βρει απαντήσεις. Αρχι-
κά, οι αυξήσεις ήρθαν κυρίως λόγω της κλιματικής κρίσης (μει-
ωμένες βροχοπτώσεις, υψηλές θερμοκρασίες, καύσωνες,
ασθένειες των ελαιόδεντρων) στις μεγαλύτερες ελαιοπαραγω-
γές χώρες της ΕΕ (Ισπανία, Ιταλία και Ελλάδα). Λόγω του προ-
αναφερθέντος γεγονός επηρεάστηκε η ελαιοκαλλιέργεια και οι
παραγόμενες ποσότητες ελαιολάδου σε παγκόσμιο επίπεδο
(μείωση μεταξύ 2022 και 2023 κατά 11% στην παγκόσμια αγορά,
σύμφωνα με στοιχεία του Διεθνούς Συμβουλίου Ελαιοκομίας-

ΔΣΕ και πάνω από 40% στην ΕΕ).
Παράλληλα, ακόμη ένας σημαντικός παράγοντας είναι η ξηρασία

που έπληξε την Ευρώπη πέρσι το καλοκαίρι και «στέγνωσε» τις δεξα-
μενές των μεγάλων ελαιοπαραγωγών χωρών, όπως η Ισπανία, η οποία
«έχασε» πάνω από τη μισή παραγωγή της υποχωρώντας από 1.500.000
τόνους το 2021 μόλις σε 680.000 το 2022. Ακόμη ένα χαρακτηριστικό
παράδειγμα είναι αυτό της Ιταλίας, όπου η παραγωγή «έπεσε» στους
240.000 τόνους από 330.000 την προηγούμενη χρονιά, ενώ στην Πορ-
τογαλία η παραγωγή περιορίστηκε μόλις στους 106.000 τόνους από
240.000 το 2021. 

Η χώρα μας αποτέλεσε τη μοναδική εξαίρεση, καθώς δεν αντιμετώ-
πισε προβλήματα ξηρασίας και κατάφερε να αυξήσει την παραγωγή
ελαιολάδου. Από τους 220.000 τόνους το 2021 φτάσαμε στους 330.000
τόνους το 2022.

Ωστόσο, το φετινό καλοκαίρι τα προβλήματα πολλαπλασιάστηκαν,
κάτι το οποίο οδήγησε στη μείωση της παραγωγής και στην Ελλάδα,
γεγονός που αποτυπώθηκε στις τιμές. Το λάδι αποτελεί ουσιαστικά

«χρηματιστηριακό προϊόν», με τους εμπλεκόμενους στην αγορά να
προεξοφλούν τις μεταβολές στα βασικά μεγέθη όπως είναι η παρα-
γωγή αλλά και η κατανάλωση. Είναι ενδεικτικό πως η μείωση της
ευρωπαϊκής παραγωγής κατά 40% έχει φέρει τις τιμές χονδρικής
στα επίπεδα που προαναφέρθηκαν, χωρίς να αποκλείεται περαιτέ-
ρω άνοδος ειδικά για μικρές παρτίδες έξτρα παρθένου ελαιολάδου. 

Παράλληλα, στη μειωμένη παραγωγή έρχονται να προστεθούν
πλέον και άλλοι παράγοντες που επιδρούν στην τιμή όπως είναι η
νέα άνοδος στις τιμές των καυσίμων, η αύξηση των υλικών συ-
σκευασίας αλλά και η άνοδος των εργατικών. Τα ελάχιστα διαθέ-
σιμα εργατικά χέρια πολλές φορές ανεβάζουν το κόστος της
συγκομιδής.

Πλέον, ένα από τα μεγαλύτερα ερωτήματα που τίθενται είναι αν
θα επηρεαστεί και η κατανάλωση, κάτι το οποίο δεν φαίνεται
προς το παρόν. Τα βασικά μεγέθη (παραγωγή-κατανάλωση) φαί-
νεται να κινούνται σταθεροποιητικά και στις τέσσερις μεγάλες
μεσογειακές χώρες.

Το λάδι «καίει» τον λαιμό και 
την τσέπη των νοικοκυριών 

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com

Στα ύψη οι τιμές του τενεκέ που φτάνει πλέον 
τα €170 και η ιλιγγιώδης άνοδος οφείλεται 

τόσο στην ξηρασία όσο και στις εξαγωγές 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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Σ
ύμφωνα με το δελτίο τιμών του Συνδέσμου Ελαι-
οκομικών Δήμου Κρήτης στις 22 Αυγούστου 2023,
οι υψηλές πτήσεις στις τιμές του ελαιόλαδου συνε-

χίζονται, με την Ιταλία να πετυχαίνει τιμή που φτάνει στα 12
ευρώ/κιλό και την Ελλάδα και Ισπανία να ακολουθούν στο
ύψος των 8,40 ευρώ/κιλό. Ειδικότερα, σύμφωνα με τον
ΣΕΔΗΚ, στην Ελλάδα οι τιμές του έξτρα διατηρήθηκαν πε-
ρίπου ίδιες με τις προηγούμενες εβδομάδες και κυμάνθη-
καν σε Κρήτη και Πελοπόννησο από 8,36 ευρώ/κιλό οι μέ-
γιστες έως 7,00 ευρώ/κιλό οι ελάχιστες, ενώ στα νησιά
διατηρήθηκαν στα 7,40 ευρώ/κιλό.

Επιπρόσθετα, στην Ισπανία οι μέγιστες διατηρήθηκαν
ίδιες περίπου με την προηγούμενη εβδομάδα και κυμάν-
θηκαν στα 8,42 ευρώ/κιλό, ενώ οι ελάχιστες σημείωσαν
ελαφριά πτώση και κυμάνθηκαν στα 7,37 ευρώ/κιλό. Τι
έγινε στην Ιταλία; Εκεί διατηρήθηκαν στα υψηλά επίπεδα
όπου ήδη βρίσκονται από βδομάδες κυμαινόμενες από
8,60 ευρώ/κιλό έως 12 ευρώ/κιλό. Στην Τυνησία κυμάνθη-
καν γύρω στα 7,53 ευρώ/κιλό.

Αύξηση λόγω ακαρπίας 
«Υπάρχει σοβαρό πρόβλημα φέτος με την ακαρπία στα

ελαιόδεντρα. Πρόβλημα ακαρπίας υπήρχε και πέρσι, κα-
θώς υπήρχαν λιοστάσια και στα χωριά τα δικά μας που δεν
είχαν καρποφορήσει, αλλά τη φετινή χρονιά το πρόβλημα
είναι ακόμα πιο σοβαρό. Και αυτό γιατί έδειξαν κάποια δέν-
τρα ότι έχουν άνθος στην αρχή αλλά τελικά εξαιτίας των
καιρικών συνθηκών δεν κράτησαν τίποτα, δεν έδεσαν και
δεν καρποφόρησαν. Η ζημιά αυτή όπως εκτιμούμε στην πε-

ριοχή μας είναι πάνω από 70% με 80%», είχε δηλώσει στην
εφημερίδα «Πατρίς» ο Τρύφωνας Χριστόπουλος, ελαιοπα-
ραγωγός στο Χειμαδιό και αντιπρόεδρος του Αγροτικού
Συλλόγου Χειμαδιού-Σοπίου. Από την πλευρά του ο Άγγε-
λος Αγγελόπουλος, ελαιοπαραγωγός στη Ζαχάρω, ανέφε-
ρε: «Φέτος η ζημιά στην περιοχή τη δική μας σε ό,τι αφορά
την ακαρπία φτάνει σχεδόν το 100%. Δηλαδή δεν υπάρχει
λιοστάσι που να έχει καρπό επάνω. Δεν βλέπουμε να κου-
βεντιάζει κάποιος από τις κυβερνήσεις για το πρόβλημα το
δικό μας, επικαλούνται συνέχεια την κλιματική αλλαγή
στους βιομήχανους, σε μεγάλες εταιρείες και εμείς που τη
ζούμε στα χωράφια μας την κλιματική αλλαγή όπως το φαι-

νόμενο της ακαρπίας που άλλαξαν οι εποχές του φθινοπώ-
ρου, του χειμώνα και της άνοιξης, θα αντιμετωπίσουμε με-
γάλο πρόβλημα. Ο ΕΛΓΑ δεν αποζημιώνει για ακαρπία και
πάμε να παλέψουμε με απαρχαιωμένους κανονισμούς. Εί-
ναι αναγκαία η αλλαγή του κανονισμού του ΕΛΓΑ να μας
αποζημιώνει στο 100% της ζημιάς μας. Είναι ένας οργανι-
σμός που πληρώνεται από εμάς τους αγρότες και απαιτού-
με να μας αποζημιώνει για να μπορούμε να ξαναμπούμε
στα χωράφια μας, να μπορούμε να ζήσουμε και να μη μας
οδηγεί σε τερτίπια του τύπου συνεργασίας δημόσιου με
ιδιωτικού τομέα και να πληρώνουμε πάντα τη νύφη εμείς».

Ο κανονισμός του ΕΛΓΑ
Αντίστοιχα, ο Γιώργος Βορλόκας, αγρότης στα Βαρβάσαινα

και πρόεδρος Α’ ΤΟΕΒ Πύργου, είχε δηλώσει στην εφημερίδα:
«Πρέπει να αλλάξει ο κανονισμός του ΕΛΓΑ που δεν καλύπτει
στο στάδιο ανθοφορίας και δεσίματος τις ζημιές που γίνονται
στα ελαιόδεντρα. Και ενώ θα είχαμε μια καλή παραγωγή γιατί
υπήρχε ανθοφορία οι καιρικές συνθήκες του Μαΐου μέχρι
αρχές Ιουνίου όπου μέρα παρά μέρα έβρεχε κατέστρεψαν τα
άνθη. Φέτος στην περιοχή μας και γενικότερα και σε άλλες
περιοχές η ζημιά είναι πάνω από 80%».

Κλέβουν μπουκάλια από τα
σουπερμάρκετ στην Ισπανία 

Οι αυξημένες απώλειες σε μπουκάλια λάδι στα
καταστήματα της Ισπανίας οδήγησαν τους υπεύθυ-
νους των σουπερμάρκετ να βάλουν αντικλεπτικούς
μηχανισμούς στις συσκευασίες, ώστε να χτυπάνε
κατά την έξοδό τους σε περίπτωση κλοπής. Η περ-
σινή ξηρασία στη χώρα της Ιβηρικής έχει μειώσει
την παραγωγή και παράλληλα αύξησε την τιμή σε
πολύ υψηλά επίπεδα.  Χαρακτηριστικό είναι πως
εκτός από τις «μικροκλοπές» που γίνονται στα κα-
ταστήματα έχουν αρχίσει ήδη οι μεγάλες επιχειρή-
σεις με θύματα… μεγάλες αποθήκες λαδιού που τις
αδειάζουν με βυτία.

Στην Κρήτη η παραγωγή ξεκίνησε με 
την τιμή στα 8,40 ευρώ ανά κιλό, ενώ στην
Ιταλία βρίσκεται στα 12 ευρώ - Ακολουθούν
Ισπανία (8,42) και Τυνησία (7,53) 

Ο δείκτης τιμών
στο χρηματιστήριο
του «πράσινου
χρυσού» 
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Σοκ έχει προκαλέσει στην κοινωνία της Θεσσαλονί-
κης με την υπόθεση ομηρίας των δέκα αλλοδαπών. Οι
εγκέφαλοι της εγκληματικής οργάνωσης φέρεται να εί-
ναι δύο αδέρφια και οι αστυνομικοί αναζητούν στοιχεία
που θα τους βοηθήσουν να βρουν και τους υπόλοιπους
συνεργάτες τους. Οι δέκα αλλοδαποί που βρέθηκαν μέ-
σα σε παράπηγμα ήταν σε άθλια κατάσταση. Μετά την
οργανωμένη επιχείρηση της ΕΛΑΣ και τη σύλληψη
τριών ατόμων σχηματίστηκε δικογραφία, ενώ αναζη-
τούνται και άλλοι συνεργοί.

Οι φωτογραφίες που ήρθαν στο φως της δημοσιότητας
από τις Αρχές προκαλούν σοκ και αναδεικνύουν τον χώ-
ρο όπου κρατούνταν. Μια ιστορία που θα μπορούσε να
ήταν σενάριο σκληρής ταινίας. Ήταν τέτοια η δράση των
δύο αδερφών που σόκαρε ακόμη και τους έμπειρους
αστυνομικούς από το Τμήμα Ασφάλειας Μενεμένης.

Τα δύο αδέρφια που είχαν ομήρους τους δέκα αλλο-
δαπούς κατηγορούνται για τα αδικήματα της εγκληματι-
κής οργάνωσης, της αρπαγής, της παράνομης κατακρά-

τησης, της εκβίασης και της παράνομης μεταφοράς -
προώθησης μεταναστών στο εσωτερικό της χώρας. Τα
δυο αδέρφια ηλικίας 33 και 38 ετών, άντρας και γυναίκα
αντίστοιχα, εντοπίστηκαν έπειτα από οργανωμένη επι-
χείρηση του τμήματος Διαχείρισης Μετανάστευσης Αγί-
ου Αθανασίου, με τη συνδρομή του Τμήματος Πρόληψης
και Καταστολής της Εγκληματικότητας της Διεύθυνσης
Ασφαλείας Θεσσαλονίκης.

Το μεσημέρι της Τετάρτης στην περιοχή του Δεν-
δροποτάμου εντοπίστηκαν σε ένα εγκαταλελειμμένο
κτήριο δέκα αλλοδαποί σε άθλια κατάσταση. Εκεί
τους είχαν μεταφέρει τα δύο αδέρφια, που πλέον έχει
σχηματιστεί δικογραφία εις βάρος τους. Στους δέκα
αλλοδαπούς δεν βρέθηκαν διαβατήρια ταυτότητες ή
αλλά έγγραφα και ακόμη προσπαθούν οι αστυνομικοί
να διασταυρώσουν τα στοιχεία τους.

Όπως προέκυψε από την έρευνα, οι συλληφθέντες
κρατούσαν τους αλλοδαπούς παρά τη θέλησή τους,
ενώ ασκούσαν βία σε βάρος τους και υπόσχονταν

πως θα τους αφήσουν ελεύθερους αν κατέβαλαν με-
γάλο χρηματικό ποσό.

Κατά την έρευνα των αστυνομικών σε άλλο διαμέρι-
σμα, κοντά στο κολαστήριο που είχαν στήσει τα δύο
αδέρφια βρέθηκαν και κατασχέθηκαν μια συσκευασία
που περιείχε κάνναβη συνολικού βάρους 78,5 γραμ-
μαρίων, ένα μαχαίρι πολεμικού τύπου και ένα μαχαίρι-
μπαλτάς. Στο διαμέρισμα αυτό βρισκόταν κατά την
έρευνα ένας 30χρονος αλλοδαπός που φέρεται ως συ-
νεργός των δύο αδερφών. Ο άνδρας αυτός συνελήφθη
και οδηγήθηκε στο Τμήμα Ασφαλείας Αμπελοκήπων -
Μενεμένης.

Η υπόθεση έχει σοκάρει τη μικρή γειτονιά που δίπλα
τους, χωρίς να το αντιληφθούν, υπήρχαν όμηροι που
βίωναν άθλιες συνθήκες παράνομης κράτησης. Πλέον
η υπόθεση έχει πάρει τον δρόμο της Δικαιοσύνης για
τα δύο αδέρφια, αλλά και τον 30χρονο, σε βάρος των
οποίων σχηματίσθηκε δικογραφία από το Τμήμα Δια-
χείρισης Μετανάστευσης Αγίου Αθανασίου! 

Δουλέμποροι κρατούσαν ομήρους δέκα αλλοδαπούς σε τρώγλη

Σ ε μια μεγάλη επιχείρηση της
τουρκικής αστυνομίας, σε συ-
νεργασία με τη ΜΙΤ, έγιναν

συλλήψεις ατόμων που πρόσκεινται
στην ομάδα των δολοφονημένων αν-
δρών στη Λούτσα. Οι συνεργοί τους

δεν έχουν εγκαταλεί-
ψει τα σχέδια για εκ-
δίκηση και μάλιστα σε
λογαριασμό του Tik-
Tok ανέβαζαν μηνύ-
ματα προς τους αντι-
πάλους και υποσχό-
μενοι άμεση εκδίκη-
ση για το αίμα των
αδερφών τους που

χύθηκε στην Ελλάδα.
Όπως αναφέρει μάλιστα το πρακτο-

ρείο ειδήσεων ANKΑ, οι συλληφθέν-
τες είναι ύποπτοι για ενέργειες που
προετοιμάζονταν να κάνουν στην
Κωνσταντινούπολη σε αντίποινα για
τις δολοφονίες έξι ατόμων στη Λού-
τσα πριν από λίγες μέρες.

Οι Αρχές διαπίστωσαν έπειτα από
έρευνα ότι οι δέκα ύποπτοι ετοιμά-
ζονταν να αναλάβουν δράση. Στη συ-
νέχεια οργανώθηκε ταυτόχρονη επι-
χείρηση στις διευθύνσεις των κατοι-
κιών στην Κωνσταντινούπολη και στη
Σμύρνη στις 19 Σεπτεμβρίου. Κατά τη
διάρκεια της επιχείρησης συνελή-
φθησαν δέκα ύποπτοι. Στις έρευνες
που πραγματοποιήθηκαν στα σπίτια
των υπόπτων κατασχέθηκαν 4 όπλα
χωρίς άδεια, 85 φυσίγγια, 6 γραμμά-
ρια ναρκωτικών και περίπου 430.000

τουρκικές λίρες. Οι άνδρες και οι γυ-
ναίκες που συνελήφθησαν είχαν

ενεργό ρόλο στα βίντεο που ανέβα-
ζαν από τα κινητά τους κυρίως στο

TikTok και η επιχείρηση των τουρκι-
κών Αρχών έγινε ταυτόχρονα σε έξι
διαφορετικές περιοχές.

Στις φωτογραφίες βλέπετε τη με-
ταφορά των κρατουμένων αλλά και τα
όπλα που βρέθηκαν κρυμμένα μέσα
σε έπιπλα… Οι έρευνες σε βάρος των
υπόπτων που συνελήφθησαν για το
θέμα συνεχίζονται.

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

Ετοίμαζαν αντίποινα 
για τη Λούτσα οι Daltons 

Η τουρκική αστυνομία συνέλαβε δέκα άτομα από 
την ομάδα που εμπλέκεται στη συμπλοκή που έγινε 

στην Ελλάδα, προλαβαίνοντας νέα χτυπήματα 
που ετοίμαζαν σε Κωνσταντινούπολη και Σμύρνη 
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Μ
ια νέα εκδοχή των αιτίων θανάτου της 9χρονης
Τζωρτζίνας Δασκαλάκη παρουσιάστηκε χθες
στη δίκη της Ρούλας Πισπιρίγκου. Ο ιατροδικα-

στής του υπουργείου Δικαιοσύνης Χρήστος Κραββαρίτης,
ο οποίος προτάθηκε ως μάρτυρας ειδικών γνώσεων από
την πλευρά της υπεράσπισης της κατηγορουμένης, υπο-

στήριξε ότι ο θάνατος του κοριτσιού οφεί-
λεται σε «οξύ πνευμονικό οίδημα συνεπεία
πνευμονοπάθειας και λήψης κατασταλτι-
κών φαρμάκων». 
Ο κ. Κραββαρίτης εξέφρασε την άποψη ότι
η πορεία του παιδιού προς τον θάνατο ήταν
δρομολογημένη, εξηγώντας στο δικαστή-
ριο ότι «το παιδί ήταν τόσο επιβαρυμένο,
παράλυτο, με γαστροστομία, με πάρα πολ-

λά άλλα ζητήματα που είχαν οδηγήσει σε πολυοργανική
έκπτωση. Το προσδόκιμο ζωής εκ των πραγμάτων ήταν
πολύ περιορισμένο. Ήταν θέμα χρόνου να συμβεί ακόμα
και αν δεν υπήρχαν όλες οι άλλες παράμετροι». 
Η νέα αυτή εκδοχή έρχεται σε πλήρη αντίθεση με το πόρι-
σμα του ιατροδικαστή Σωτήρη Μπουζιάνη, ο οποίος έχει
υπογράψει την ιατροδικαστική έκθεση για τον θάνατο της
Τζωρτζίνας και είχε καταλήξει στο συμπέρασμα ότι η αιτία
θανάτου ήταν η «θανατηφόρα δηλητηρίαση από κεταμίνη».
Η άποψη του κ. Κραββαρίτη έρχεται σε αντίθεση και με την
ιατροδικαστή Ουρανία Δημακοπούλου, την οποία επίσης
έχει ορίσει η πλευρά Πισπιρίγκου. Η μάρτυρας ειδικών
γνώσεων έχει αποκλείσει τη δηλητηρίαση και στην κατά-
θεσή της υποστήριξε ότι το κοριτσάκι κατέληξε από «υπο-
θρεψία σε έδαφος ατροφίας βασικών οργάνων, σε έδαφος
αντιδραστικής ηωσινοφιλίας σε έδαφος επιληψίας».
Ο κ. Κραββαρίτης αμφισβήτησε ευθέως το επίσημο ια-
τροδικαστικό πόρισμα του Σωτήρη Μπουζιάνη, λέγοντας
με έμφαση: «Δεν θα έλεγα ποτέ την αιτία δηλητηρίαση. Η
φράση θανατηφόρα δηλητηρίαση δεν ανταποκρίνεται
στην ιατροδικαστική έκθεση. Δεν υπάρχουν ευρήματα
συμβατά με δηλητηρίαση. Δεν ανταποκρίνεται εξ ολοκλή-
ρου στο ιατροδικαστικό στάτους. Για μένα πιο δόκιμο να
γράφει “οξύ πνευμονικό οίδημα συνεπεία πνευμονοπά-
θειας και λήψης κατασταλτικών φαρμάκων”, θα ήταν ολο-
κληρωμένο πλήρες ιατροδικαστικό πόρισμα». 

Έκθεση «copy-paste
Παράλληλα, έκανε λόγο για «ασυνήθιστο τρόπο σύντα-
ξης» του ιατροδικαστικού πορίσματος και μίλησε για έκ-
θεση «copy-paste». Παρότι, όπως σημείωσε, γνωρίζει επί
μία εικοσαετία τον συνάδελφό του Σ. Μπουζιάνη και σέβε-
ται τη δουλειά του, στην περίπτωση θανάτου της Τζωρτζί-
νας οι απόψεις τους είναι εκ διαμέτρου αντίθετες. 
«Ο συνάδελφός μου έκανε μια εξέταση, με την οποία
πετάει το μπαλάκι στους άλλους. Δεν έκανε δική του
εκτίμηση, αλλά έκανε ένα copy-paste της ιστοπαθολο-
γικής έκθεσης. Έβαλε σε κάθε όργανο ό,τι λέει ο πα-
θολογοανατόμος, δεν εξέφρασε τη δική του άποψη»,
σχολίασε ο κ. Κραββαρίτης. Αναφορικά με την ουσία
κεταμίνη, η οποία εντοπίστηκε στο αίμα της μικρής
Τζωρτζίνας, ο μάρτυρας ειδικών γνώσεων εξέφρασε
την άποψη ότι δεν σχετίζεται με τον θάνατο του κορι-
τσιού και υποστήριξε στο δικαστήριο ότι «όπως χορη-

γήθηκε, ήταν μια ουσία που χορηγήθηκε παραπλεύ-
ρως χωρίς να σχετίζεται με το αποτέλεσμα. Δεν πρέπει
να ληφθεί υπ’ όψιν ως σοβαρό υπόβαθρο για το αποτέ-
λεσμα. Η ασθενής είχε αναπνευστική δυσχέρεια και
πολυοργανική έκπτωση». Κατά τη χθεσινή ακροαματική
διαδικασία, ως μάρτυρας ειδικών γνώσεων της πλευράς
Πισπιρίγκου κατέθεσε και ο παθολογοανατόμος Ανδρέας
Καραμέρης, ο οποίος περιέγραψε εξονυχιστικά την κατά-
σταση των ζωτικών οργάνων της Τζωρτζίνας. 
«Η καρδιά του παιδιού ήταν 47 γραμμάρια! Δεν έχω ξα-
ναδεί τόσο ελαφριά καρδιά. Θα έπρεπε να είναι 110-115
γραμμάρια σε αυτήν την ηλικία. Μου έκανε πολύ μεγάλη
εντύπωση», είπε στο δικαστήριο και συμπλήρωσε ότι ο
εγκέφαλος και η παρεγκεφαλίδα του παιδιού ήταν μι-
κρότερα από τα προβλεπόμενα και πως από τα στοιχεία
που μελέτησε κατέληξε στο συμπέρασμα ότι το κορι-
τσάκι είχε εμφανίσει πνευμονικό οίδημα μετά από
φλεγμονή. Όταν ρωτήθηκε από την πρόεδρο σε τι μπο-
ρεί να οφείλεται ο θάνατος της Τζωρτζίνας, ο μάρτυρας
δεν θέλησε να απαντήσει, λέγοντας πως ως παθολογοα-
νατόμος δεν μπορεί να βγάλει συμπέρασμα και παρέ-
πεμψε στους ιατροδικαστές.

Πόλεμος ιατροδικαστών για την Τζωρτζίνα

Ο επιστήμονας Χρήστος Κραββαρίτης
υποστήριξε πως ο θάνατος του παιδιού

οφείλεται σε πνευμονικό οίδημα,
διαφωνώντας με το πόρισμα 

του Μπουζιάνη και την κατάθεση 
της Δημακοπούλου

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com
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Η
ανθρωπογενής υπερθέρμανση συνέ-
βαλε, ώστε οι έντονες βροχοπτώσεις
να είναι έως και δέκα φορές πιο πιθα-

νές στην Ελλάδα, τη Βουλγαρία και την Τουρ-
κία και έως και πενήντα φορές πιο πιθανές
στη Λιβύη, ενώ παράγοντες όπως οι κατα-
σκευές σε πεδιάδες με μεγάλο πλημμυρικό
κίνδυνο, η κακή συντήρηση των φραγμάτων
και άλλοι τοπικοί παράγοντες συνετέλεσαν,
ώστε οι βροχοπτώσεις να μετατρέψουν τα
ακραία καιρικά φαινόμενα σε ανθρωπιστική
καταστροφή.

Αυτά επισημαίνει μεταξύ άλλων μελέτη
που διεξήχθη από 13 ερευνητές ως μέλη της
ομάδας World Weather Attribution, συμπερι-
λαμβανομένων επιστημόνων από πανεπιστή-
μια και ερευνητικά κέντρα στην Ελλάδα, την
Ολλανδία, το Ηνωμένο Βασίλειο και τις Ηνω-
μένες Πολιτείες.

Οι έντονες βροχοπτώσεις, που προκάλε-
σαν καταστροφές σε μεγάλα τμήματα της Με-
σογείου στις αρχές Σεπτεμβρίου, είναι πιο πι-
θανό να συμβούν λόγω της κλιματικής αλλα-
γής η οποία είναι αποτέλεσμα των εκπομπών
αερίων του θερμοκηπίου, σύμφωνα με την
ταχεία ανάλυση που πραγματοποιήθηκε από
διεθνή ομάδα κλιματικών επιστημόνων από
την ομάδα World Weather Attribution.

Η μελέτη διαπίστωσε επίσης ότι η κατα-
στροφή που προκλήθηκε από την έντονη
βροχόπτωση ήταν πολύ μεγαλύτερη λόγω
παραγόντων που περιελάμβαναν κατα-
σκευές σε περιοχές επιρρεπείς στις πλημμύ-
ρες, την αποψίλωση των δασών αλλά και τις
συνέπειες των συγκρούσεων στη Λιβύη.

Για το ιστορικό της μετεωρολογικής κατά-
στασης αναφέρεται ότι στις αρχές Σεπτεμβρί-
ου ένα αποκομμένο χαμηλό που επηρέασε
την Ισπανία και ένα σύστημα χαμηλής πίεσης
με το όνομα «Ντάνιελ», το οποίο σχηματίστη-
κε στην Ανατολική Μεσόγειο, προκάλεσαν
ισχυρές βροχοπτώσεις σε διάστημα δέκα
ημερών σε πολλές χώρες, όπως σε Ισπανία,

Ελλάδα, Βουλγαρία, Τουρκία και Λιβύη.
Για να ποσοτικοποιηθεί η επίδραση της

κλιματικής αλλαγής στις βροχοπτώσεις της
περιοχής, οι επιστήμονες ανέλυσαν κλιματι-
κά δεδομένα και προσομοιώσεις κλιματικών
μοντέλων για να συγκρίνουν το κλίμα του πα-
ρελθόντος με τη σημερινή κλιματική πραγ-
ματικότητα, μετά από άνοδο κατά περίπου
1,2°C βαθμών της μέσης θερμοκρασίας του
πλανήτη έναντι αυτής που επικρατούσε στα
τέλη του 19ου αιώνα. Η μεθοδολογία που
ακολουθήθηκε για την ανάλυση έχει αξιολο-
γηθεί και δημοσιευθεί σε επιστημονικά πε-
ριοδικά.

Οι επιστήμονες χώρισαν την ανάλυσή τους
σε τρεις περιοχές:
� τη Λιβύη,όπου η ανάλυση επικεντρώθηκε
στο βορειοανατολικό τμήμα της χώρας,
όπου έπεσε το μεγαλύτερο μέρος της βρο-
χόπτωσης
� την Ελλάδα, τη Βουλγαρία και την Τουρκία,
όπου η ανάλυση εξέτασε τη μέγιστη βροχό-
πτωση σε τέσσερις συνεχόμενες ημέρες
� την Ισπανία,όπου το μεγαλύτερο μέρος της
βροχής έπεσε μέσα σε λίγες μόνο ώρες.

Για τη Λιβύη, οι επιστήμονες διαπίστωσαν
ότι η ανθρωπογενής κλιματική αλλαγή έκανε
το φαινόμενο έως και πενήντα φορές πιο πι-
θανό να συμβεί και προκάλεσε έως και 50%
περισσότερες βροχοπτώσεις κατά την περίο-
δο αυτή, ως αποτέλεσμα των ανθρωπογενών
εκπομπών αερίων του θερμοκηπίου. Το φαι-
νόμενο εξακολουθεί να είναι εξαιρετικά ασυ-
νήθιστο και μπορεί να αναμένεται να συμβεί
μόνο μία φορά στα 300-600 χρόνια στο σημε-
ρινό κλίμα.

Για την Ελλάδα, τη Βουλγαρία και την Τουρ-
κία ως σύνολο, η ανάλυση έδειξε ότι η κλιμα-
τική αλλαγή έκανε το φαινόμενο έως και δέ-
κα φορές πιο πιθανό να συμβεί, και προκάλε-
σε έως και 40% περισσότερες βροχές, ως
αποτέλεσμα των ανθρώπινων δραστηριοτή-
των που έχουν θερμάνει τον πλανήτη. Για αυ-
τή τη μεγάλη περιοχή, η οποία περιλαμβάνει
τμήματα των τριών χωρών, το γεγονός είναι
πλέον αρκετά κοινό και μπορεί να αναμένεται
περίπου μία φορά κάθε δέκα χρόνια, πράγμα
που σημαίνει ότι έχει 10% πιθανότητα να συμ-
βαίνει κάθε χρόνο.

Συγκεκριμένα όμως για την Κεντρική Ελ-
λάδα, όπου σημειώθηκαν οι ισχυρότερες
βροχοπτώσεις και οι περισσότερες κατα-
στροφές, το φαινόμενο είναι λιγότερο πιθανό
και αναμένεται να εμφανίζεται μόνο μία φορά
κάθε 80-100 χρόνια, που ισοδυναμεί με πιθα-
νότητα 1%-1,25% να συμβαίνει κάθε χρόνο.

Για την Ισπανία, όπου το μεγαλύτερο μέρος
της βροχής έπεσε σε λίγες μόνο ώρες, οι επι-
στήμονες υπολόγισαν ότι τέτοιες έντονες
βροχοπτώσεις αναμένονται μία φορά κάθε
40 χρόνια, αλλά δεν μπόρεσαν να πραγματο-
ποιήσουν πλήρη ανάλυση, καθώς τα διαθέσι-
μα κλιματικά μοντέλα δεν αποτυπώνουν ορ-
θά τις ισχυρές βροχοπτώσεις σε χρονικές
κλίμακες μικρότερες της μίας ημέρας.

Σημειώνεται ότι τα παραπάνω ευρήματα
έχουν μεγάλες μαθηματικές αβεβαιότητες,
καθώς τα φαινόμενα συνέβησαν σε σχετικά
μικρές περιοχές και τα περισσότερα κλιματι-
κά μοντέλα δεν αντιπροσωπεύουν καλά τη
βροχόπτωση σε αυτές τις μικρές χωρικές
κλίμακες. Αν και οι επιστήμονες δεν μπορούν

να αποκλείσουν εντελώς την πιθανότητα η
κλιματική αλλαγή να μην έχει επηρεάσει την
πιθανότητα εμφάνισης και την ένταση των
φαινομένων, είναι βέβαιοι ότι έπαιξε ρόλο για
τρεις κύριους λόγους:
� Οι αυξημένες θερμοκρασίες γενικά οδη-
γούν σε πιο έντονες βροχοπτώσεις και οι με-
λέτες προβλέπουν ισχυρότερες βροχοπτώ-
σεις στην περιοχή αυξανομένης της θερμο-
κρασίας.
� Δεν εντοπίστηκαν στοιχεία για παράγοντες
που μπορεί να καθιστούν λιγότερο πιθανή την
ισχυρή βροχόπτωση και να εξισορροπούν
την επίδραση της κλιματικής αλλαγής.
� Τα στοιχεία των μετεωρολογικών σταθμών
στην περιοχή δείχνουν τάση προς ισχυρότε-
ρες βροχοπτώσεις.

Λόγω των περιορισμών που τίθενται από τα
κλιματικά μοντέλα, οι επιστήμονες δεν έδω-
σαν μια κεντρική εκτίμηση για την επίδραση
της κλιματικής αλλαγής, όπως έκαναν σε
προηγούμενες μελέτες, αλλά έδωσαν ένα
ανώτατο όριο της επίδρασης αυτής. Ένα βα-
σικό εύρημα της μελέτης είναι ότι οι πολύ με-
γάλες επιπτώσεις που παρατηρήθηκαν σε
ορισμένες από τις περιοχές προκλήθηκαν
από έναν συνδυασμό υψηλής ευπάθειας του
πληθυσμού και της έκθεσής του στο γεγονός.
Για παράδειγμα, στην πληγείσα περιοχή στην
Κεντρική Ελλάδα, οι περισσότερες πόλεις και
κοινότητες και μεγάλο μέρος των υποδομών
βρίσκονται σε περιοχές με μεγάλο πλημμυ-
ρικό κίνδυνο. 

Στη Λιβύη, ένας συνδυασμός πολλών πα-
ραγόντων, όπως η μακροχρόνια ένοπλη σύγ-
κρουση, η πολιτική αστάθεια, τα πιθανά σχε-
διαστικά ελαττώματα και η κακή συντήρηση
των φραγμάτων συνέβαλαν στην καταστρο-
φή. Η αλληλεπίδραση αυτών των παραγόν-
των και οι ισχυρές βροχοπτώσεις που επιδει-
νώθηκαν από την κλιματική αλλαγή, δημι-
ούργησαν την ακραία καταστροφή.

Η κλιματική αλλαγή -λόγω της ανθρωπογενούς επίδρασης-
επιδείνωσε την κατάσταση και πρέπει να συνηθίσουμε 
στην αυξημένη πιθανότητα έντονων βροχοπτώσεων 

και υψηλών θερμοκρασιών 

Δεκαπλασιάστηκε 
ο κίνδυνος για ακραία
καιρικά φαινόμενα
στην Ελλάδα 

Δεκαπλασιάστηκε 
ο κίνδυνος για ακραία
καιρικά φαινόμενα
στην Ελλάδα 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

SOS  ΑΠΟ ΔΙΕΘΝΗ ΕΡΕΥΝΑ
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Η λέκτορας στην Επιστήμη του Κλίματος Φριντερίκε Ότο επεσήμανε πως 
το μεγαλύτερο κομμάτι της αντίδρασης της φύσης στο φαινόμενο του θερμοκηπίου

θα ξεσπάσει στις χώρες που βρέχονται από τη λεκάνη της Γηραιάς Ηπείρου

«Τέτοια βροχόπτωση μία
φορά στα 200 χρόνια» 

Ο μετεωρολόγος Nάχελ Μπελγκέρζε, ο οποί-

ος εδρεύει στις Γαλλικές Άλπεις, αναφέρθηκε

στην κακοκαιρία «Ντάνιελ» που έπληξε την Ελ-

λάδα, κάνοντας λόγο για ένα ιστορικό γεγονός

που θα θυμόμαστε για πολύ καιρό.

Σε ανάρτησή του στο Twitter, ο Γάλλος μετε-

ωρολόγος αναφέρθηκε στις ακραίες βροχο-

πτώσεις που συνδέονται με την καταιγίδα «Da-

niel», που προκάλεσε καταστροφές σε ολό-

κληρη την Κεντρική Ελλάδα νωρίτερα αυτόν

τον μήνα. Επικαλούμενος το @WWAttribution,

έγραψε πως ένα τέτοιο φαινόμενο εκδηλώνε-

ται μία φορά στα 200 και πλέον χρόνια.Το υψη-

λότερο σύνολο βροχοπτώσεων που παρατηρή-

θηκε ήταν στη Μακρινίτσα Θεσσαλίας με εκ-

πληκτικές 49 ίντσες (1.235 mm) σε 4 ημέρες,

συμπεριλαμβανομένων 30 ιντσών (757 mm) σε

μόλις μία ημέρα!

«Αυτό ήταν σίγουρα ένα ιστορικό γεγονός για

την Ελλάδα και την Ευρώπη και σίγουρα θα το

θυμόμαστε για πολύ καιρό», έγραψε.

«Η Μεσόγειος
βρίσκεται 

στο κέντρο 
του κυκλώνα» 

«Η Μεσόγειος
βρίσκεται 

στο κέντρο 
του κυκλώνα» 

«Τ
α ακραία ποσά βροχοπτώσεων που έπληξαν
την Κεντρική Ελλάδα και οι καταστροφικές
τους επιπτώσεις αποτελούν ένα κομβικό ση-

μείο προς την κατεύθυνση ανάγκης επανασχεδιασμού
των συστημάτων έγκαιρης προειδοποίησης, τα οποία να
είναι προσανατολισμένα στις επιπτώσεις και στην ικανό-
τητα απόκρισης της Πολιτικής Προστασίας και των υπο-
δομών, ώστε να είναι περισσότερο ανθεκτικές στην
εποχή της κλιματικής αλλαγής», δήλωσε η διευ-
θύντρια Ερευνών στο Εθνικό Αστεροσκοπείο
Αθηνών, Βασιλική Κοτρώνη.

Στη Μεσόγειο, που αποτελεί «hotspot»
των κινδύνων που τροφοδοτούνται από
την κλιματική αλλαγή, αναφέρθηκε η λέ-
κτορας στην Επιστήμη του Κλίματος στο
Grantham Institute - Climate Change and
the Environment, Imperial College London,
Φριντερίκε Ότο. «Η Μεσόγειος είναι ένα
“hotspot” των κινδύνων που τροφοδοτούνται από την κλι-
ματική αλλαγή. Μετά από ένα καλοκαίρι καταστροφικών
καυσώνων και πυρκαγιών με πολύ σαφές αποτύπωμα της
κλιματικής αλλαγής, η ποσοτικοποίηση της συμβολής της
υπερθέρμανσης του πλανήτη σε αυτές τις πλημμύρες

αποδείχθηκε πιο δύσκολη. Αλλά δεν υπάρχει απολύτως
καμία αμφιβολία ότι η μείωση της ευπάθειας και η αύξη-
ση της ανθεκτικότητας σε όλους τους τύπους ακραίων
καιρικών συνθηκών είναι υψίστης σημασίας για τη διά-
σωση ζωών στο μέλλον», ανέφερε χαρακτηριστικά.

Από την πλευρά της η διευθύντρια στο Κέντρο Κλίματος
του Ερυθρού Σταυρού/Ερυθράς Ημισελήνου Τζούλι Αριγ-

κί δήλωσε: «Αυτή η καταστροφική κατάσταση δείχνει
πώς τα ακραία καιρικά φαινόμενα που προκα-

λούνται από την κλιματική αλλαγή συνδυά-
ζονται με ανθρώπινους παράγοντες για να
δημιουργήσουν ακόμη μεγαλύτερες επι-
πτώσεις, καθώς περισσότεροι άνθρω-
ποι, περιουσιακά στοιχεία και υποδομές
είναι εκτεθειμένοι και ευάλωτοι σε

πλημμυρικούς κινδύνους. Ωστόσο, υπάρ-
χουν πρακτικές λύσεις που μπορούν να μας

βοηθήσουν να αποτρέψουμε αυτές τις κατα-
στροφές από το να γίνουν κανονικότητα, όπως η ενισχυ-
μένη διαχείριση έκτακτης ανάγκης, οι βελτιωμένες προ-
γνώσεις και τα συστήματα έγκαιρης προειδοποίησης με
βάση τις επιπτώσεις και ο σχεδιασμός υποδομών για το
μελλοντικό κλίμα».
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Η ΚΕΔΕ ζητά
αναβολή

Την αναβολή της συζήτησης του
υπό διαβούλευση νομοσχεδίου του
υπουργείου Εσωτερικών για μετά τις
εκλογές ζήτησε το διοικητικό συμ-
βούλιο της ΚΕΔΕ. Ο λόγος είναι αφε-
νός να υπάρξει πλήρης ανάλυση
όλων των νέων δεδομένων που εισά-
γει το νομοσχέδιο, αφετέρου να λη-
φθούν υπόψη οι επικουρικές προτά-
σεις που θέτει η αυτοδιοίκηση.

Ιστορίες ουσίας
Στην πλατφόρμα TikTok ο δήμαρχος
Αθηναίων Κ. Μπακογιάννης φιλοξέ-
νησε τη Φωτεινή Λεομπίλλα, νυν
πρόεδρο του Κέντρου Πρόληψης των
Εξαρτήσεων «Αθηνά Υγεία», καθώς
και σύμβουλο του Δήμου Αθηναίων
στον σχεδιασμό και την υλοποίηση
πολιτικών για τα ναρκωτικά. Μια γυ-
ναίκα που ζούσε στον κόσμο της
εξάρτησης 18 χρόνια και κατάφερε
να κάνει ολική επανεκκίνηση στη
ζωή της, να σπουδάσει και να επι-
στρέψει προκειμένου να δώσει τον
αγώνα της, αυτήν τη φορά κατά των
εξαρτήσεων. Απόδειξη ότι ιστορίες
ουσίας και άνθρωποι με τέτοια βιώ-
ματα -σε όποιο μέσο επικοινωνίας
και αν φιλοξενηθούν- καθηλώνουν
πολύ περισσότερο όταν τοποθετη-
θούν σωστά για το κοινωνικό καλό. 

Γυναικεία αλληλεγγύη   
Με εγκωμιαστικά λόγια αναφέρθη-

κε η υφυπουργός Παιδείας και Θρη-
σκευμάτων Ζέττα Μακρή για την περι-
φερειάρχη Ιονίων Νήσων Ρόδη Κρά-
τσα. «Είμαι βέβαιη ότι θα είναι ξανά
περιφερειάρχης. Το αξίζει, το δι-
καιούται. Τιμά την παράταξη, τη ΝΔ
και το φύλο μας», είπε η κυρία Μακρή.

Συνάντηση από τα παλιά
Κατά τη διάρκεια της περιοδείας του
στον Δήμο Νέας Ιωνίας, ο υποψή-
φιος περιφερειάρχης Αττικής Νίκος
Χαρδαλιάς είχε μια ευχάριστη συ-
νάντηση που «σκάλισε» ένδοξες
εποχές στον Βύρωνα. Τότε που, πέρα
από δήμαρχος, ήταν και πρόεδρος
της «χρυσής» ομάδας του Αθηναϊ-
κού που μεσουρανούσε -εντός κι

εκτός συνόρων- με αποκορύφωμα τον ευρωπαϊκό τίτλο του
2010. Αντικρίζοντας τη νυν προπονήτρια του Παναθηναϊκού
Ελένη Καπογιάννη, ο κ. Χαρδαλιάς την αγκάλιασε, άφησε για λί-
γο τα αυτοδιοικητικά και διηγήθηκε την ιστορία τους. 

Με οικολογική
συνείδηση 
ο Ξυπολυτάς 

Εξαιρετικά
καλή εντύπωση
άφησε η επιλο-
γή του υποψή-
φιου δημάρχου
Κηφισιάς Βασί-
λη Ξυπολυτά να
μην τυπώσει τις
προγραμματι-
κές του θέσεις -
70 σελίδων- σε
φυλλάδιο. Ο ίδιος είπε «όχι» σε ένα χάρ-
τινο πρόγραμμα και «ναι» στον σεβασμό
και στην προστασία του περιβάλλοντος.
Κατά τη διάρκεια της προεκλογικής του
εκδήλωσής του ο κ. Ξυπολυτάς παρό-
τρυνε τον κόσμο να σκανάρει με το κινη-
τό του τον QR κωδικό στις οθόνες που
είχαν τοποθετηθεί πέριξ του Άλσους
Κηφισιάς προκειμένου να διαβάσουν
όλοι τις θέσεις του συνδυασμού του.

Εκ του ασφαλούς
Η επιλογή του Ωδείου Αθηνών για να πα-
ρουσιάσει το πρόγραμμα και τους υπο-
ψηφίους του ο υποψήφιος περιφερει-
άρχης Γ. Ιωακειμίδης ήταν αρκετά safe.
Αν αναλογιστεί κανείς τη μικρή χωρητι-
κότητα της αίθουσας και κάνει την πρό-
σθεση με 214 υποψηφίους, δημοσιο-
γράφους, φωτογράφους και συγγενείς,
γίνεται σαφές ότι ο επικεφαλής δεν θέ-
λησε να ρισκάρει με άδεια καθίσματα.

Με Χαρδαλιά οι «10»
του Ψυχάλη 

Δέκα υποψήφιοι δημοτικοί σύμ-
βουλοι της παράταξης του υποψήφι-
ου δημάρχου Λυκόβρυσης - Πεύκης
Μάριου Ψυχάλη εξέδωσαν ανακοί-
νωση στήριξης στον υποψήφιο περι-
φερειάρχη Αττικής Νίκο Χαρδαλιά. Ο
επικεφαλής του συνδυασμού «Αττική
Μπροστά» δηλώνει ότι πρόκειται για
«τη μόνη ασφαλή και αξιόπιστη επι-
λογή για την Περιφέρεια Αττικής». 

Προεδρικές ευχές και στήριξη
Ο Κώστας Καραμανλής

και η σύζυγός του Να-

τάσα είναι ιδιαίτερα

επιλεκτικοί στις εμφα-

νίσεις τους. Ωστόσο,

δεν θα μπορούσαν να

απουσιάσουν από την

επέτειο γάμου των κουμπάρων τους Ντόρας Βυζοβίτου

και Αλέξανδρου Μόρντουντακ, που έλαβε χώρα στο

«Athénée» του Χρύσανθου Παννά. Ευχές αγάπης αλλά

και υποστήριξης για την κυρία Βυζοβίτου, η οποία κατε-

βαίνει υποψήφια δημοτική σύμβουλος με τον συνδυα-

σμό «Αθήνα Ψηλά» του Κ. Μπακογιάννη.

Σ
τον χώρο του μπιτς βόλεϊ το
όνομά της έχει γραφτεί με
χρυσά γράμματα, τιμώντας

την Ελλάδα σε διεθνείς και εγχώ-
ριες διοργανώσεις με συμμετοχή
σε τρεις Ολυμπιάδες και πληθώρα
διακρίσεων. Ο λόγος για τη Βίκυ
Αρβανίτη, η οποία εργάζεται πλέον
στην υπηρεσία καθαριότητας του
Δήμου Αλίμου και προέβη σε μια
πολύ σοβαρή καταγγελία αναφορι-
κά με τον τρόπο συμπεριφοράς και
διοίκησης του δημάρχου Αλίμου
Ανδρέα Κονδύλη. Αφορμή είναι η

άρνηση αναγνώρισης του πτυχίου της από τον δήμαρχο. Πέραν του ότι ο δήμαρχος κινείται
παράνομα εναντίον των υπαλλήλων του, η κυρία Αρβανίτη δημοσίως καταγγέλλει ότι υπάρ-
χουν και άλλοι υπάλληλοι με παρόμοιες καταστάσεις, οι οποίοι είτε αλλάζουν υπηρεσία είτε
φοβούνται να κάνουν κάτι, γιατί «όποιος αντιτίθεται στον δήμαρχο Αλίμου έχει ως συνέπεια
κάποια δυσμενή μετακίνηση. Άλλωστε, το καθεστώς που επικρατεί στον εν λόγω δήμο είναι
κάθε άλλο παρά δημοκρατικό».

Τα προβλήματα της καθημερινότητας
των υπαλλήλων του Δήμου Χαϊδαρίου εί-
χε την ευκαιρία να ακούσει από κοντά
κατά τη διάρκεια της επίσκεψής του στις
υπηρεσίες καθαριότητας, πρασίνου και
αυτεπιστασίας ο υποψήφιος δήμαρχος
Άρης Πανόπουλος.

Ο επικεφαλής του συνδυασμού «Ώρα
Χαϊδάρι», αφού επανέλαβε τη γνωστή
θέση του, πως οι εργαζόμενοι είναι η δύ-
ναμη του δήμου, σχολίασε ότι το γεγονός της υποστελέχωσης που είναι συνδεδεμένο με το
ότι «πολλοί εργαζόμενοι, μη μπορώντας να δεχτούν τις ακατάλληλες συνθήκες εργασίας,
οδηγήθηκαν με προγράμματα κινητικότητας σε άλλες δημόσιες υπηρεσίες». 

Ταυτόχρονα, ο κ. Πανόπουλος καθησύχασε όσους προσελήφθησαν στον δήμο εξαιτίας των
έκτακτων αναγκών της πανδημίας, καθώς δεσμεύτηκε ότι «κανείς δεν θα χάσει τη δουλειά
του με διοίκηση Πανόπουλου. Γιατί την επόμενη μέρα το Χαϊδάρι μάς χρειάζεται όλους». 

Δήμος Χαϊδαρίου

Δέσμευση Πανόπουλου 
για την επόμενη μέρα

Ποιος υποψήφιος
δήμαρχος βορείων

προαστίων μετά τη λήξη
της προεκλογικής του
συγκέντρωσης κάθισε και μαζί
με συνεργάτες του βοήθησε
ώστε να παραδοθεί ο χώρος
καθαρός και αψεγάδιαστος;
Εύγε…

Καταγγελία Ολυμπιονίκου για 
το «καθεστώς στον Δήμο Αλίμου»
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Σε κρίσιμη παράμετρο για το ΑΕΠ του δ’ τριμήνου
και συνολικά σε ετήσια βάση εξελίσσεται η καταναλω-
τική εμπιστοσύνη, καθώς η έκρηξη των τιμών στην
αγορά οδηγεί τους καταναλωτές σε μείωση της αγο-
ραστικής τους δύναμης και σε περιορισμό της ζήτη-
σης προϊόντων και υπηρεσιών.

Από τα στοιχεία του Ιδρύματος Οικονομικών και
Βιομηχανικών Ερευνών προκύπτει μεν αξιοσημείωτη
αύξηση του δείκτη οικονομικού κλίματος τον Αύγου-

στο, καταγράφεται δε σοβαρή επιδείνωση της κατανα-
λωτικής εμπιστοσύνης, σε έναν μήνα κατά τον οποίο
τα έξοδα για κατανάλωση θα έπρεπε να κινούνται στο
ζενίθ! Πιο συγκεκριμένα, με δείκτη οικονομικού κλί-
ματος στις 111,7 μονάδες, οι οποίες παραπέμπουν σε
ισχυρή ανάπτυξη, καταγράφεται «βύθιση» της κατα-
ναλωτικής εμπιστοσύνης στις 35,4 μονάδες από 28,6
μονάδες τον Ιούλιο. Σύμφωνα με εκτιμήσεις αναλυ-
τών, τα νέα μέτρα της κυβέρνησης που αποσκοπούν

στην ενίσχυση των εισοδημάτων μπορούν να ανακό-
ψουν την πτωτική πορεία της καταναλωτικής εμπιστο-
σύνης κατά τον τρέχοντα μήνα, ωστόσο την ίδια στιγμή
η έκρηξη των τιμών βασικών προϊόντων (λάδι, γαλα-
κτοκομικά, κρέατα κ.λπ.) αλλά κυρίως των τιμών των
καυσίμων δεν επιτρέπει βελτίωση των προσδοκιών
από την πλευρά των καταναλωτών, οι οποίοι βρίσκον-
ται με την... πλάτη στον τοίχο, καθώς η ακρίβεια περιο-
ρίζει συνεχώς την αγοραστική τους δύναμη.

Τ
ο αργότερο μέσα στο χρονικό
διάστημα από τον Μάρτιο έως
τον Αύγουστο του 2024 εκτι-

μούν στο υπουργείο Εργασίας ότι θα
μειωθεί η ανεργία κάτω από το 10% για
πρώτη φορά έπειτα από 15 χρόνια!

Η τάση αυτή ενισχύεται από το γεγο-
νός ότι τον Αύγουστο παρουσιάστηκε
μείωση στον αριθμό των εγγεγραμμέ-
νων ανέργων της Δημόσιας Υπηρεσίας
Απασχόλησης κατά 47.045 άτομα, κάτι
που συνδέεται με τις αυξημένες ανάγ-
κες στο αποκορύφωμα της τουριστι-
κής περιόδου. Μάλιστα, για πρώτη φο-
ρά καταγράφεται καθοδικό «σπάσιμο»
του φράγματος των 900.000 εγγε-
γραμμένων ανέργων, καθώς διαμορ-
φώθηκαν σε 897.543 άτομα. 

Θετικές εξελίξεις
Οι θετικές εξελίξεις στο μέτωπο της

απασχόλησης με βάση τα τελευταία
στοιχεία από τη ΔΥΠΑ και την ΕΛΣΤΑΤ
αλλά και οι επιδόσεις των τουριστικών
εισπράξεων, οι οποίες «δείχνουν»
υψηλότερο ρυθμό ανάπτυξης, επέδρα-
σαν καταλυτικά ώστε ο πρωθυπουργός
Κυριάκος Μητσοτάκης να ανακοινώσει
την επίσπευση του «ξεπαγώματος» των
τριετιών, οι οποίες με βάση το... γράμμα
του μνημονιακού νόμου του 2012 θα
έπρεπε να ενεργοποιηθούν τουλάχι-
στον από το 2026 και μετά. 

Σύμφωνα με την πορεία της ανεργίας
και στη βάση ενός μέτριου σεναρίου,
εκτιμάται ότι μέσα στο α’ εξάμηνο του

2024 θα υπάρξει μείωση του δείκτη σε
μονοψήφιο ποσοστό, η οποία θα είναι
παγιωμένη μέσα στο 2025. 

Εκτιμήσεις
Στο υπουργείο Εργασίας εκτιμούν

ότι η αναμενόμενη μείωση της απα-
σχόλησης λόγω τέλους της φουλ σε-
ζόν στον τουρισμό θα αντισταθμιστεί
από τη ζήτηση στους κλάδους των Κα-
τασκευών, της Βιομηχανίας και του
Λιανικού εμπορίου, αλλά και από την
απορρόφηση περίπου 24.500 ανέρ-
γων, οι οποίοι θα ενταχθούν στα 7 προ-
γράμματα που βρίσκονται σε εξέλιξη

από τη ΔΥΠΑ. Αξίζει να σημειωθεί ότι
οι εκπρόσωποι των παραγωγικών τά-
ξεων της χώρας έχουν εντοπίσει κενό
τουλάχιστον 130.000 θέσεων εργα-
σίας στον πρωτογενή τομέα, τη βιομη-
χανία, τις κατασκευές και την οικοδο-
μή, καθώς δεν υπάρχουν άτομα με
ανάλογα προσόντα και δεξιότητες ή
με... διάθεση για να εργαστούν στον
αγροτικό τομέα. 

Προβληματισμός
Από την άλλη πλευρά, επικρατεί

προβληματισμός για τον υψηλό αριθ-
μό άνεργων γυναικών, οι οποίες αντι-

στοιχούν στο 70% του συνόλου των εγ-
γεγραμμένων ανέργων. Δηλαδή, 2
στους 3 ανέργους είναι γυναίκες, ενώ
με βάση την ηλικία το μεγαλύτερο
πρόβλημα εντοπίζεται στην κατηγο-
ρία 30-44 ετών, όπου το ποσοστό
ανέρχεται σε 34%. Η ανεργία δεν χτυ-
πάει μόνο τους νέους της πλέον παρα-
γωγικής ηλικίας (30-44 ετών) αλλά και
όσους έχουν ολοκληρώσει το λύκειο
και τη μεταδευτεροβάθμια εκπαίδευ-
ση, αφού ο αριθμός των ανέργων αυτής
της κατηγορίας ανέρχεται σε 400.772 ή
ποσοστό 44,7%. 

Το μεγαλύτερο ποσοστό εγγεγραμ-
μένων ανέργων εμφανίζεται στην Πε-
ριφέρεια Αττικής με 36,3% επί του συ-
νόλου (320.088 άτομα) αλλά και στην
Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας με
179.234 άτομα και ποσοστό 20%. 

loukas1972@gmail.com

Γράφει ο
Λουκάς Γεωργιάδης

Σε τροχιά μείωσης κάτω του 10% 

Η ακρίβεια «γονατίζει» την καταναλωτική εμπιστοσύνη

Νέοι 30-44 ετών, γυναίκες και απόφοιτοι 
λυκείου η συντριπτική πλειονότητα

ΔΕΙΚΤΗΣ ΑΝΕΡΓΙΑΣ
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διασφάλιση της ισότιμης πρόσβασης για
όλους στο σύστημα μεταφορών, ιδιαίτερα αυ-
τών που διαμένουν σε αραιοκατοικημένες και

απομακρυσμένες περιοχές, αλλά και η θέση της γυναί-
κας στο σύστημα μεταφορών, τόσο ως μετακινούμενη

όσο και ως εργαζόμενη, τίθενται στο
επίκεντρο της ατζέντας του Άτυπου
Συμβουλίου Υπουργών Μεταφορών,
το οποίο διεξάγεται στη Βαρκελώνη. 

Ο ρόλος των μεταφορών, ως εργα-
λείο κοινωνικής και εδαφικής συνο-

χής, τίθεται στο επίκεντρο των συζητή-
σεων των υπουργών Μεταφορών της

Ευρώπης και στην ατζέντα του Συμβουλίου, μεταξύ της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής και των Υπουργών Μεταφο-
ρών των κρατών-μελών. 

Το ευρωπαϊκό κοινοβούλιο, σε έκθεσή του σχετικά
με τη διασφάλιση της κάλυψης των αναγκών των γυ-
ναικών στις ευρωπαϊκές μεταφορές, δίνει μεγαλύτερη
έμφαση στην ασφάλεια και την προστασία στις δημό-
σιες μεταφορές και στον σχεδιασμό της αστικής κινητι-
κότητας. 

Οι γυναίκες ως χρήστες των μέσων μεταφοράς χρη-
σιμοποιούν τις δημόσιες συγκοινωνίες συχνότερα από
ό,τι οι άνδρες. Το Ευρωκοινοβούλιο σημειώνει, επιπλέ-
ον, ότι οι γυναίκες συχνά δηλώνουν ότι δεν αισθάνονται
ασφαλείς όταν χρησιμοποιούν τα μέσα μαζικής μετα-
φοράς, ιδίως αφού νυχτώσει και σε απομονωμένες
γειτονιές. Οι γυναίκες θα πρέπει πάντα να μπορούν να
χρησιμοποιούν τα μέσα μεταφοράς χωρίς να δέχονται
απειλές, να βιώνουν δυσάρεστες καταστάσεις ή να κιν-
δυνεύουν. 

Το Ευρωκοινοβούλιο καλεί την Επιτροπή και τα κρά-
τη-μέλη να καταρτίσουν εθνικά σχέδια κατά της σε-
ξουαλικής παρενόχλησης στις δημόσιες μεταφορές,
όπως για παράδειγμα το σχετικό σχέδιο που άρχισε να
χρησιμοποιείται στη Γαλλία, και να παράσχουν καθο-
δήγηση στους ενδιαφερόμενους με τη χρήση εργαλεί-
ων, πιθανόν σε συνεργασία με την πλατφόρμα «Γυναί-
κες στις μεταφορές».

Ζήτησε τα ολοκληρωμένα σχέδια μεταφορών να

λαμβάνουν υπόψη το «τελευταίο χιλιόμετρο», ιδίως
εκτός των ωρών αιχμής, καθώς και τις συνδέσεις από
και προς όλες τις περιοχές, συμπεριλαμβανομένων
των οικονομικά μειονεκτουσών περιοχών και των εγ-
καταστάσεων έκτακτης ανάγκης. 

Σε ό,τι αφορά τις εργαζόμενες στον τομέα των μετα-
φορών, ενδέχεται να αντιμετωπίζουν φραγμούς, όπως
προκαταλήψεις και στερεότυπα λόγω φύλου, διατομε-
ακές διακρίσεις και ανισορροπία μεταξύ επαγγελματι-
κής και προσωπικής ζωής. 

Το γεγονός επηρεάζει δυσανάλογα τις γυναίκες με

ευθύνες αλλά και χαμηλότερες αμοιβές από τους άν-
δρες για όμοια εργασία ή για εργασία ίσης αξίας, κα-
θώς και έλλειψη εγκαταστάσεων ή ανεπαρκώς προ-
σαρμοσμένων εγκαταστάσεων που ευνοούν την παρε-
νόχληση και τη βία.

Αξίζει να σημειωθεί πως οι γυναίκες έχουν επίσης
ελάχιστα πρότυπα ρόλων στον τομέα των μεταφορών,
γεγονός που δυσχεραίνει την προσέλκυση και τη δια-
τήρηση των γυναικών σε θέσεις εργασίας του τομέα
των μεταφορών.  Το Ευρωκοινοβούλιο, στο πλαίσιο αυ-
τό, κάλεσε τις επιχειρήσεις μαζικών μεταφορών να
αναγνωρίσουν ότι οι αρχικές εμπειρίες των γυναικών, ο
τρόπος υποδοχής και μεταχείρισής τους και ο βαθμός
στον οποίο υποστηρίζονται και προάγονται είναι καί-
ριας σημασίας για την προθυμία τους να παραμείνουν
στον συγκεκριμένο επαγγελματικό τομέα.

Οι σημαντικές αυτές συνιστώσες θα απασχολήσουν
τις εργασίες του Συμβουλίου και θα επισφραγιστούν με
τη Διακήρυξη της Βαρκελώνης, με τίτλο «Κινητικότητα
για τον Άνθρωπο: Προχωρούμε με Κοινωνική και Εδα-
φική Συνοχή». 

Στο περιθώριο του Άτυπου Συμβουλίου, ο Έλληνας
υπουργός Υποδομών και Μεταφορών Χρήστος Σταϊ-
κούρας θα πραγματοποιήσει διμερείς συναντήσεις με
την Ευρωπαία επίτροπο Μεταφορών, Αντίνα Βαλεάν,
τον αντιπρόεδρο του Υπουργικού Συμβουλίου και
υπουργό Υποδομών και Μεταφορών της Ιταλίας Ματέο
Σαλβίνι, καθώς και τον υπουργό Υποδομών της Πορτο-
γαλίας Ζοάο Γκαλάμπα. 

Στη Βαρκελώνη, όπου διεξάγεται το διήμερο Άτυπο
Συμβούλιο, χθες Πέμπτη 21 Σεπτεμβρίου και σήμερα
Παρασκευή 22 Σεπτεμβρίου, στο πλαίσιο της ισπανικής
προεδρίας, τον Χρήστο Σταϊκούρα συνοδεύει η υφυ-
πουργός Μεταφορών Χριστίνα Αλεξοπούλου. 

Το Ευρωκοινοβούλιο θέτει ως
προτεραιότητα το δικαίωμα 

στις μετακινήσεις χωρίς φόβο για
κάθε άνθρωπο χωρίς διακρίσεις

φύλου, ταυτότητας ή καταγωγής -
Παρέμβαση και συναντήσεις του
Σταϊκούρα στο άτυπο συνέδριο

υπουργών της ΕΕ

Οι ασφαλείς μεταφορές 
ως μοχλός ανάπτυξης 

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου
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Π
ρόκειται για ένα φιλόδοξο pro-
ject, το οποίο βρίσκεται στα πρώτα
στάδια ανάπτυξης και ωρίμανσής

του, χωρίς ακόμη να είναι εξασφαλισμένη
η υλοποίησή του, όπως μεταφέρουν πη-
γές με γνώση των διαδικασιών, όμως

γνωρίζει σημαντική στή-
ριξη σε πολιτικό και επι-
χειρηματικό επίπεδο. 

Ο λόγος για την ηλε-
κτρική λεωφόρο «Green
Aegean», το μεγάλο κα-
λώδιο διασύνδεσης που
θα ενώσει την Ελλάδα με
τη Γερμανία για τη μετα-
φορά «πράσινης» ενέρ-

γειας στην «καρδιά» της ευρωπαϊκής
αγοράς. Ειδικότερα, όπως αναφέρουν
πληροφορίες, ο ΑΔΜΗΕ, που συνιστά τον
project promoter του έργου, βρίσκεται σε
συνεχή ανταλλαγή επιστολών με τους
τέσσερις διαχειριστές μεταφοράς ηλε-
κτρικής ενέργειας της Γερμανίας, ενώ
σημαντική δραστηριότητα εμφανίζουν
και τα γραφεία διεθνούς πολιτικής των
υπουργείων Ενέργειας των δύο χωρών. 

Όπως μεταφέρουν αρμόδιες πηγές, η
βασική πρόκληση για την ώρα είναι ο συν-
τονισμός των εμπλεκόμενων φορέων που
δεν είναι και λίγοι, καθώς ζητήματα όπως
η χρηματοδότηση και οι αδειοδοτήσεις
χρειάζεται να περάσουν από πολλά «χέ-
ρια», προκειμένου να εγκριθούν, γεγονός
που αν μη τι άλλο ενέχει τον κίνδυνο σο-
βαρών καθυστερήσεων σε περίπτωση
που υπάρξει ολιγωρία σε οποιονδήποτε
«κρίκο» της μακράς αλυσίδας, εκατέρω-
θεν στις δύο χώρες. 

Αξίζει να σημειωθεί ότι το έργο χαίρει
πολιτικής στήριξης τόσο από την ελληνική
κυβέρνηση, με τον Κυριάκο Μητσοτάκη
να έχει θέσει το ζήτημα στη Σύνοδο Κορυ-
φής του περασμένου Μαρτίου, όσο και
από την κυβέρνηση Σολτς και τον υπουρ-

γό Οικονομίας και Περιβάλλοντος Ρόμ-
περτ Χάμπεκ, που βρίσκεται σε στενή συ-
νεργασία με τις αρμόδιες ελληνικές υπη-
ρεσίες στην κατεύθυνση προώθησης του
έργου. Την ίδια στιγμή, τόσο η ελληνική
πλευρά όσο και η γερμανική πλευρά δεν
παραγνωρίζουν ότι πρόκειται για ένα δύ-
σκολο και απαιτητικό εγχείρημα που βέ-
βαια υπαγορεύεται από την ίδια την ανα-
διαμόρφωση του ενεργειακού μείγματος
της Ευρώπης, όπου η «πράσινη» ενέργεια
παίρνει προοδευτικά τα ηνία στην κάλυψη
της ενεργειακής ζήτησης. 

Τεχνικές προδιαγραφές
Η υπόθεση «Green Aegean» αποτελεί

μια μεγάλη πρόκληση στον τομέα των διε-
θνών διασυνδέσεων, η οποία προτού φτά-
σει υπό μορφή αιτήματος στις Βρυξέλλες
θα πρέπει πρώτα να έχει πάρει τη σύμφω-
νη γνώμη της Ελλάδας και της Γερμανίας,

του μεγαλύτερου καταναλωτή «πράσι-
νης» ενέργειας στην Ευρώπη. Σε αυτό άλ-
λωστε ποντάρει η ελληνική πλευρά, τόσο
σε επιχειρηματικό όσο και σε υπουργικό
επίπεδο, που προετοιμάζεται μέσω των
επαφών, ώστε, εφόσον ευοδωθούν, να εί-
ναι έτοιμη να καταθέσει φάκελο ένταξης
του έργου στην επόμενη λίστα
των PCI/PMI.

Στο τεχνικό σκέλος, το αρχικό τουλάχι-
στον σενάριο της ελληνικής πρότασης
προέβλεπε ένα καλώδιο συνολικής δυνα-
μικότητας μεταφοράς περί τα 3 GW και σε
δεύτερο χρόνο την περαιτέρω ανάπτυξή
του, ώστε να φτάσει τα 6 GW και μεταγε-
νέστερα τα 9 GW. Και ο ΑΔΜΗΕ είχε εκ-
πονήσει δύο εναλλακτικές οδεύσεις του
καλωδίου με κοινό σημείο και στις δύο
περιπτώσεις την Αλβανία. Η μία διαδρομή
είναι η χερσαία, διασχίζοντας το Μαυρο-
βούνιο, την Κροατία και τη Σλοβενία για

να καταλήξει στην Αυστρία και τη Νότια
Γερμανία. Και η δεύτερη διαδρομή είναι
υποθαλάσσια από τα παράλια της Αλβα-
νίας μέχρι τη Σλοβενία και στη συνέχεια
θα ακολουθεί χερσαία όδευση προς Αυ-
στρία και Νότια Γερμανία.

Από εκεί πέρα, σε χρηματοδοτικό επί-
πεδο δεν υπάρχει ακόμη η παραμικρή
εξασφάλιση πόρων. Σύμφωνα με την
πρόταση Μητσοτάκη τον περασμένο
Μάρτιο στη Σύνοδο Κορυφής, το έργο
απαιτεί να συγκεντρωθούν κεφάλαια από
διάσπαρτα ευρωπαϊκά προγράμματα,
ώστε να στηθεί ένα «European Grid Faci-
lity», το οποίο θα χρηματοδοτήσει και-
νούργια δίκτυα, αξίας πολλών δισεκατομ-
μυρίων, τα οποία θα μπορέσουν να αντέ-
ξουν όλη αυτή την επιπλέον «πράσινη»
ενέργεια. Δεν έχουν προχωρήσει κινή-
σεις εκσυγχρονισμού των πεπαλαιωμέ-
νων υποδομών ειδικά στα Δυτικά Βαλκά-
νια, τα οποία βρίσκονται στα μισά της δια-
δρομής μεταξύ Νότου και Βορρά και θα
κληθούν να σηκώσουν τεράστιες ποσότη-
τες «πράσινου» ρεύματος από την Ανατο-
λική Μεσόγειο, την Αίγυπτο και ευρύτερα
τη Βόρεια Αφρική.

Με νέα αναβαθμισμένη σύνθεση στο μετοχικό της κε-
φάλαιο, η Mediterranean Gas προχωρά στην ωρίμανση
του έργου της πλωτής μονάδας αεριοποίησης υγροποι-
ημένου φυσικού αερίου που σχεδιάζει στον Βόλο. Πρό-
κειται για το FSRU «ΑΡΓΩ» και την πρόθεση του ρουμάνι-
κου ΔΕΣΦΑ να εισέλθει στο μετοχικό κεφάλαιο της εται-
ρείας με ποσοστό 15%. 

Σύμφωνα με πληροφορίες, η συμφωνία των δύο εται-
ρειών έχει «κλειδώσει» και μένει η επικύρωσή της από
τη Ρυθμιστική Αρχή Ενέργειας. Την ίδια στιγμή, η εται-
ρεία βρίσκεται σε συζητήσεις για ακόμη μεγαλύτερη δι-
εύρυνση της μετοχικής σύνθεσης με την είσοδο και νέ-
ων παικτών. 

Εντούτοις, χρειάζεται να σημειωθεί ότι η συμμετοχή
της Transgaz δύναται να συμβάλει τα μέγιστα στην περαι-

τέρω ωρίμανση του έργου, καθώς, πέραν της σημαντικής
τεχνογνωσίας που διαθέτει, η παρουσία της εταιρείας συ-
νιστά «διαβατήριο» για την προώθηση ποσοτήτων αερίου
στην αγορά των Βαλκανίων και δη της Ρουμανίας, η οποία
συνιστά μια αγορά της τάξης των 13-16 bcm. Ταυτόχρονα,
η Ρουμανία διαθέτει σημαντικές υποδομές διασύνδεσης
με τις γειτονικές αγορές που της επιτρέπουν εξαγωγικές
δυνατότητες της τάξης των 36 bcm ετησίως. 

Τα παραπάνω θετικά «δείγματα γραφής» έρχονται να
συμπληρώσουν τα αποτελέσματα από τα market test που
πραγματοποίησαν Mediterranean Gas και ΔΕΣΦΑ. Στην
πρώτη περίπτωση, η «δοκιμή αγοράς» επιβεβαίωσε, σε
μη δεσμευτικό επίπεδο, το ενδιαφέρον της αγοράς και
στη δεύτερη περίπτωση την αυξανόμενη σημασία της
υποδομής ως ενεργού σημείου εισόδου στο ελληνικό

σύστημα αερίου.  Στη βάση αυτών, όπως αναφέρουν οι
ίδιες πάντα πληροφορίες, η εταιρεία σχεδιάζει να προ-
χωρήσει σε δεσμευτικό market test μέσα στο επόμενο
δίμηνο, ώστε να αποτυπώσει με συγκεκριμένα νούμερα
το ενδιαφέρον της αγοράς. Αν τα αποτελέσματα κυμαν-
θούν στα επίπεδα των μη δεσμευτικών φάσεων, δηλαδή,
καλυφθεί πλήρως η δυναμικότητα του FSRU από τις
προσφορές της αγοράς, τότε «ανοίγει ο δρόμος» για τη
λήψη της τελικής επενδυτικής απόφασης και την υλο-
ποίηση του έργου. 

Τέλος, αξίζει να σημειωθεί ότι έχει εκλείψει το πρό-
βλημα με την τοποθεσία εγκατάστασης, καθώς έχει επι-
λεγεί άλλη θέση που έχει λάβει, όπως αναφέρουν πηγές,
τις απαραίτητες εγκρίσεις από τους αρμόδιους φορείς.

Μιχάλης Μαστοράκης

Η νέα μετοχική σύνθεση FSRU «ΑΡΓΩ» φέρνει πιο κοντά το μεγάλο έργο στον Βόλο 

Γράφει 
o Μιχάλης  

Μαστοράκης
mikle_mastorakis@msn.com

Η εμβληματική επένδυση της διασύνδεσης με τη Γερμανία 
και το καλώδιο που θα μεταφέρει μέχρι και 9 GW ρεύματος - 

Η λεωφόρος «Green Aegean» θα διαπεράσει τέσσερις χώρες  

Το ευρωπαϊκό όραμα
της «πράσινης» ενέργειας 
ξεκινά από την Ελλάδα



Α
πάτες, λαθρεμπόριο, παράνο-
μες επιδοτήσεις και επιχορη-
γήσεις δεκάδων εκατομμυρίων

ευρώ αποκάλυψαν οι έλεγχοι του Σώ-
ματος Δίωξης Οικονομικού Εγκλήματος
κατά τους καλοκαιρινούς μήνες, ενώ η
πολιτική ηγεσία του υπουργείου Εθνι-
κής Οικονομίας και Οικονομικών έχει
δώσει εντολή για... τσάκισμα όσων απο-
κρύπτουν φορολογητέα ύλη και στε-
ρούν πολύτιμα έσοδα από το Δημόσιο.

Οι έλεγχοι του ΣΔΟΕ έγιναν σε όλη
την επικράτεια και αποκάλυψαν απάτη
στον ΦΠΑ, εκτεταμένο λαθρεμπόριο
καυσίμων, παράνομο εμπόριο καπνι-
κών προϊόντων και προϊόντων-μαϊμού,
ενώ εντοπίστηκαν και περιπτώσεις νο-
μιμοποίησης εσόδων από παράνομες
δραστηριότητες, κυρίως από τη διακί-
νηση ναρκωτικών.

Μερικές από τις πιο ενδεικτικές πε-
ριπτώσεις ήταν οι εξής:

1 Εταιρεία διακίνησης πολύτιμων
μετάλλων δεν εξέδωσε παρα-

στατικά αξίας άνω των 13.500.000 ευ-
ρώ και της καταλογίστηκαν πρόστιμα
ύψους 21.434.000 ευρώ για φόρους
εισοδήματος και ΦΠΑ.

2 Εννέα επιχειρήσεις σε Κρήτη,
Ρόδο και Αττική διακινούσαν

προϊόντα-μαϊμού (4.485 τεμάχια) και
είχαν λάβει αντικαταβολές 3.841,55
ευρώ. Οι επιχειρήσεις αυτές εισέπρα-
ξαν το ποσό των 11.332.877,64 ευρώ
από πελάτες χωρίς να αποδώσουν
τους οφειλόμενους φόρους.

3 Στο Τελωνείο Πειραιά με τη
συνδρομή ειδικών σκύλων ανι-

χνευτών εντοπίστηκαν 57.720.000 τε-
μάχια με λαθραία τσιγάρα διαφόρων
μαρκών και οι δασμοί και φόροι που
θα έχανε το Δημόσιο ανέρχονται σε
11.698.135,11 ευρώ. 

4 Έξι επιχειρήσεις σε Αττική, Τρί-
καλα, Κω, Ρόδο και Φλώρινα εί-

χαν λάβει παράνομες επιχορηγήσεις
ύψους 11.219.703,50 ευρώ. Πρόκειται
για μια επιχείρηση τυχερών παιχνι-
διών στην Κεντρική Μακεδονία, η
οποία είχε λάβει παρανόμως
4.874.203 ευρώ (επιπλέον, αποκαλύ-
φθηκε παράνομη συναλλαγή με φυσι-
κό πρόσωπο, ύψους 450.000 ευρώ),
πτηνοτροφική επιχείρηση στην Αττική
με ποσό 3.280.000 ευρώ, ξενοδοχείο

στα Τρίκαλα με 2.300.000 ευρώ, κατα-
σκευαστική εταιρεία στην Αττική με
450.000 ευρώ, ξενοδοχείο στην Κω με
262.200 ευρώ και ξενοδοχείο στη Ρό-
δο με 53.300 ευρώ.

5 Εξαρθρώθηκε σε συνεργασία
με την Ελληνική Αστυνομία κύ-

κλωμα παράνομων υιοθεσιών στην
Κρήτη και έπειτα από έλεγχο του ΣΔΟΕ
σε τραπεζικούς λογαριασμούς αποκα-
λύφθηκε η ύπαρξη 7 offshore εταιρει-
ών που χρησιμοποιούσαν τα μέλη της
εγκληματικής οργάνωσης, αποκομί-
ζοντας έσοδα τουλάχιστον 3.000.000
ευρώ. 

6 Αποκαλύφθηκε εκτεταμένη νο-
θεία καυσίμων από επιχείρηση

στην Αττική, στην οποία επιβλήθηκε
πρόστιμο 915.000 ευρώ, ενώ σε άλλες
5 περιπτώσεις πρατηρίων επιβλήθηκε
συνολικό πρόστιμο 25.000 ευρώ
(5.000 ευρώ για κάθε περίπτωση) λό-
γω αθέμιτης κερδοφορίας. 

7 Εξαρθρώθηκε κύκλωμα που
διακινούσε παράνομες ουσίες

από την Ελλάδα προς τη Γαλλία (ναρ-
κωτική ουσία πρεγκαμπαλίνη), για την
οποία απαιτείται ειδική συνταγογρά-
φηση. Από παράλληλες επιχειρήσεις
που διεξήχθησαν σε εταιρείες ταχυμε-
ταφορών εντοπίστηκαν και κατασχέ-
θηκαν 23.940 χάπια, ενώ έπειτα από
ειδική επιχείρηση εντοπίστηκαν και
προσήχθησαν τα εμπλεκόμενα άτομα
(αλλοδαποί και Έλληνες), τα οποία κα-
τείχαν 9.268 χάπια. 

loukas1972@gmail.com

Γράφει
ο Λουκάς 
Γεωργιάδης
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Συλλήψεις και πρόστιμα
δεκάδων εκατομμυρίων 

σε μια σειρά από παράνομες
δραστηριότητες που 

«ξετρύπωσαν» οι αρμόδιες
υπηρεσίες επιβάλλοντας 

τα προβλεπόμενα πρόστιμα

Αντίστροφη μέτρηση
για αποζημιώσεις 
σε 6.011 πληγέντες
της Θεσσαλίας

Ζημιές σε 6.011 ασφαλισμένους
έχουν καταγραφεί μέχρι στιγμής από
τις ασφαλιστικές εταιρείες στους τέσ-
σερις νομούς της Θεσσαλίας και μέσα
στο προσεχές διάστημα αναμένεται
να αρχίσει η διαδικασία καταβολής
των αποζημιώσεων στους πληγέντες
από την κακοκαιρία «Ντάνιελ».

Η Ένωση Ασφαλιστικών Εταιρειών
Ελλάδος διαβεβαιώνει τους παθόντες
ότι το σύνολο της ασφαλιστικής αγο-
ράς προχωρά με ταχύτατες διαδικα-
σίες τους μηχανισμούς αυτοψίας και
καταγραφής των ζημιών για την απο-
ζημίωση στα ασφαλισμένα νοικοκυ-
ριά και επιχειρήσεις που επλήγησαν,
ενώ ο πρώτος κατάλογος με τις 6.011
ζημιές αναμένεται να
αυξηθεί σημαντι-
κά. Τα στοιχεία
προήλθαν από
24 ασφαλι-
στικές επι-
χειρήσεις, οι
οποίες εκτιμά-
ται ότι εκπροσω-
πούν το 97,6% της πα-
ραγωγής ασφαλίσεων περιουσίας.

Ειδικότερα, από το σύνολο των ζη-
μιών που έχουν καταγραφεί μέχρι
στιγμής, οι 4.307 αφορούν ασφαλίσεις
περιουσίας (1.714 κατοικίες, 2.032
επιχειρήσεις, 69 βιομηχανικές εγκα-
ταστάσεις, 116 τεχνικά έργα και 376
φωτοβολταϊκά συστήματα), ενώ οι
υπόλοιπες 1.699 αφορούν ασφάλιση
αυτοκινήτων και 5 ασφάλιση σκαφών.
Όπως σε κάθε περίπτωση καταστρο-
φικού συμβάντος, η ΕΑΕΕ προχωρά
σε αναλυτική καταγραφή, που θα πε-
ριλαμβάνει πλήθος ζημιών, ποσά απο-
ζημιώσεων και ασφαλισμένα κεφά-
λαια ανά κατηγορία και γεωγραφική
κατανομή τους, ενώ τα τελικά αποτε-
λέσματα της έρευνας θα δημοσιοποι-
ηθούν όταν αυτή ολοκληρωθεί. 

Σύμφωνα με τις πρώτες πρόχειρες
εκτιμήσεις, οι αποζημιώσεις από τις
ασφαλιστικές εταιρείες αναμένεται
να ξεπεράσουν τα 300 εκατ. ευρώ, ενώ
εκτιμάται ότι είναι θέμα χρόνου να
ανακοινωθούν νέες αυξήσεις στα
ασφάλιστρα όλων των κατηγοριών και
κυρίως σε αυτά που αφορούν την πε-
ριουσία και τα αυτοκίνητα.

Φοροδιαφυγή και απάτες άνω 
των €51 εκατ. αποκάλυψε το ΣΔΟΕ
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Ο
ι ορυκτές πρώτες ύλες, όπως ο χαλκός, το λί-
θιο, το κοβάλτιο και το αλουμίνιο, είναι πολύ-
τιμοι φυσικοί πόροι που χρησιμοποιούνται ως

πρώτη ύλη σχεδόν στα πάντα γύρω μας. Είναι απαραί-
τητες για τον ψηφιακό και πράσινο μετασχηματισμό,
την ανάπτυξη τεχνολογιών ανανεώσιμων πηγών ενέρ-
γειας, την προώθηση της ηλεκτροκίνησης κ.ά. Όλα βα-
σίζονται στην επάρκεια και τον ομαλό εφοδιασμό αυ-
τών των κρίσιμων και στρατηγικών πρώτων υλών.

Η αυξανόμενη ζήτηση αυτών των κρίσιμων για την
ενεργειακή μετάβαση μετάλλων δημιουργεί τις κα-
τάλληλες προϋποθέσεις ώστε η χώρα μας να καθιε-
ρωθεί ως μια νέα πηγή εφοδιασμού για την ευρωπαϊ-
κή βιομηχανία. Αυτό διότι η Ελλάδα διαθέτει πλούσιο
σε ορυκτούς πόρους υπέδαφος, με μεγάλο ποσοστό
αυτού του πλούτου να εντοπίζεται στη ΒΑ Χαλκιδική,
όπου η αξία των συνολικών αποθεμάτων συνολικά
αποτιμάται στα 72 δισ. ευρώ. 

Στρατηγικής σημασίας έργο
Συγκεκριμένα, στα Μεταλλεία Κασσάνδρας υλο-

ποιείται μια από τις μεγαλύτερες άμεσες ξένες επεν-
δύσεις στη Ελλάδα, όπου η Ελληνικός Χρυσός επεν-
δύει σε ένα στρατηγικής σημασίας έργο -το μεταλ-
λευτικό έργο των Σκουριών- που θα συμβάλει καθο-
ριστικά στην εθνική και ευρωπαϊκή αυτάρκεια σε
Ορυκτές Πρώτες Ύλες (ΟΠΥ). Έχοντας πλέον εξα-
σφαλίσει τόσο τη χρηματοδότηση όσο και τις απαραί-
τητες αδειοδοτήσεις, το έργο των Σκουριών εισέρχε-
ται σε φάση κατασκευαστικής ολοκλήρωσης διάρ-
κειας 2,5 ετών ώστε στο δεύτερο μισό του 2025 να ξε-
κινήσει την εμπορική λειτουργία του. 

Νέες θέσεις εργασίας
Κατά τη διάρκεια του κατασκευαστικού έργου και

για τις ανάγκες αυτού θα δημιουργηθούν περισσότε-
ρες από 800 θέσεις εργασίας, ενώ οδεύοντας προς
την εμπορική λειτουργία του μεταλλείου οι θέσεις
απασχόλησης που θα αφορούν αμιγώς τη μεταλλευτι-
κή δραστηριότητα θα ανέλθουν σε 1.400 νέες, μόνι-
μες και καλά αμειβόμενες, που έρχονται να προστε-
θούν στις υπάρχουσες 1.500 που η εταιρεία διατηρεί
για την κάλυψη των σημερινών της αναγκών.

Με την ευρωπαϊκή νομοθετική πρωτοβουλία για τις
ΟΠΥ να κατατάσσει τον χαλκό στα στρατηγικά και κρί-
σιμα μέταλλα, η σημασία της ανάπτυξης του έργου

των Σκουριών αποκτά άλλη διάσταση, καθώς στο
παγκοσμίου κλάσης κοίτασμα χαλκού και χρυσού
στις Σκουριές υπάρχουν βεβαιωμένα αποθέματα
740.000 τόνων χαλκού και 3,6 εκατ. ουγκιών χρυσού.
Η συνολική διάρκεια ζωής του μεταλλείου είναι περί-
που 20 έτη και προβλέπεται να έχει ετήσια παραγωγή
κατά μέσο όρο 140.000 ουγκιών χρυσού και 67 εκατ.
λιβρών χαλκού. Πρακτικά αυτό σημαίνει πως θα συμ-
βάλει σημαντικά στην αντιμετώπιση της πρόκλησης
που δημιουργεί η ολοένα και αυξανόμενη παγκόσμια
ζήτηση σε χαλκό, τροφοδοτώντας μάλιστα την εφο-
διαστική αλυσίδα με αποθέματα που εξορύσσονται
εντός ευρωπαϊκού εδάφους.

Αξίζει επίσης να σημειωθεί ότι το έργο είναι σχε-
διασμένο με τα υψηλότερα σχεδιαστικά πρότυπα σε
επίπεδο λειτουργίας, ασφάλειας και περιβαλλοντικής

διαχείρισης και μέσα από καινοτόμες τεχνολογίες,
όπως αυτή της ξηρής απόθεσης μεταλλευτικών κατα-
λοίπων, το νέο ολοκληρωμένο σύστημα διαχείρισης
αποβλήτων και υδάτων και την παράλληλη αποκατά-
σταση, θα εξασφαλίζεται μέγιστη περιβαλλοντική
προστασία με το χαμηλότερο δυνατό περιβαλλοντικό
αποτύπωμα.

Τρίτη παραγωγός χρυσού στην Ευρώπη η Ελλάδα
Στην πλήρη ανάπτυξή της η επένδυση της Ελληνι-

κός Χρυσός έχει τη δυναμική να καταστήσει την Ελλά-
δα 3η παραγωγό χώρα χρυσού στην Ευρώπη, ενι-
σχύοντας τον γεωστρατηγικό της ρόλο εντός της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης και ενισχύοντας περαιτέρω το
εξαγωγικό της έργο με πολύπλευρα οφέλη τόσο για
το λιμάνι Θεσσαλονίκης -σήμερα αποτελεί τον μεγα-
λύτερο εξαγωγέα κοντέινερ- όσο και τις τοπικές με-
ταφορικές εταιρείες.

Συγχρόνως θα ξεκλειδώσει σημαντικά οφέλη για τη
χώρα και την τοπική κοινωνία, αποτέλεσμα της ήδη
πραγματοποιηθείσας επένδυσης ύψους 1,3 δισ. δο-
λαρίων αλλά και των πρόσθετων επενδύσεων 1,9 δισ.
δολαρίων που θα συνεισφέρουν έσοδα για το ελληνι-
κό Δημόσιο περί τα 2 δισ. ευρώ, προμήθειες από ελ-
ληνικές επιχειρήσεις άνω των 4 δισ. ευρώ, ενώ κατά
τη διάρκεια ζωής του μεταλλείου θα επενδυθούν 80
εκατ. δολάρια σε έργα τοπικής ανάπτυξης, που θα
επενδυθούν με τρόπο εμπροσθοβαρή με σκοπό να
ενισχύσουν την τοπική οικονομία και την ανάπτυξη
της περιοχής.

Στα Μεταλλεία Κασσάνδρας 
υλοποιείται μια από τις μεγαλύτερες
άμεσες ξένες επενδύσεις 
στην Ελλάδα - Τα οφέλη 
για οικονομία και απασχόληση

Σε τροχιά ολοκλήρωσης μια από
τις εμβληματικότερες επενδύσεις

ΕΡΓΟ ΣΚΟΥΡIΩΝ
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ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: Αμαλία Κάτζου

Ε
να βήμα πριν από την έναρξη της
δημόσιας προσφοράς και τη
διαδικασία εισαγωγής των μετο-

χών της στο Χρηματιστήριο Αθηνών βρί-
σκεται η Optima bank, ύστερα από την
έγκριση του Ενημερωτικού Δελτίου της
από την Επιτροπή Κεφαλαιαγοράς. 

Συγκεκριμένα, το Ενημερωτικό Δελ-
τίο προβλέπει την πραγματοποίηση της
δημόσιας προσφοράς το διάστημα 27-
29 Σεπτεμβρίου, με τη διάθεση
21.000.000 νέων μετοχών, που αποτε-
λεί το 28,5% του συνόλου των μετοχών
της. Με τα νέα κεφάλαια που αναμένε-
ται να προσεγγίσουν τα 150 εκατ. ευρώ,
η Optima bank θα αποκτήσει περαιτέ-
ρω δυναμική, ενισχύοντας τα ίδια κε-
φάλαιά της που θα χρησιμοποιηθούν
για την επέκταση του δανειακού της
χαρτοφυλακίου. 

Στόχος της Optima bank είναι να συ-
νεχίσει να συμβάλλει στην ενίσχυση
της ελληνικής οικονομίας, υποστηρί-

ζοντας την επιχειρηματικότητα μέσω
της χορήγησης δανείων για βιώσιμα
επενδυτικά σχέδια, που σέβονται το
περιβάλλον, προάγουν την εταιρική
κοινωνική ευθύνη και συμβάλλουν
στην οικονομική ανάπτυξη της χώρας.
Πρόσφατα, η τράπεζα ανακοίνωσε τα
οικονομικά αποτελέσματα α’ εξαμήνου
2023, παρουσιάζοντας κέρδη 44,1 εκατ.
ευρώ σε επίπεδο ομίλου, ποσό που
υπερβαίνει τα κέρδη ολόκληρης της

περσινής χρονιάς. Τα κέρδη αυτά ετη-
σιοποιημένα αντιστοιχούν σε 29,6%
απόδοση ιδίων κεφαλαίων. 

Το σύνολο του ενεργητικού της ανήλ-
θε σε 3,2 δισ. ευρώ, αυξημένο κατά 601
εκατ. ευρώ έναντι της 31/12/2022, ενώ οι
καταθέσεις της στο α’ εξάμηνο του έτους
ξεπερνούν τα 2,8 δισ. ευρώ. Ως προς τα
δάνεια, αυτά υπερέβησαν τα 2 δισ. ευρώ
αυξημένα κατά 351 εκατ. ευρώ σε σχέση
με το τέλος του 2022.

Flexopack: Στα 13,17 εκατ. 
τα EBITDA του ομίλου 

Μείωση κερδών κατά 12,16% σε επίπε-
δο ομίλου και κατά 34,89% σε εταιρικό
επίπεδο ανακοίνωσε η Flexopack στα
αποτελέσματα α’ εξαμήνου χρήσης
2023. Αναλυτικά, ο ενοποιημένος κύ-
κλος εργασιών ανήλθε σε 77,280 εκατ.
ευρώ, έναντι 74,908 εκατ. ευρώ, παρου-
σιάζοντας ποσοστιαία αύξηση κατά
3,17%, και ο εταιρικός σε 56,509 εκατ.
ευρώ, έναντι 61,003 εκατ. ευρώ, παρου-
σιάζοντας ποσοστιαία μείωση 7,37%. Τα
κέρδη προ φόρων, χρηματοδοτικών,
επενδυτικών αποτελεσμάτων και απο-
σβέσεων (EBITDA) ανήλθαν σε επίπεδο
ομίλου σε 13,171 εκατ. ευρώ, έναντι
14,995 εκατ. ευρώ, μειωμένα κατά
12,16%, και σε εταιρικό επίπεδο σε 7,458
εκατ. ευρώ έναντι 11,454 εκατ. ευρώ,
παρουσιάζοντας μείωση κατά 34,89%.

Στρατηγική επένδυση 
της Softone στην Global Sustain
Ο Όμιλος Εταιρειών Softone, κορυφαίος
πάροχος cloud-based business λύσεων
στην Ελλάδα, ανακοινώνει στρατηγική
επένδυση στην Global Sustain, την πλέον
αναγνωρισμένη εταιρεία συμβουλευτι-
κών υπηρεσιών και λύσεων στον χώρο του
ESG (E-Environmental, S-Social, G-Gov-
ernance). Όπως αναφέρει σχετική ανα-
κοίνωση, μέσα από αυτήν την επένδυση, ο
Όμιλος Softone θα αποκτήσει σημαντικό
μέρος του μετοχικού κεφαλαίου της Glob-
al Sustain. Μαζί θα δημιουργήσουν μια
νέα εταιρεία που θα εστιάσει στη δημι-
ουργία πλατφορμών ESG με στόχο την αυ-
τοματοποίηση στη συλλογή, αξιολόγηση
και διαχείριση δεδομένων που αφορούν
πρακτικές περιβαλλοντικής (E), κοινωνι-
κής (S) και εταιρικής διακυβέρνησης (G).

Στην τελική ευθεία η Optima bank 
για εισαγωγή στο Χρηματιστήριο Aθηνών

Στη Διεθνή Έκθεση Άμυνας & Ασφάλειας DSEI 2023,
που πραγματοποιήθηκε 11-15 Σεπτεμβρίου στο Λονδίνο
συμμετείχε η Intracom Defense (IDE). Όπως αναφέρεται
ακόμα σε σχετικό δελτίο Τύπου, ο πρέσβης της Ελλάδας
στο Λονδίνο, κ. Ιωάννης Tσαούσης, συνοδευόμενος από
τον ακόλουθο Άμυνας της Ελληνικής Πρεσβείας στο Λον-
δίνο, πλοίαρχο Νικόλαο Φίλια (ΠΝ), επισκέφτηκαν τον
εκθεσιακό χώρο της IDE και είχαν την ευκαιρία να ενημε-
ρωθούν για τις καινοτόμες τεχνολογίες, τα προϊόντα και
τις εξαγωγικές δραστηριότητες της εταιρείας, καθώς και
για τις προοπτικές στην αγορά του Ηνωμένου Βασιλείου.

Τη σύναψη συμφωνίας για τη συμμετοχή της Latsco Hellenic Hold-
ings Sarl στο μετοχικό κεφάλαιο της Trade Estates ΑΕΕΑΠ ανακοίνω-
σαν ο Όμιλος Fourlis και το Latsco Family Office. Συγκεκριμένα, η
Latsco Hellenic Holdings Sarl αποκτά το 4,2% του μετοχικού κεφαλαίου
της Trade Estates ΑΕΕΑΠ, από την εταιρεία TRADE LOGISTICS ABEE,
θυγατρική εταιρεία του Ομίλου Fourlis έναντι ποσού €8.000.000. Το
υπόλοιπο μετοχικό κεφάλαιο της Trade Estates ΑΕΕΑΠ ανήκει κατά
83,9% στον Όμιλο Fourlis και κατά 11,9% στην Autohellas του Ομίλου Βα-
σιλάκη. Υπενθυμίζεται ότι η Trade Estates ΑΕΕΑΠ είναι στη διαδικασία
εισόδου στο Χρηματιστήριο Αθηνών μέσω δημόσιας προσφοράς, που

προβλέπεται να ολοκληρωθεί τον επόμενο μήνα. Ο εκτελεστικός πρόεδρος της Fourlis AE Συμμετοχών Βασίλειος Φουρ-
λής δήλωσε: «Είμαστε ενθουσιασμένοι για τη συμμετοχή της Latsco Hellenic Holdings Sarl στην Trade Estates ΑΕΕΑΠ. Η
συμμετοχή αυτή είναι στρατηγικής σημασίας, ιδιαίτερα τόσο λόγω της εκτενούς εμπειρίας του Latsco Family Office στην
αγορά ακινήτων στη χώρα μας και διεθνώς όσο και ενόψει της επικείμενης δημόσιας προσφοράς της Trade Estates
ΑΕΕΑΠ και της εισαγωγής της στο Χρηματιστήριο Αθηνών. Η επιλογή του Latsco Family Office να επενδύσει μαζί μας στην
Trade Estates ΑΕΕΑΠ αποτελεί επιβεβαίωση για την ποιότητα των ακινήτων και τη στρατηγική της εταιρείας».

Κίνηση-έκπληξη από Μαριάννα Λάτση, μπαίνει στην Trade Estates

Intracom Defense: Συμμετοχή στην DSEI 2023
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Εμπορική συνεργασία Elpedison
με τη Salesforce

Τη Salesforce, τον παγκόσμιο ηγέτη στο AI
CRM, επέλεξε η Elpedison, ο πρώτος ανεξάρτη-
τος παραγωγός ηλεκτρικής ενέργειας στην Ελλά-
δα, για την υποστήριξη της εμπορικής της λει-
τουργίας. Η συμφωνία αφορά την εγκατάσταση,
παραμετροποίηση και λειτουργία του συστήμα-
τος CRM της Elpedison το οποίο υλοποιήθηκε από
την Cognity, συνεργάτιδα της Salesforce. Όπως
αναφέρει η τεχνολογική εταιρεία, το λογισμικό
θα είναι προσβάσιμο σε όλα τα κανάλια πωλήσε-
ων και touchpoints της Elpedison (Καταστήματα,
Εξυπηρέτηση Πελατών, Πωλήσεις Call Center,
Direct Sales Large Accounts, Sales face-to-face,
κ.λπ.) και θα καλύπτει ολόκληρη την εμπορική
λειτουργία και τμήματα της εταιρείας, όπως Mar-
keting, Sales, Customer Operations, Customer
Service, Product Management και Account Man-
agement, διασφαλίζοντας ταυτόχρονα την άριστη
εξυπηρέτηση των πελατών μέσα από εξατομι-
κευμένες υπηρεσίες. Οι προηγμένες δυνατότη-
τες του Salesforce Customer 360 και του Market-
ing Cloud θα συμβάλουν στη βελτιστοποίηση των
εσωτερικών διαδικασιών, μειώνοντας το αντί-
στοιχο κόστος τους, με στόχο την εξασφάλιση οι-
κονομικότερων προγραμμάτων ηλεκτρικής
ενέργειας, φυσικού αερίου και ενεργειακών
υπηρεσιών στους πελάτες της εταιρείας.

Foodlink: Πλήρης κάλυψη 
της αύξησης κεφαλαίου

Την επιτυχή ολοκλήρωση της ΑΜΚ της ανακοί-
νωσε η εταιρεία ΦΟΥΝΤΛΙΝΚ ΑΕ με την κάλυψη
της αύξησης με την άντληση κεφαλαίων συνολικού
ποσού 1.000.576,50 ευρώ και την έκδοση
10.005.765 νέων κοινών άυλων ονομαστικών με δι-
καίωμα ψήφου μετοχών ονομαστικής αξίας 0,10
ευρώ εκάστης. Συγκεκριμένα η αύξηση καλύφθη-
κε σε ποσοστό 91,24% από τους παλαιούς μετόχους
που άσκησαν τα δικαιώματα προτίμησής τους με
την καταβολή 912.911,20 ευρώ που αντιστοιχεί σε
9.129.112 νέες μετοχές, ενώ οι 876.653 αδιάθετες
μετοχές που αντιστοιχούσαν σε 87.665,30 ευρώ
(ποσοστό 8,76%) διατέθηκαν στον μέτοχο Realest
Link AE, σύμφωνα με την από 13/9/2023 απόφαση
του Διοικητικού Συμβουλίου της εταιρείας.

Ψήφο εμπιστοσύνης στην υλοποιούμενη στρα-
τηγική από τη Thrivest Holdings  αλλά και στο έργο
της ανασυγκρότησης της Attica Bank από τη διοί-
κηση της Τράπεζας και τη διευθύνουσα σύμβουλο
Ελένη Βρεττού αποτελεί, σύμφωνα με παράγοντες
της τραπεζικής αγοράς, η αναβάθμισή της από τον
οίκο αξιολόγησης πιστοληπτικής ικανότητας
Moody’s. Ο οίκος αξιολόγησης αναβάθμισε την At-
tica Bank σε caa2 από caa3 και τις καταθέσεις της
σε B3 από Caa1. Η θετική αυτή εξέλιξη δεν είναι
άσχετη από την αποφασιστική στήριξη της
Thrivest Holdings, συμφερόντων Αλ. Εξάρχου,
Δημ. Μπάκου και Γ. Καϋμενάκη -των νέων μετόχων
της τράπεζας- κατά την πρόσφατη Αύξηση Μετοχι-
κού Κεφαλαίου. 

Αναβάθμιση της Attica Bank 
από τη Moody’s

Cenergy: Στα 23,6 εκατ. 
τα κέρδη εξαμήνου με άνοδο 28%

ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: Αμαλία Κάτζου

Ηλεκτρίστηκε φωτοβολταϊκό πάρκο
της Mytilineos στην Αυστραλία

H
Mytilineos ξεκίνησε την τροφοδοσία ηλε-
κτρικής ενέργειας στο δίκτυο από το φω-
τοβολταϊκό πάρκο Wyalong δυναμικότη-

τας 75 MW στη Νέα Νότια Ουαλία της Αυστραλίας.
Όπως μεταδίδει το Renewable Now, το πάρκο εγ-

καινιάστηκε επίσημα την Τρίτη σε μια τελετή στην
οποία συμμετείχαν στελέχη και συνεργάτες της
εταιρείας και εκπρόσωποι των τοπικών Αρχών. 

Βρίσκεται στο West Wyalong, στην περιοχή Rive-
rina της πολιτείας. Το φωτοβολταϊκό συγκρότημα
αναμένεται να έχει απόδοση ίση με την κατανάλω-
ση περίπου 27.000 κατοικιών. Θα λειτουργεί στο
πλαίσιο μιας μακροπρόθεσμης συμφωνίας (PPA)
με την NBN Co. Η 10ετής σύμβαση καλύπτει 90
GWh ηλεκτρικής ενέργειας ετησίως, ή περίπου το
62% της ετήσιας εκτιμώμενης παραγωγής του ερ-
γοστασίου. Η ελληνική εισηγμένη εξαγόρασε το έρ-
γο Wyalong στα τέλη του 2020 από την αυστραλιανή
εταιρεία ανάπτυξης ανανεώσιμων πηγών ενέργει-
ας ESCO Pacific. Ξεκίνησε την κατασκευή τον Ιού-
λιο του περασμένου έτους.

H Novibet επεκτείνεται 
στην Κύπρο

Η Novibet ανακοινώνει την είσοδό της στην αγορά
της Κύπρου ενδυναμώνοντας περαιτέρω τη θέση
της στον κλάδο του GameTech παγκοσμίως. Από το
2010, που ξεκίνησε να δραστηριοποιείται στον κλά-
δο της διαδικτυακής ψυχαγωγίας, βρίσκεται σε συ-
νεχή αναπτυξιακή τροχιά, με παρουσία πλέον σε εν-
νέα χώρες σε Ευρώπη και Αμερική: Ελλάδα, Κύπρο,
Ιταλία, Ιρλανδία, Μεξικό, Βραζιλία, Καναδά, Εκουα-
δόρ, Χιλή. Προτεραιότητα της εταιρείας παραμένει
το να προσφέρει κορυφαία και προσωποποιημένη
εμπειρία ψυχαγωγίας στα μέλη της, επενδύοντας
σταθερά στην ανάπτυξη τεχνολογίας αιχμής.

Σημαντική ενίσχυση των οικονομικών μεγεθών
του εμφάνισε στο α’ εξάμηνο του 2023 ο Όμιλος
Cenergy που αναφέρει ότι κατέγραψε ανάπτυξη
και στους δύο τομείς και ισχυρές προοπτικές για το
σύνολο του έτους με κέρδη που ανήλθαν μετά από
φόρους στα 23,6 εκατ. ευρώ που σε σχέση με το
πρώτο εξάμηνο  του 2022 αντιστοιχεί σε αύξηση
28%, ενώ συνεχίζεται το επενδυτικό σχέδιο προ-
κειμένου να εξυπηρετηθεί η αυξανόμενη ζήτηση
λόγω της ενεργειακής μετάβασης. Ειδικότερα,
όπως αναφέρει ο όμιλος, οι πωλήσεις αυξήθηκαν
κατά 21% σε σχέση με το πρώτο εξάμηνο του προ-
ηγούμενου έτους και ανήλθαν σε 798 εκατ. ευρώ,
με το β’ τρίμηνο του 2023 να είναι 16% υψηλότερο
από το αντίστοιχο τρίμηνο του 2022 και 9% υψηλό-
τερο από το α’ τρίμηνο του 2023.
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Πιο φτωχό χωρίς Μέσι, Κριστιάνο,
Νεϊμάρ και Μπενζεμά

Ο
λοκληρώθηκε η 1η αγωνιστική στους ομίλους του
Champions League και είναι ορατό πλέον και διά
γυμνού οφθαλμού ότι δεν έχει την αίγλη τού χθες,

καθότι οι σούπερ σταρ του ποδοσφαίρου... μετακόμισαν
για άλλες πολιτείες. 

Το φετινό Champions League είναι πιο φτωχό, καθότι
δεν υπάρχει ο Μέσι που έφυγε για το Μαϊάμι, ούτε οι Ρο-

νάλντο, Μπενζεμά και Νεϊμάρ που «πνί-
γηκαν» από τα πετροδόλαρα των Σαουδα-
ράβων. Πλέον στη φετινή διοργάνωση
δεν υπάρχει καμία προσμονή πως μπο-
ρούμε να δούμε κάτι που να μας εκπλή-
ξει. Κάτι που θα έκαναν ο Μέσι και οι προ-
αναφερόμενοι. 

Η Παρί Σεν Ζερμέν ίδρωσε για να νική-
σει 2-0 την Ντόρτμουντ χωρίς Μέσι και

Νεϊμάρ. Η Ρεάλ Μαδρίτης χωρίς τον Μπενζεμά πέτυχε
γκολ στις καθυστερήσεις με τον Τζουντ Μπέλιγχαμ και
υπέταξε 1-0 την Ουνιόν Βερολίνου στο ανακαινισμένο
«Σαντιάγο Μπερναμπέου».

Το πλέον ωραίο ματς προς τέρψιν θεατών και τηλεθεα-
τών έγινε στο Μόναχο, όπου η Μπάγερν νίκησε 4-3 τη

Μάντσεστερ Γιουνάιτεντ. Ουδείς ξεχώρισε, επιθετικά του-
λάχιστον. Η Μπάγερν χωρίς τον Μανέ, ο οποίος έφυγε και
αυτός για τη Σαουδική Αραβία, μπορεί να πέτυχε τέσσερα
γκολ -εγγύηση ο Χάρι Κέιν- αλλά τίποτα το έξτρα δεν είχε
στο παιχνίδι της. 

Η Γιουνάιτεντ παίζει με σέντερ φορ έναν Χόιλουντ και
τέρμα η κουβέντα. Εκείνη που πραγματικά διατήρησε την
περσινή της δυναμική ήταν η Μάντσεστερ Σίτι, νικήτρια 3-1
του Ερυθρού Αστέρα στο Έτιχαντ.

Αποτελέσματα και σκόρερ της πρεμιέρας
1ος Όμιλος: Γαλατασαράι - Κοπεγχάγη 2-2 (86’Μποέ, 88’

Τέτε - 35’ Ελιουνούσι, 58’ Γκονσάλβες), Μπάγερν - Μάν-
τσεστερ Γ. 4-3 (28’ Σανέ, 32’ Γκνάμπρι, 54’ πέναλτι Κέιν,
90+2’ Τελ - 49’ Χόιλουντ, 88’, 90+5’ Κασεμίρο).

2ος Όμιλος: Σεβίλλη - Λανς 1-1 (9’ Οκάμπος - 24’ Φουλ-
ζινί), Άρσεναλ - Αϊντχόφεν 4-0 (8’ Σάκα, 20’ Τροσάρ, 38’
Ζεσούς, 70’ Όντεγκααρντ).

3ος Όμιλος: Ρεάλ Μαδρίτης - Ουνιόν Βερολίνου 1-0
(90+5’ Μπέλιγχαμ), Μπράγκα - Νάπολι 1-2 (84’ Μπρούμα -
45+1’ Ντι Λορέντσο, 88’ αυτογκόλ Νιακατέ).

4ος Όμιλος: Μπενφίκα - Σάλτσμπουργκ 0-2 (15’ πέναλτι
Σίμιτς, 51’ Γκλουκ), Σοσιεδάδ - Ίντερ 1-1 (4’ Μέντες - 87’
Μαρτίνες).

5ος Όμιλος: Φέγενορντ - Σέλτικ 2-0 (45+2’ Στενγκς, 76’
Γιάχανμπακς), Λάτσιο - Ατλέτικο Μαδρίτης 1-1 (90+5’ Προ-
βεντέλ - 29’ Μπάριος).

6ος Όμιλος: Παρί Σεν Ζερμέν - Ντόρτμουντ 2-0 (49’ πέ-
ναλτι Μπαπέ, 58’ Χακίμι), Μίλαν - Νιούκαστλ 0-0.

7ος Όμιλος: Γιουνγκ Μπόις - Λειψία 1-3 (33’ Ελία - 3’ Σι-
μακάν, 74’ Σλάγκερ, 90+2’ Σέσκο), Μάντσεστερ Σίτι - Ερυ-
θρός Αστέρας 3-1 (47’, 60’ Άλβαρες, 73’ Ρόδρι - 45+2’
Μπουκαρί).

8ος Όμιλος: Μπαρτσελόνα - Αντβέρπ 5-0 (11’, 66’ Ζοάο
Φέλιξ, 19’ Λεβαντόφσκι, 22’ αυτογκόλ Μπατάικ, 54’ Γκάβι),
Σαχτάρ Ντόνετσκ - Πόρτο 1-3 (13’ Κέλσι - Γκαλένο 8’, 15’,
Ταρεμί 28’).

Το Champions League δίχως τους σούπερ
σταρ που έφυγαν προς ΗΠΑ και Σαουδική

Αραβία δεν εκπλήσσει κανέναν

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος



E
γινε viral ο γκολκίπερ της Λά-
τσιο Ιβάν Προβεντέλ, όταν στο
τελευταίο λεπτό με κεφαλιά

ισοφάρισε την Ατλέτικο Μαδρίτης 1-1
στο Ολίμπικο της Ρώμης, σε ματς των
ομίλων του Champions League. Αν
υπήρχε διαδίκτυο τα περασμένα χρό-
νια, ένας Έλληνας γκολκίπερ, ο Δη-
μήτρης Γάκης, θα έπαιζε παντού σε
ολόκληρη την υφήλιο, θα είχε γραφτεί
και στο βιβλίο Γκίνες. Διότι ο Γάκης,
αν και τερματοφύλακας, είχε αναδει-
χτεί πρώτος σκόρερ του Παναιτωλι-
κού την περίοδο 1983-84 με 11 γκολ
στο ενεργητικό του. Ποτέ στην ιστορία
του ποδοσφαίρου γκολκίπερ δεν πέ-
τυχε τόσα γκολ σε μία σεζόν. Ο Παρα-
γουανός Χόρχε Λουίς Σιλαβέρτ είχε

36 γκολ σε δέκα χρόνια στη Βελέζ
Σάρσφιλντ. Ο Γάκης στάθηκε άτυχος
και δεν έκανε μεγάλη καριέρα, γιατί

στον Άρη έπεσε πάνω στον Παπα-
φλωράτο και στην Καστοριά στον Νί-
κο Σαργκάνη.

Ποιος Προβεντέλ; Δημήτρης Γάκης Αλλαγή ο Μέσι, έφυγε 
ο κόσμος από το γήπεδο

«Συναγερμός» σήμανε στην Ίντερ Μαϊάμι. Ο
Λιονέλ Μέσι τραυματίστηκε και έγινε αναγκαστι-
κή αλλαγή στο ματς με την Τορόντο FC. Αποχώ-
ρησε, πρόωρα, στο 37ο λεπτό, με ενοχλήσεις
και πλέον στην ομάδα περιμένουν με αγωνία τα
αποτελέσματα των εξετάσεων. Το περίεργο, όχι
και τόσο αν μιλάμε για την Αμερική, είναι πως
μόλις βγήκε ο Μέσι, άδειασε το γήπεδο! Στις 28
Σεπτεμβρίου, η Ίντερ Μαϊάμι παίζει τελικό Κυ-
πέλλου με αντίπαλο τη Χιούστον Ντάιναμο και
επιπλέον, δίνει μάχη για να μπει στα πλέι οφ.

Σάλτσμπουργκ, ένα
παράδειγμα για την Ελλάδα

Η Σάλτσμπουργκ νίκησε άνετα 2-0 την Μπενφί-
κα στη Λισαβόνα για το Champions League,
έχοντας ένα μεγάλο μυστικό. Παρέταξε την πιο
νεανική ενδεκάδα στην ιστορία της διοργάνωσης.
Ο μέσος όρος ηλικίας της ενδεκάδας ήταν… 21
χρόνια και 183 ημέρες. Για την ιστορία έπαιξαν -
ανάμεσα στους άλλους- ένας 19χρονος Ισραηλι-
νός μεσοεπιθετικός, ο Όσκαρ Γκλουκ, ένας
19χρονος Ιβοριανός επιθετικός, ο Καρίμ Κονατέ,
και ένας 19χρονος Αυστριακός στόπερ, ο Σάμσον
Μπαϊντό, ενώ μεγαλύτερος ήταν ο 27χρονος Αυ-
στριακός τερματοφύλακας Αλεξάντερ Σλάγκερ…
.

Η Μαρία 2-0 την Καμίλα
Η Μαρία Σάκκαρη ήταν επιβλητική στο Estadio

Tenis Akron, νίκησε εύκολα 2-0 σετ (6-2, 6-2)
την Καμίλα Τζιόρτζι και πήρε το εισιτήριο για τα
προημιτελικά του χιλιοστού τουρνουά στη Γουα-
δαλαχάρα. Επόμενη αντίπαλός της η 22χρονη
Εμιλιάνα Αράνγκο από την Κολομβία, Νο180
στην παγκόσμια κατάταξη.

Ο Ολυμπιακός για Ντέιβις
και... Γκαμπριέλα

Ο Αμερικανός Τέρενς Ντέιβις ακούγεται όλο
και πιο έντονα για τον Ολυμπιακό τις τελευταίες
μέρες, ειδικά μετά τη δήλωση του Μπαρτζώκα
ότι θα υπογράψει με παίκτη. Ο γκαρντ-φόρ-
γουορντ, πρώην παίκτης των Σακραμέντο
Κινγκς, εφόσον πάρει τη μεγάλη απόφαση και
αφήσει τις ΗΠΑ για λογαριασμό του Ολυμπιακού,
θα έρθει στην Ελλάδα μαζί με τη σύντροφό του
Γκαμπριέλα Μόργκαν, που είναι μοντέλο και
ασχολείται με τη μόδα. 

Ελάτε στην «Avli» του Γιάννη
Επεκτείνεται επιχειρηματικά στην Αμερική ο Αντετοκούνμπο

και σκέφτηκε να εκμεταλλευτεί το ελληνικό στοιχείο, όσον αφο-
ρά την εστίαση. Η νέα επιχείρηση εδρεύει στο Μιλγουόκι και
ακούει στο όνομα «Avli», δηλαδή «Αυλή» και αποτελεί μια… συ-
νέχεια της φημισμένης αλυσίδας εστιατορίων από το Σικάγο. Συ-
νιδιοκτήτες οι Γιώργος Πάνου και Άλεξ Σαράτσης.

Ένα άτυπο ρεκόρ κατέχει ο Αιγύπτιος διεθνής μέσος Ουάρντα, που πέρασε από
αρκετές ελληνικές ομάδες. Μέσα σε έναν μήνα άλλαξε τέσσερις ομάδες. Ξεκίνησε τον
Αύγουστο στον Απόλλωνα Λεμεσού. Στις 12 του ίδιου μήνα πήγε στη Ράζα
Καζαμπλάνκα στο Μαρόκο και από εκεί στη Δόξα Κατωκοπιάς, με την οποία
συμφώνησε στις 24 Αυγούστου, όμως δεν κατάφερε να παίξει στην Κύπρο, γιατί 
η τοπική αστυνομία δεν του επέτρεψε την είσοδο στο νησί. Έτσι έμεινε ελεύθερος, 
για να καταλήξει στην ιρανική Εστεγλάλ. Ούτε κι εκεί στέριωσε, όμως. 
Όλες οι αποχωρήσεις για ψυχολογικούς λόγους.

SPORTS
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 22 ΣΕΠΤΕΜΒΡΙΟΥ 2023

ΡOLITICAL 37
Επιμέλεια: Άλκης Φιτσόπουλος

Σε έναν μήνα
τέσσερις ομάδες
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Δάρδα

Μ
ε μια μεγαλειώδη παράσταση στο ιστορι-
κό θέατρο Βεάκειο, το Λύκειο Ελληνίδων
Αχαρνών θα γιορτάσει τα 45 χρόνια δυνα-

μικής παρουσίας και προσφοράς του στον πολιτι-
σμό και την παράδοση.

Στο λαμπερό δρώμενο υψηλής αισθητικής ο
σπουδαίος χορευτικός οργανισμός θα συμπράξει
με τα αδελφά Λύκεια Ελληνίδων Κερατέας, Κο-
ρωπίου, Μεγάρων, Παιανίας, Ραφήνας, Σαλαμίνας
και Σπάτων σε ένα φαντασμαγορικό ακρόαμα με
δεξιοτέχνες μουσικούς και τραγουδιστές.

Την Κυριακή 24 Σεπτεμβρίου τα λαούτα, τα βιο-
λιά, οι γκάιντες και τα κλαρίνα θα αντηχήσουν σε
ολόκληρο τον Πειραιά με 250 χορευτές να τραντά-
ζουν τη σκηνή με τα βήματα και τις φιγούρες τους,
σε μια μυσταγωγική ιεροτελεστία αρβανίτικης
κουλτούρας. Οι αυθεντικές φορεσιές του Μενιδί-
ου με τον κεντημένο με κόκκινες κλωστές ποδό-
γυρο (φούντι), στολισμένες με πόρπες, γιορντάνια
και τρεις σειρές από χρυσά νομίσματα, καθώς και
οι κατάλευκες φουστανέλες με τα ζωνάρια και τα
βαριά τσαρούχια θεωρούνται από τις ομορφότε-
ρες και πιο πλούσιες της Ελλάδας.

«Η τοπική ενδυμασία, γνωστή ως φορεσιά Αττι-
κής ή αρβανίτικη, αποτελεί την ιστορία της φυλής
μας. Έχει επιρροές από το Βυζάντιο και την αρχαι-
ότητα και το μαρτυρούν τα περίφημα κοσμήματα,
τα εναρμονισμένα χρώματα της ποδιάς αλλά και το

χοντρό υφαντό ύφασμα της στολής, που παραπέμ-
πει στον ιματισμό των Ατθίδων», ανέφερε στην
«Political» η πρόεδρος του ΛΕΑ Αναστασία Δημη-
τριάδη-Βενετσάνου. Και συνέχισε: «Η παράσταση
που θα παρουσιάσουμε, για την οποία έχουμε ερ-
γαστεί όλοι πολύ σκληρά και επί μήνες, χοροδιδά-
σκαλοι και χορευτές, θα είναι μια μοναδική, ίσως
και ιστορική στιγμή για τους θεατές, ένας ύμνος
στην αρβανίτικη παράδοση, της οποίας είμαστε
ενεργοί θεματοφύλακες σχεδόν για μισό αιώνα.
Το Λύκειο Ελληνίδων Αχαρνών, με ιδρύτρια και

πρώτη πρόεδρο τη Νίτσα Βαρελά, διασώζει και
διατηρεί τις παραδόσεις του τόπου μας, χορούς,
τραγούδια και μνήμες γεγονότων που διαδραματί-
στηκαν στην πόλη μέχρι και την απελευθέρωση
των Αθηνών το 1835 από Αχαρνείς».

Στόχος της νέας προέδρου Αναστασίας Δημη-
τριάδη-Βενετσάνου είναι η στέγαση του ΛΕΑ
ώστε απερίσπαστο να συνεχίσει την παράδοση,
γεγονός που θα πραγματοποιηθεί άμεσα μετά την
παραχώρηση οικήματος από τον δήμαρχο Αχαρ-
νών Σπύρο Βρεττό.

Την Κυριακή 24 Σεπτεμβρίου 
το Λύκειο Ελληνίδων
Αχαρνών θα γιορτάσει 
τα 45 χρόνια του
προσφοράς στον πολιτισμό -
Τι λέει στην «Political» 
η πρόεδρός του Αναστασία
Δημητριάδη-Βενετσάνου

Υπερθέαμα παράδοσης 
με γκάιντες, κλαρίνα

και 250 χορευτές

Βεάκειο:Βεάκειο:

Ο δήμαρχος Αχαρνών Σπύρος Βρεττός
με τη νέα πρόεδρο του ΛΕΑ Αναστασία
Δημητριάδη-Βενετσάνου
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Νικήτας Κακλαμάνης, Γιώργος Βουλγαράκης Απόστολος Μαγγηριάδης, Λητώ Δίπλα

Κώστας Μπακογιάννης, Αμαλία Βασιλάκη

Κώστας Μπακογιάννης, Σία Κοσιώνη

Αλεξάνδρα Παλαιολόγου Αϊνόλα ΤερζοπούλουΑλεξάνδρα Μητσοτάκη Αλέξανδρος Λυκουρέζος

Μαρίτσα Τραυλού, Ντόρα Βυζοβίτου

Μεγαλειώδης γιορτή 
στον Λυκαβηττό με Ξαρχάκο

Μ
ε μια συναυλία-ορόσημο ο Σταύρος Ξαρχάκος εγκαινίασε

την επαναλειτουργία του εμβληματικού θεάτρου στον Λυκα-

βηττό. Στην επιστροφή του στον αττικό λόφο, ο σπουδαίος

μουσικοσυνθέτης παρουσίασε κορυφαίες στιγμές της καριέρας του,

χαρίζοντας μαγικές στιγμές στο αθηναϊκό κοινό. Τραγούδια του ερμή-

νευσαν τέσσερις σπουδαίες φωνές του ελληνικού πενταγράμμου: η

Ελευθερία Αρβανιτάκη, ο Μανώλης Μητσιάς, η Ηρώ Σαΐα και ο Ζαχα-

ρίας Καρούνης.

Ηρώ Σαΐα, Ελευθερία Αρβανιτάκη, 
Σταύρος Ξαρχάκος, Μανώλης Μητσιάς
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Μαρία και Μιλτιάδης Μητσιάς με τα παιδιά τους



Οι πονοκέφαλοι
του φθινοπώρου
Α

ν έχετε αρχίσει να παρατηρείτε αύξηση
στους πονοκεφάλους σας ενώ ο καιρός
γίνεται πιο δροσερός, δεν είστε οι μόνοι.

Συμβαίνει πολύ συχνά πολλοί άνθρωποι να αντι-
μετωπίζουν το φθινόπωρο περισσότερους πονο-
κεφάλους απ’ ό,τι σε άλλες περιόδους του έτους.

Ο νευρολόγος Μιχάλης Βικελής μάς δίνει χρή-
σιμα στοιχεία που θα σας βοηθήσουν να κατανοή-
σετε και να αντιμετωπίσετε αυτούς τους επιπλέον
πονοκεφάλους το φθινόπωρο. Μελέτες δείχνουν
ότι από τους μήνες Σεπτέμβριο έως Νοέμβριο οι
άνθρωποι γενικά βιώνουν περισσότερο κάθε τύπο
κεφαλαλγίας.

Μια μελέτη δείχνει ότι οι κρίσεις ημικρανίας εί-
ναι πολύ πιο συχνές -τουλάχιστον στους ενήλι-
κες- κατά τη διάρκεια του φθινοπώρου απ’ ό,τι τις
άλλες εποχές. Αυτό σημαίνει ότι το φθινόπωρο εί-
ναι η τέλεια στιγμή για να αντιμετωπίσετε καλύτε-
ρα τις ημικρανίες σας ή άλλους επαναλαμβανόμε-
νους πονοκεφάλους. Οι αλλαγές του καιρού μπο-
ρεί να ευθύνονται για αυτή την αύξηση σε κάθε εί-
δους πονοκέφαλο.

Όσοι υποφέρουν από αθροιστικούς πονοκεφά-
λους είναι επίσης πιο πιθανό να τους εμφανίσουν
το φθινόπωρο, ενώ μια μελέτη έδειξε σύνδεση
μεταξύ των αλλαγών της θερμοκρασίας και τέτοι-
ων πονοκεφάλων, πιθανότατα όταν ο καιρός αλ-
λάζει από κρύο σε ζέστη. Προφανώς το να παρα-
μείνετε ζεστοί κατά τη διάρκεια του κρύου και να
παρακολουθείτε τα ερεθίσματα για να ξέρετε τι να
περιμένετε και πότε να το περιμένετε γίνεται πιο
κρίσιμο όσο πλησιάζει το φθινόπωρο. Με το φθι-

νόπωρο έρχονται χειρότερες αλλεργίες για πολ-
λούς εποχιακούς αλλεργικούς. Μερικοί αλλεργι-
κοί εμφανίζουν επίσης πονοκεφάλους ή και ημι-
κρανίες.

Μια μελέτη δείχνει ότι το 50% των πασχόντων
από αλλεργίες μπορεί επίσης να πάσχει από ημι-
κρανίες. «Θα πρέπει να μιλήσετε με έναν γιατρό
αν έχετε αλλεργίες και σοβαρούς πονοκεφάλους,
καθώς αυτοί οι πονοκέφαλοι μπορεί συχνά να
διαγνωστούν λανθασμένα ως πονοκέφαλοι από
ιγμορίτιδα αντί για ημικρανίες. Βεβαιωθείτε ότι

έχετε έτοιμα τα φάρμακα για την αλλεργία σας για
να αποτρέψετε τις εξάρσεις των χειρότερων αλ-
λεργικών συμπτωμάτων σας. Καθώς η θερμοκρα-
σία χαμηλώνει, έχουμε την τάση να μένουμε πε-
ρισσότερο μέσα στο σπίτι μας. Λιγότερη έκθεση
στον ήλιο σημαίνει λιγότερη βιταμίνη D», αναφέ-
ρει ο κ. Βικελής.

Ορισμένες έρευνες δείχνουν έναν σαφή πα-
ραλληλισμό μεταξύ της έλλειψης βιταμίνης D και
της αύξησης της συχνότητας των πονοκεφάλων,
επομένως υπάρχει πιθανότητα αυτά τα δύο να
σχετίζονται άμεσα. Συμβουλευτείτε έναν γιατρό
προτού πάρετε συμπληρώματα, αλλά το να βγαί-
νετε έξω και να απολαμβάνετε τον ήλιο θα μπο-
ρούσε να σας βοηθήσει να αντιμετωπίσετε τους
πονοκεφάλους. 

Ωστόσο, το άγχος επηρεάζει τους πονοκεφά-
λους. «Είτε επιστρέφετε στο σχολείο είτε ο φόρ-
τος εργασίας σας αυξάνεται, όσο περισσότερο άγ-
χος έχετε και όσο λιγότερο κοιμάστε, μπορεί να
είναι η αιτία που προκαλείται πονοκέφαλος. Οι
διακοπές ή οι γιορτές είναι επίσης επιβαρυντικοί
παράγοντες για την παρουσία πονοκεφάλων»,
αναφέρει ο ειδικός. 
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kpapakosto@yahoo.gr

Από τον Σεπτέμβριο 
έως τον Νοέμβριο οι άνθρωποι
γενικά βιώνουν εντονότερα
κάθε τύπο κεφαλαλγίας

Πότε παίρνουμε
αναλγητικό 
Ο κ. Βικελής αναφέρει ότι «η πρώτη σας επι-
λογή, αν έχετε διαγνωστεί με κεφαλαλγία τά-
σεως, είναι να κάνετε ορθολογική χρήση
ενός αναλγητικού. Σύμφωνα με τους ειδι-
κούς, το κατάλληλο σκεύασμα θα πρέπει να
δρα τόσο κεντρικά όσο και περιφερικά, να
έχει γρήγορη δράση και να προσφέρει απο-
τελεσματική αντιμετώπιση της κεφαλαλγίας
(πονοκέφαλου τάσεως) καθώς και να είναι
καλά ανεκτό. Τα αναλγητικά-αντιφλεγμονώ-
δη φάρμακα, όπως η ιβουπροφαίνη 400 mg,
βοηθούν σημαντικά στην αποτελεσματική
αντιμετώπιση επεισοδίων του απλού πονοκέ-
φαλου. H ιβουπροφαίνη των 400 mg, σε μα-
λακές κάψουλες, απορροφάται γρήγορα, δρα
αποτελεσματικά και διαρκεί έως και 8 ώρες».

Μιχάλης Βικελής, νευρολόγος



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Είναι εύκολο να παραπλανηθείτε
εσείς που ανήκετε στο τρίτο δεκαή-
μερο, ενώ σήμερα τις συνθήκες εί-
ναι πολύ δύσκολο να τις κατανοή-
σετε. Φροντίστε να έχετε πιο χαλα-
ρή διάθεση, ιδίως αν πρέπει να δώ-
σετε μια σημαντική απάντηση. 

Ταύρος
(21/4-20/5)
Εσείς οι Ταύροι γνωρίζετε εδώ και
πολύ καιρό ότι δεν πρέπει να εμπι-
στεύεστε απολύτως πρόσωπα και
ανθρώπους που αυτοαποκαλούν-
ται τίμια και ειλικρινή. Ας είστε πε-
ρισσότερο υποψιασμένοι.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Εσείς του τρίτου δεκαημέρου καλό
είναι σήμερα να κάνετε ένα διά-
λειμμα, που θα σας βοηθήσει να
βγάλετε από μέσα σας την ένταση
των τελευταίων ημερών. 

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Για εσάς τους Καρκίνους, επαγ-
γελματικά θέματα χρειάζονται σή-
μερα μεγαλύτερη προσοχή, ενώ
θα μπορέσετε να ανανεώσετε το
πρόγραμμά σας ή και τις σκέψεις
σας. Ευνοούνται όλα τα καλλιτε-
χνικά επαγγέλματα. 

Λέων
(23/7-22/8)
Συνεχίζουν να σας απασχολούν τα
οικονομικά σας και ο τρόπος που
διαχειρίζεστε τις υποχρεώσεις σας.
Συμβουλή μου για σήμερα, μην κά-
νετε οικονομικές κινήσεις που κρύ-
βουν κινδύνους.

Παρθένος
(23/8-22/9)
Είναι πολύ δύσκολο για εσάς του
τρίτου δεκαημέρου να κατανοή-
σετε τις προθέσεις των άλλων.
Μπορεί επίσης να έχετε μια έντο-
νη επιθυμία να φροντίσετε το σπίτι
σας ή να πρέπει να ασχοληθείτε
με κάποιες βλάβες που θα παρου-
σιαστούν στον χώρο σας. 

Ζυγός
(23/9-23/10)
Συζητήσεις και πολλά θέματα που
βρίσκονται σε μια αναμονή ίσως
σήμερα είναι δύσκολο να τα αντι-
μετωπίσετε. Αφήστε τα δύσκολα
και τα πολύπλοκα για αργότερα. 

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Είναι πολύ σημαντικό για εσάς να
καταλάβετε τις προθέσεις των άλ-
λων ώστε να πάρετε τις αποφάσεις
σας. Αφεθείτε μόνο στα πρόσωπα
που έχουν δοκιμαστεί στον χρόνο
και έχουν αποδείξει την ανιδιοτέ-
λειά τους.

Τοξότης
(22/11-21/12)
Αν για κάποιο λόγο σήμερα έχετε
κάποιους προβληματισμούς, μη
βιαστείτε να πάρετε αποφάσεις.
Καλύτερο είναι να αφήσετε για λίγο
τις έντονες δραστηριότητές σας. 

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Εσάς τους Αιγόκερους η μέρα αυ-
τή θα σας κουράσει ψυχολογικά.
Ίσως μάλιστα να βρεθείτε ανάμε-
σα σε κάποιες υποθέσεις που δεν
είναι ξεκάθαρες και χρειάζονται
χρόνο για να διαλευκανθούν.

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Εσείς οι Υδροχόοι προσοχή μεγά-
λη να δώσετε στα οικονομικά ρί-
σκα, στους καλοπροαίρετους δα-
νεισμούς χρημάτων αλλά και στα
συναισθηματικά παιχνίδια που
δημιουργεί το μυαλό σας. 

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Για εσάς τους Ιχθύς των τελευταί-
ων ημερών τα πράγματα δεν είναι
ιδιαίτερα ξεκάθαρα, κυρίως αν
αφορούν τα επαγγελματικά αλλά
και την υγεία σας.
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Σήμερα η Σελήνη στο ζώδιο του Τοξότη δέχεται αρνητικές όψεις
από τον Ήλιο και τον Ποσειδώνα, όπου δεν θα υπάρχει συνέπεια
στις πράξεις μας και δυστυχώς θα διαψεύδονται κάποιες από
τις επιθυμίες μας. Δύσκολη μέρα για τους Διδύμους, Παρθένους,

Τοξότες και Ιχθύς των τελευταίων ημερών. 
* Για όσους σήμερα έχουν γενέθλια, η προσωπική τους χρονιά θα έχει μια
έντονη ανασφάλεια, που μπορεί να προέλθει από οικογενειακές και
συναισθηματικές σας υποθέσεις. Βέβαια, τα επαγγελματικά σας θα
διαγράψουν τον Μάιο του 2024 μια μεγάλη επιτυχία.




